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رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

درگذشت مبارز خستگی ناپذیر آقای احمد جبرئیل را به ملت فلسطین و همه مجاهدان و فعالان عرصه پر شور مبارزات فلسطین و همه عناصر مقاومت در 
منطقه ی غرب آسیا و به بازماندگان او تسلیت عرض می کنم.این مرد شجاع و پر تلاش عمر خود را به مبارزه برای میهن مغصوب و مظلوم خود گذراند. از 

خداوند برای او پاداشی جزیل می طلبم و رحمت و مغفرت الهی را برای او مسألت می کنم.
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سروش بامداد
برنامه های خبری صدا و سیما اصرار دارند این نکته 
را القا کنند که کشورهای اروپایی خصوصا انگلستان 
همچنــان درگیر کرونا هســتند. این گــزاره اگرچه 
تمام واقعیت نیســت اما واقعیت دارد و هنوز جشــن 
غلبه کامل بــر کرونا را برگزار نکرده اند. اما از همین 
تلویزیون در این شب ها بازی های هیجان انگیز جام 
ملت های یورو 2020 پخش می شــود که تماشاگران 
در آن حضور دارند. کنار هم بدون ماسک و این یعنی 
شرایط دیگر کرونایی نیست. چون کرونا ورزشگاه ها 

را خالی از تماشاگر کرده بود.
تماشاگران انگلیسی

  البته همین که عنوان مســابقات یورو 2020 است 
درحالی که در تابســتان 2021 برگزار می شود و این 
که ورزشــگاه ها پر نیست و معدودی هنوز ماسک بر 

چهره دارند خود گواه تأثیر کروناست.
   بر هر سه تلویزیون ماهواره ای فارسی زبان مستقر 
در لنــدن هم این انتقاد جدی وارد اســت که چرا از 
اوضاع کرونایی در همان  انگلســتان کمتر گفتید یا 
به تأثیر تحریم ها در تأخیر واکسیناســیون عمومی 
در ایران و جنایتی که در حق ملت ایران شــد اشاره 
نکردید اما حضور تماشــاگران در ورزشگاه ها نشان 
می دهد یا دســت کم این حــس را منتقل می کند 
که روند واکسیناســیون در آنجا به ســرعت انجام و 
شاید تمام شده باشــد وگرنه در سکوی ورزشگاه ها 
تنگاتنگ نمی نشســتند و در شادی و غم برد و باخت 

تیم محبوب، یکدیگر را در آغوش نمی گرفتند 
  شــاید یکی از دلایل نارضایتی هــای اخیر جدای 
قطع برق و کلافگی ناشــی از آن  پخش مسابقات 
جام ملت های اروپا و مشــاهدۀ حضور تماشــاگران 
در ورزشــگاه باشد که نشــان می دهد بر کرونا فایق 
آمده اند یا واکسیناســیون به ســرعت در حال انجام 

است.
  کافی اســت جست و جو کنید و ببینید در این چند 
ماه صدا وســیما در برنامه هــای خبری و تحلیلی و 
تفســیری خود چند بار، چند ده بــار، چند صد بار و 
شــاید چند هزار بار تعبیر »کرونای انگلیسی« را به 

کار برده است.
  مطالبۀ جدی مردم ما واکسن است و سرعت گرفتن 
واکسیناسیون عمومی و با مشــاهدۀ واکسینه شدن 
مردمان در ســرزمین های دیگر نمــی توان انتظار 

داشت که تا عرضۀ واکسن داخلی صبر کنند.

 تماشاگران انگلیسی 
یا اخبار 20:30؟

خبرنگار باشی روز تعطیل هم 
متهم شوی هم مورد اهانت قرار 

بگیری، عجیب است

صنعت خودروسازی از مسیر 
سند چشم انداز 1404 بسیار 

دور شده است

 گلایه کارمندان بانک ها
 از عدم برنامه دولت برای 

واکسیناسیون

خیز موج پنجم در ایران هزار 
مرگ، 10 هزار بستری و 100 

هزار ابتلا

ماهیت سیاسی آمریکا عامل 
بی ثباتی توافقات بین المللی 

است
ســفر وزیر بهداشــت به ارومیه از یک ســو و 
بیمارستان پرحاشیه زنان این شهر بازهم حاشیه 
ساز شد.به گزارش مملکت آنلاین، سعید نمکی 

وزیر بهداشت که از ...

 دبیــر انجمن صنایع همگــن نیرو محرکه و 
قطعه ســازان خودروی کشــور با بیان اینکه 
 صنعت خودروســازی از مسیر سند چشم انداز 

1۴0۴ بسیار دور شده است، گفت: باید در...

اگرچــه کارمندان بانک ها به دلیــل تردد زیاد 
مردم، با ریســک بالای ابتلا بــه کرونا مواجه 
هســتند اما مســئولان نظام بانکــی برای در 

اولویت تزریق واکسن قرارگرفتن...

تعداد فوتی ها، مبتلایان و بســتری های کرونا 
افزایش پیدا کرده اســت.هفته بــه هفته موج 
کرونا در کشور در حال اوج گرفتن است؛ تعداد 

فوتی ها، مبتلایان و...

رئیس بخش ایران شورای آتلانتیک آمریکا معتقد 
اســت با وجود نقص هایی که در برجام وجود دارد 
هنوز تنها راه حلــی که می تواند منافع همه طرف 

های امضا کننده را تامین کند...

 مدیران دهه اول، حاضر به کناره گیری از قدرت نیستند
سهم  خواهی اصولگرایان، پایداری ها و بهاری ها از کابینه رئیسی 

بررسی روند دو بازار سرمایه ای در دوره محدودیت های جدید کرونایی

ریزش قیمت  طلا و ارز در تعطیلات کرونایی

 در حالی کــه آمریکایی ها  عــزم خود را برای 
خروج از افغانســتان جزم کرده انــد و به زودی 
دیگر ســربازی در آن کشــور نخواهند داشــت، 
بسیاری از شــهرها و ولسوالی ها به تصرف گروه 
طالبان در آمده اســت. خود این گــروه ادعا می 
کند که بیش از هشــتاد درصد خاک افغانستان را 
در دســت دارد. سربازان ارتش و نیروهای نظامی 
کماکان در حال مقابله هستند و بسیاری از مردم 
به ویژه در مناطق شــمالی این کشــور سلاح به 
دســت گرفته اند تا طالبان را از زمین هایشان به 
بیــرون برانند. در همین حال برخی رســانه های 
امریکایی همچون وال استریت ژورنال و سی ان 
ان از امکان تصرف پایتخت در شــش ماه تا یک 

سال اینده می نویسند. 
در حالی که خبر آمده برخی از سربازان افغانستان 
از شــمال به ســمت تاجیکســتان گریخته اند، 

پیشروی های طالبان هم سرعت بیشتری گرفته 
اســت و آنها تمرکز خود را بر روی مناطق شمالی 
این کشــور گذاشــته اند. در تازه تریــن اتفاقات 
طالبان گذرگاه مرزی »اســلام قلعه« بین ایران 
و افغانســتان را به دست گرفت. ذبیح الله مجاهد، 
سخنگوی طالبان در توئیتر خود یک ویدئو کلیپ 
منتشــر کرد که جشن شــبه نظامیان طالبان در 
کنتــرل بر گذرگاه مرزی اســلام قلعه را نشــان 
می دهد و کلیــپ های دیگری در شــبکه های 
اجتماعی دست به دســت می شود که نشان می 
دهد این گروه در مرز با ایران و گذرگاه مرزی جا 
خوش کرده اســت.گذرگاه مرزی »اسلام قلعه« 
در 120 کیلومتری اســتان هرات واقع شده است.

مقامــات محلی هرات در این بــاره اظهار نظری 
نکرده انــد و مانند روزهای قبل به ســکوت خود 

ادامه میدهند.

جنگجویان طالبان به مرز ایران رسیدند
مذاکره کنندگان در تهران وعده صلح دادند
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روحانی در افتتاح طرح های وزارت صمت:

مردم نباید همه سرمایه شان را وارد بورس کنند
 ۷۰ مسافر پرواز

 تهران - تاشکند در فرودگاه 
مشهد سرگردان شدند

مسافران پرواز ساعت ۷ صبح دیروز تهران-تاشکند به دلیل ممانعت 
ترکمنستان از عبور این پرواز از آسمان کشورش، مجبور به فرود در 
فرودگاه مشهد شده و تا کنون مشــکل آنها حل نشده باقی مانده 

است.
به گزارش خبرنگار مهر، پرواز تهران-تاشکند هواپیمایی زاگرس با 
شماره پرواز ۳0۵۵ که ساعت ۷:01 دقیقه از فرودگاه امام خمینی )ره( 
به مقصد تاشکند برخاسته بود، هنگام ورود به آسمان ترکمنستان با 
ممانعت طرف ترکمنستانی مواجه شده و مجبور به فرود در فرودگاه 

شهید هاشمی نژاد مشهد شد.
گفته شده عدم پرداخت هزینه پروازهای عبوری قبلی زاگرس ایر به 
هواپیمایی کشوری ترکمنستان، علت جلوگیری آنها از عبور از آسمان 
این کشور اســت؛ در حالی که ایرلاین ایرانی می گوید 10 روز قبل 
هزینه پروازهای عبوری را پرداخت کرده و رسید الکترونیکی واریز را 

به طرف ترکمن ارائه کرده است.
مدیرعامل زاگرس: دیروز ترکمن ها به ما مجوز عبور دادند اما هنگام 

ورود به آسمان آنها گفتند این مجوز باطل شده است
کاپیتان منوچهر حاجی بنده مدیرعامل هواپیمایی زاگرس در گفت وگو 
با خبرنگار مهر درباره پرواز امروز تهران-تاشــکند اظهار کرد: ما از 
هواپیمایی کشوری ترکمنســتان مجوز پرواز عبوری امروز فرودگاه 

امام خمینی )ره( به تاشکند )پایتخت ازبکستان( را اخذ کرده بودیم.
وی افزود: ترکمن ها به ما گفته بودند آســمان کشور ما برای پرواز 
عبوری شــما باز اســت؛ رقمی هم بابت پروازهای عبوری قبلی از 
آسمان این کشور به ازبکســتان به حساب هواپیمایی ترکمنستان 
واریز کردیم.کاپیتان حاجی بنده ادامه داد: هر چه به ترکمنستانی ها 
می گوئیم اگر بدهی ای داریم که باید پرداخت کنیم، به ما اعلام کنید 
تا واریز کنیم؛ اما کسی در هواپیمایی کشوری ترکمنستان پاسخگو 
نیست.وی یادآور شد: حتی به آنها گفته ایم حاضریم پرداخت نقدی 

هم داشته باشیم اما متأسفانه جوابی نمی دهند.
مدیرعامل هواپیمایی زاگرس درباره وضعیت مســافران گفت: این 
مسافران ۷0 نفر بودند که سوار هواپیما شده بودند؛ اما در حال حاضر 
آنها را از هواپیما پیاده کرده و به داخل سالن CIP فرودگاه مشهد 

منتقل کرده ایم؛ در حال پذیرایی از مسافران هستیم.
بــه گفته کاپیتان حاجی بنده، با طرف ازبک مشــکلی نداریم ولی 
ترکمن ها پاسخگوی این وضعیت نیســتند. بخش کنترل فضای 
هواپیمایی کشوری ترکمنســتان اجازه عبور از آسمان این کشور را 
به ما نمی دهد؛ در صورتی که ما همیشه از این مسیر عبور می کردیم.

وی خاطرنشان کرد: هزینه پروازهای عبوری از آسمان ترکمنستان را 
تا کنون هر چه بوده پرداخت کرده ایم و رسید آن را برای هواپیمایی 
کشوری ترکمنستان هم ارســال کرده ایم؛ از همه مهمتر اینکه بر 
فرض که ما بدهکار هم باشیم؛ پس چرا طرف ترکمنستانی دیروز به 
ما مجوز پرواز عبوری از آسمان این کشور را صادر کرد؟ می توانستند 
همان دیروز بگویند که امکان عبور از آسمان این کشور وجود ندارد تا 
ما یا به مسافران اعلام می کردیم که پرواز متوقف شده است یا اینکه 

مشکل را تا امروز برطرف می کردیم.
وی تأکید کرد: هر دو هفته یک بار از فرودگاه مشــهد به تاشــکند 
پایتخت ازبکستان پرواز داریم. هم من خودم با طرف ترکمن صحبت 
کرده ام هم با سفیرمان در ازبکستان در تماس هستم و مرتباً در حال 

پیگیری هستیم؛ کروی پروزی را تغییر داده ایم.

کاهش چهار هزار مگاواتی 
مصرف برق نسبت به هفته 

گذشته
 مدیرعامــل شــرکت توانیر گفت: امــروز مصرف برق 
مشــترکان به ۵0 هزارمگاوات رسید که نسبت به جمعه 
هفته گذشــته )یازدهم تیر( شــاهد کاهش چهار هزار 

مگاواتی در مصرف هستیم.
»محمدحســن متولی زاده« در گفت و گو با ایرنا اظهار 
داشت: این کاهش با همکاری مشترکان بزرگ صنعتی 
و مردم رخ داده اســت که به پیام های منتشــر شــده 

مصرف بهینه برق توجه کرده اند.
وی افزود: این روند شرایطی را به وجود آورد که شامگاه 
گذشته و در روز جاری شــاهد هیچ خاموشی در کشور 
نبودیم و از سوی دیگر با توجه به تامین برق مشترکان 
از طریق نیروگاه های حرارتی، برداشــت از ســدهای 
نیروگاه های برق آبی نیز کاهش پیدا کرده است.متولی 
زاده خاطرنشان کرد: شبکه های برقی کشور بالغ بر یک 
میلیون کیلومتر هســتند که همواره در مرز آسیب قرار 
دارند اما به ســرعت ترمیم می شــوند و خاموشی های 

ناشی از خرابی کوتاه هستند.
وی با اشــاره به افزایش دمای هــوا در هفته پیش رو، 
تاکید کــرد: ظرفیت نیروگاه هــای حرارتی و برق آبی 
حدود ۵۴ هزار مگاوات است و در صورتی که مشترکان 
همکاری لازم در مصرف بهینه داشته باشند از مشکلات 
هفته آینده به سهولت عبور خواهیم کرد و شاهد قطعی 

برق نخواهیم بود.
مدیرعامل شــرکت توانیر تصریح کرد: خاموشی مشکل 
بزرگی اســت که راه حل ســاده ای دارد که با توجه به 
اینکه ۴0 درصد برق مصرفی متعلق به وسایل سرمایشی 
است کاهش کولرهای روشــن، تنظیم درجه مناسب و 
اســتفاده از دورکند می تواننــد در کاهش مصرف تاثیر 

به سزایی بگذارد.
به گزارش ایرنا، در روزهای گذشته به دنبال گرمای هوا 
و بالا رفتن مصرف مشــترکان برق، خاموشی هایی در 

کشور بدون اعلام قبلی رخ داده است.

رئیس جمهور با بیان اینکه مردم وقتی وارد بورس 
می شوند نباید همه سرمایه خود را بیاورند، گفت: 
باید در حدی سرمایه شان را وارد بورس کنند که 

فراز و نشیب آن زندگی شان را به هم نزند.
به گزارش خبرنگار مهر،  حجت الاســلام حسن 
روحانی رئیس جمهور در هفتــاد و نهمین برنامه 
از افتتاح طرح های وزارت صمت که پیش ازظهر 
امروز برگزار شــد طی ســخنانی، گفت: بســیار 
خرســندیم که برنامه های افتتاح طرح های ملی 
از ابتــدای ســال تاکنون ادامه پیدا کــرد و امروز 
هفتادونهمین افتتاح را داشــتیم و ان شاءالله این 
روند در هفته های پیش رو نیز ادامه خواهد یافت 
و تا آخرین فرصتی که مــا در این دولت داریم و 
طــرح هایی که آماده می شــود را افتتاح خواهیم 

کرد.
وی افــزود: افتتــاح این طرح ها معنــا و مفهوم 
بســیاری برای دوستان و دشمنان ما دارد. پیام آن 
برای دوستان ما این اســت که ملت بزرگ ایران 
با استعداد و شــرکت های دانش بنیان و بانک ها 
و ســرمایه گذاری ها، بــورس و با حضور مردم و 
استفاده بهینه و درست از همه امکانات کشور قادر 
اســت در شــرایط جنگ اقتصادی تولید و جهش 
تولیــد را به پیش ببرد و بر همین اســاس هر روز 
و هر هفته شــاهد افتتاح های بزرگی در کشــور 

هستیم.
رئیس جمهور با اشاره به پروژه های افتتاح شده در 
کرمان، گفت: مردم شاهدند که امروز طرح هایی 
با ســرمایه گذاری ۴0 هزار میلیارد تومانی افتتاح 
شد که این نشــانگر توانمندی این ملت و برنامه 
ریزی درست دولت است که بیانگر کارآمدی دولت 

و ملت است.
روحانــی گفــت: دولت و ملت در کنــار هم و در 
سخت ترین شــرایط، مهمترین پروژه ها را به ثمر 
می رسانند. اینکه بعد از انقلاب برای اولین بار یک 
مجتمع بزرگ فولادی را با طرح کوره بلند افتتاح 
می کنیم نشــان می دهد که مردم و جوانان ما به 
طور منظم برای سربلندی ایران عزیز درنگ نمی 

کنند و مسیر را ادامه می دهند.
وی ادامــه داد:  طــرح امروز کــه در آن مجتمع 
فولادی کوره بلند افتتاح شــد در مکانی است که 
می توانیم از ذغال ســنگ استفاده کنیم. در بحث 
و طــرح امروز نکات قابل ملاحظه ای بیان شــد 
کــه می توان به آن توجه کرد و نشــان می دهد 
می توان در یک ســرمایه گذاری بزرگ از سرمایه 
های خرد، یک ســرمایه بزرگ را تولید و از طریق 
آن یک طرح بزرگ را به ثمر رســاند. با کنار هم 
گذاشتن پول کم مردم و با مشارکت آنها می توان 
طرح عظیم را به ثمر رساند و آن را در فرابورس و 

بورس عرضه کرد.
رئیس جمهــور گفت: همانطور که مســئولان این 
طــرح اعلام کردند ارزش این طــرح از ابتدا تا به 
امروز نزدیک دو برابر شــده و این نشان می دهد 
اگر در مســیر تولید حرکــت  کنیم می توانیم هم 
سود کافی داشــته باشــیم و هم با برنامه ریزی 

درست تحول و تولید را ایجاد کنیم.
روحانــی تصریح کرد: ما در زمینــه فولاد از خام 
فروشــی فاصله گرفتیم. این در حالی است که در 
مقاطعی، بســیاری از سنگ معدن ها را به صورت 
خــام صادر می کردیم اما امــروز زنجیره تولید ما 
کامل شده و به فولاد رسیده ایم و دیگر سنگ خام 

را صادر نمی کنیم.
وی گفت: این دســتاوردها نشان می دهد که ما به 
نقطه ای رسیده ایم که می توانیم از ارزش افزوده 
کار و تلاش مردم بهره مند شــویم نه اینکه تنها 
سنگ های معدنی را در اختیار دیگران قرار دهیم.

رئیس جمهور اظهار داشــت: طرح امروز یک طرح 
بسیار عظیم است که ظرفیت تولید آن 1.۷ میلیون 
تن اســت که می تواند بســیار در توســعه کشور 

تاثیرگذار باشد.
روحانی افزود: از سویی دیگر این مجموعه در یک 
استان، ادعای خودکفایی دارد. یعنی زنجیره آن در 
همان اســتان تامین می شود. همچنین آب مورد 
نیاز این صنعت از داخل اســتان تامین می شــود. 
همچنین در حوزه برق نیز می تواند نیروگاه مورد 

نیاز را ایجاد و در این بخش نیز خودکفا باشد.
وی خودکفایــی طرح ها و مشــارکت مردم در به 
ثمر رســیدن طرح های ملی را بسیار مهم دانست 
و افزود: همه مردم باید در عرصه پیشــرفت کشور 
حضور داشته باشند و هر کس به اندازه توان خود 

باید نقش داشته باشد.  
رئیس جمهور گفت: بــه نظر من در دولت یازدهم 
و دوازدهم، بورس یک کار بســیار مهمی را برای 
اینکه بازار ســرمایه ما یک بازار فعال باشد انجام 

داد.
روحانی خاطرنشــان کرد: در بازار سرمایه معمولا 
ریسک نیز وجود دارد و ممکن است روند رشد در 
یک سالی خیلی خوب باشد و چند ماه روند نزولی 
داشته باشد. معمولا در بورس یک خط مستقیم به 
سمت بالا نداریم. در مجموع در ماه های اخیر نیز 

بورس مقداری نشاط پیدا کرده است.  
وی افزود: تــلاش ما در دولت یازدهم و دوازدهم 
توسعه بورس و تعمیق بورس بود. ما می خواستیم 
شرکت های بســیار زیادی و شرکت های دولتی 
وارد بورس شــوند. البته از ابتــدای دولت یازدهم 
تصمیم من بر این بود که کاری کنیم که شــرکت 
هــای اقتصادی دولتــی  را وارد بــورس کنیم و 
مدیریــت بنگاه هــا در اختیار دولت نباشــد و اگر 
لازم اســت دولت فقط سهام داشته باشد نه اینکه 
مدیریت بنگاه های اقتصادی را داشــته باشد، البته 
بخش زیادی از این کار انجام شد و تا حدود زیادی 

هم به دلیل مقاومت دستگاه ها انجام نشد.
رئیس جمهور اضافه  کرد: معمولا دستگاه ها برای 
اینکه از پول و کاسبی فاصله بگیرند، مقاومت می 
کنند. اما بخش بزرگی از شستا این شرکت عظیم 
و مهم دولتی وارد بورس شــد که بسیار تاثیرگذار 

بود.
روحانــی، بورس را امروز یک بازار بســیار مهمی 
دانســت و گفت البته مردم وقتی وارد بورس می 
شــوند نباید همه ســرمایه خود را بیاورند. باید در 
حدی ســرمایه شــان وارد بورس کنند که فراز و 

نشــیب آن زندگی شان را به هم نزند. اما در عین 
حال بورس اهمیت ویژه ای دارد و در بلندمدت نیز 

سود قابل ملاحظه ای دارد.
وی افزود: به عنوان مثال اگر شما بورس را در یک 
مدت زمان 10 ساله نگاه کنید حتی آن را با پولی 
که در بانک می گذارند و یا ســکه و دلار می خرند 
در بلندمدت،  ســود بورس از آن پائین تر نیست. 
البته در میان مدت طبیعی اســت که بورس فراز و 

نشیب هایی داشته باشد.
رئیس جمهــور تاکید کــرد: از طریــق بورس ما 
توانستیم میلیون ها نفر را وارد کسب و کار جدیدی 
کنیم که ان شــاءالله امیدواریــم با دقت هایی که 
در شورای عالی بورس انجام می شود و مصوبات 
فراوانــی کــه در ماه های اخیــر در این خصوص 
داشتیم، بورس تا پایان این دولت در مسیر درست 
خود حرکت می کند. البته دولت ســیزدهم نیز می 
تواند از این بازار به خوبی اســتفاده کند. این بازار 
می تواند حتی اعتبارات مالی سرمایه گذاری های 

بزرگ را هم تامین کند.
روحانی توجه به فضای سبز در کنار مجتمع های 
بزرگ را بسیار مهم دانست و افزود: اگر چه مجتمع 
های صنعتی آلودگــی هایی تولید می کنند اما ما 
باید با درختکاری و جنگل کاری این آســیب ها را 
جبران کنیم. اگر جنگل کاری صورت بگیرد برای 
زیبایی محیط زیســت و آب و هوا بسیار تاثیرگذار 

است.
وی افزود: اســتفاده از نیروی کار بومی یکی دیگر 
از موارد مهمی اســت که در احداث این پروژه ها 
باید به آن توجه شــود. ما اگر از نیروی کار همان 
استان و شهرستان ها استفاده کنیم  می تواند تاثیر 

بسیار مهمی در آن منطقه داشته باشد.
رئیس جمهور گفت: از ســویی دیگر نباید خدمات 
بانک هــا در آبادانی را فراموش کــرد. زیرا برای 
اجــرای طرح های بزرگ نیاز به ســرمایه گذاری 
داریم که بــرای آن یا باید بانک هــای داخلی یا 
بانک هــای بین المللــی و یا صندوق توســعه و 
ســرمایه گذاری های خارجی انجام شود و بدون 

آنها نمی شود طرح های بزرگ را انجام داد.
هفتاد و نهمین برنامــه از افتتاح طرح های ملی و 
با دســتور رئیس جمهور بهره بــرداری از مجتمع 
فولادسازی زرند، واحد خنک سازی کک به روش 
خشک شــرکت فولاد زرند ایرانیان، مجتمع تولید 
کاتد مس بابک مس ایرانیان، طرح تجهیز ناوگان 
عملیــات معدنی کارآوران و مجتمع پخت آهک و 

دولومیت ممرادکو برگزار شد.
این طرح های ملی با ســرمایه گــذاری ۴0 هزار 
میلیــارد تومان برای ۴ هزار و 1۵0 نفر اشــتغال 

ایجاد می کند.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارسیاست

فلاحت پیشه:

 برای احیای برجام باید مرحله 
به مرحله جلو رفت

فلاحت پیشه: برای احیای برجام باید مرحله به مرحله 
جلو رفت

تهران- ایرنا- رییس پیشین کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس احیای گام به گام و مرحله ای 
را رویکرد بهتری برای احیای برجام دانســت و تاکید 
کرد: پیکره برجام در دوران ریاســت جمهوری ترامپ 
آنقدر آســیب و جراحت دیده است که به یک باره احیا 
نشود. باید به احیای آن فرصت داد و مرحله به مرحله 

جلو رفت.
»حشمت الله فلاحت پیشــه« در گفت وگو با خبرنگار 
سیاسی ایرنا، درباره آخرین وضعیت مذاکرات وین برای 
احیای برجام گفت: متاسفانه مسئولان سیاسی کشورها 
نتوانستند از فضای شکل گرفته در وین استفاده کنند 
و شاهد نوعی فرصت سوزی در این زمینه بودیم. البته 
این فرصت سوزی از سوی دیپلمات ها نبود چراکه اگر 
تصمیم گیری به آنها بود، توافــق برای احیای برجام 

خیلی زودتر انجام می شد.
وی با بیان اینکه یک دلیل در این فرصت ســوزی به 
خاطر بی اعتمادی شــدید بود، اظهار داشــت: طرفین 
نتوانســتند از فضای بی اعتمادی که از دوران ریاست 
جمهوری ترامپ تشــدید یافته بود، خلاص شــوند و 
اکنون هم در همان میدان و زمینی که ترامپ و پمپئو 

برای شان طراحی کرده بودند، بازی می کنند.
به گفته این تحلیلگر ارشــد مسائل سیاست خارجی، 
جریانات و گروه های ثالــث مخالف تنش زدایی میان 
ایران و آمریــکا نیز به این بی اعتمادی دامن زدند و با 
ایجاد موانع جدید، دستیابی به توافق را به تاخیر انداختند.

فلاحت پیشه در توضیح بیشتر درباره نقش تیم سیاست 
خارجی ترامپ در تاخیــر در توافق برای احیای برجام 
تصریح کرد: تیم سیاســت خارجــی آمریکا در زمان 
ریاست جمهوری ترامپ، با اعمال تحریم های ثانویه 
و غیرمرتبط با برجام شرایطی را ایجاد کرد تا حتی اگر 
برجام احیا و شاکله تحریم های برجامی برداشته شود، 
ایران عملا نتواند از مزایای احیای برجام و رفع تحریم ها 
بهره برداری کند و صرف احیای توافق هسته ای، طرف 

ایرانی را راضی نکند.
وی ادامه داد: طرف ایرانی در مذاکرات وین خواســتار 
برداشته شدن موانع اجرای برجام و رفع تمامی تحریم ها 
اســت اما طرف آمریکایی می گوید تنها تحریم های 
برجامی را برمــی دارد. این در حالی اســت که ایران 
می گوید تحریم های غیربرجامی اعمال شده در زمان 
ترامپ اگرچه ارتباطی با برجام ندارد اما با هدف نابودی 

برجام و عدم احیای آن وضع شده است.
این اســتاد علوم سیاســی و روابط بین الملل دانشگاه 
علامه طباطبایی با بیان اینکه باید میدان دیگری برای 
احیای برجام طراحی شــود، خاطرنشان کرد: در توافق 
ژنو که در ســوم آذر ماه ســال ۹2 - که پایه و اساس 
برجام بود – طرفین توافق کردند یا در مورد همه چیز 
توافق می کنند یا در مورد هیچ چیزی توافقی نکرده اند. 
این روش اکنون هم در مذاکرات وین دنبال می شــود 

که به نظر من احیای توافق را به تاخیر انداخته است.
فلاحت پیشه احیای گام به گام و دومرحله ای را رویکرد 
بهتری برای احیای برجام دانست و ابراز داشت: پیکره 
برجام در دوران ریاست جمهوری ترامپ آنقدر آسیب 
و جراحت دیده اســت که به یک باره احیا نشود. باید 
بــه احیای آن فرصت داد و مرحله به مرحله جلو رفت 
وگرنه اینکه احیای برجــام را منوط به توافق در مورد 
همه مسائل کرد،   دادن فرصت به گروه ها و جریانات 
ثالث برای فعال شــدن است که دســت به اقدامات 

تخریبی و خرابکارانه بزنند.
وی افزود: مثلا طرفین می توانند به این توافق برسند 
که آمریکا و اروپا در یک ســازوکار، شاکله تحریم ها 
برداشته شــود و در یک فرصت حداکثر دو، سه ماهه 
همه تحریم ها برداشته شود و از طرف دیگر ایران هم 
بپذیرد در یک سازوکار توافقی با آژانس، همزمان با رفع 
تحریم ها، اعتمادسازی کند، بهتر است از آن است که 

توافقی برای احیای برجام نشود.
به گفته این نماینده سابق مجلس، احیای برجام نیازمند 
راه های حد وسط و مبتنی بر سازوکارهای عملیاتی و 
انعطاف پذیری اســت که در چارچوب آن، دغدغه های 
دو طرف در یک تصمیم سیاســی کلان مرتفع شود 
و رفع عملیاتی آن در یک فرصت زمانی دو، سه ماهه 

انجام شود.
فلاحت پیشــه درباره درخواســت از آمریکا برای ارائه 
ضمانت بیان کرد: حتی شورای امنیت به عنوان یکی 
از مهمترین ارکان سازمان ملل متحد هم نتوانست با 
قطعنامه 22۳1، برجام را تضمین کند و مانع از خروج 
آمریــکا از آن و ســنگ اندازی این کشــور به توافق 

هسته ای شود.
وی با تاکید بر اینکــه نظم بین المللی تابعی از قدرت 
است، یادآور شــد: فقط قدرت است که تضمین کننده 
اجرای هر توافقی اســت. اگر ایران به اقدام تروریستی 
آمریکا در ترور ســردار ســلیمانی با حمله موشکی به 
پایگاه آمریکایی عین الاسد پاسخ نمی داد یا هواپیمای 
بدون سرنشــین آمریکایی که به آب های ســرزمینی 
ایران تجاوز کرده بود را مورد هدف قرار نمی داد، اکنون 
آمریکا حاضر به مذاکره نبود چراکه آمریکا قدرت ایران 

را دید.
این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی اضافه کرد: 
همانطور که آمریکا سعی می کند ابزارهای تحریم را به 
عنوان اهرم فشار برای اعمال قدرت حفظ کند، ایران 
هم باید ســعی کند قابلیت های هسته ای خود را نگه 
داشــته و آنها را حفظ کند وگرنه هیچ تضمینی برای 
حفظ برجام نیست. در واقع، معطل کردن احیای برجام 
برای گرفتن تضمین غیرواقع گرایانه و کشــتن زمان 
است.فلاحت پیشه در پاســخ به این سوال که احیای 
برجام در دولت ســیزدهم راحت تر نخواهد بود، عنوان 
کرد: اگر برجام در دوران انتقال احیا شــود، به ســود 
همگان – هم ایران و هم آمریکا – خواهد بود. تلاش 
دولت روحانــی برای احیای برجام نیز به همین خاطر 
اســت چراکه هرگونه تاخیر، فقط کار را برای احیای 
برجام ســخت تر کرده و فرصت بیشتری به مخالفان 

برجام برای سنگ اندازی می دهد.

خبر

روانچی: به خطر انداختن 
سلامت مردم برای اهداف 
سیاسی جنایت جنگی است

ســفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل با بیان 
اینکه تحریم ها از دسترسی به محصولات پزشکی، 
فنــاوری و همکاری با موسســات مالی بین المللی 
جلوگیری می کند، خواســتار برچیده شــدن سریع 

تحریم ها شد.
به گزارش ایسنا، مجید تخت روانچی سفیر و نماینده 
دائم ایران در سازمان ملل متحد در نشست عالیرتبه 
مجمع عمومی در خصوص ایدز به پیشــرفت های 
صورت گرفته در ایران در حوزه وضعیت بهداشت و 
سلامت بیماران و افراد در معرض ایدز و اچ آی وی 
از جمله جلوگیری از انتقال بیماری از مادر به کودک 

و کاهش آسیب های ناشی از آن اشاره کرد.
بر اســاس گزارش العالــم، دیپلمات ارشــد ایران 
گفت: جمهوری اســلامی ایران به رغم پیشــرفت 
قابل توجــه در این زمینه، همچنان از تحریم های 
ظالمانه یکجانبه ایالات متحده که مغایر با اهداف 
و اصول منشور سازمان ملل و قوانین بین المللی و 
هنجارهای اساســی روابط بین الملل است رنج می 

برد.
تخــت روانچی توضیح داد: تحریم های غیرقانونی 
باعث کاهش منابع عمومی و خصوصی اختصاص 
یافته برای پیشگیری و درمان ایدز و اچ آی وی شده 
و تأثیری منفی بر سیســتم های بهداشتی گذاشته 
و از دسترســی به محصولات پزشکی و همچنین 
فناوری و مشارکت های مقرون به صرفه از جمله با 

موسسات مالی بین المللی جلوگیری می کند.
سفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل افزود: در 
شرایط کنونی ناشــی از همه گیری کرونا، تأثیرات 
منفی چنین اقداماتی بر ســلامت عمومی در ایران 
به ویژه بر زنان، کودکان، نوجوانان، سالخوردگان و 

افراد دارای معلولیت افزایش یافته است.
وی هشــدار داد: به خطر انداختن سلامت و امنیت 
مردم برای اهداف سیاسی نه تنها غیرقانونی است، 
بلکه جنایت جنگی و جنایتی علیه بشریت محسوب 

می شود و مسئولیت بین المللی را به دنبال دارد.
وی تاکید کرد: مسئولیت اخلاقی ما حکم می کند 
تا با چنین تحریم هایی به شــدت مخالفت کرده و 

خواستار برچیده شدن سریع آنها شویم.

بلومبرگ: برجام همچنان 
قدرتمند است

یک مقــام مطلع به بلومبرگ گفــت که آمریکا با 
بازگشــت به توافق هسته ای حداقل در حال حاضر 
می تواند از منافع نظام عدم اشــاعه هسته ای بهره 

ببرد.
به گزارش ایسنا، خبرگزاری بلومبرگ در گزارشی با 
اشاره به لزوم احیای برجام نوشت که توافق هسته ای 
با وجود داشــتن نواقص همچنان قدرتمند اســت.

یک  منبع نزدیک به هیــات آمریکایی در مذاکرات 
ویــن در این زمینه به بلومبرگ گفت که بازگشــت 
به توافق هســته ای حداقل برای حال حاضر منافع 
عدم اشاعه ای هســته ای در بر دارد.سوزان دیمگیو، 
یک مقام ارشــد موسســه »موقوفه کارنگی برای 
صلــح بین المللی« نیز ضمن اشــاره به اینکه برجام 
جاگزینی ندارد، گفت: مهم است که به برجام نه تنها 
به عنوان توافقی برای عدم اشاعه هسته ای بلکه به 
عنوان سازوکاری برای تنش زدایی بنگریم.بلومبرگ 
همچنین در بخشــی دیگر از گزارش خود نوشــت 
که جمهوری خواهان آمریکا بر این باورند که توافق 
هسته ای باعث توقف برنامه های ایران نشده و تنها 
آن ها را به تاخیر انداخته است.سناتور بن کاردین در 
این زمینه گفته است: از زمان توافق هسته ای 201۵ 
با ایران مسائل بسیار بیشتری افشا شده است. جهان 
به مکان دیگری بدل گشته است.ری تاکی، یک مقام 
ارشــد در شورای روابط خارجی نیز با اشاره به اینکه 
دیگر نمی توان به توافق هسته ای با ایران بازگشت، 
اظهار کرد: این کشتی حرکت کرده است. ایران امروز 
مواد سلاح های هسته ای و سانتریفیوژهای پیشرفته 

در اختیار دارد.

مرزهای شرقی در امنیت کامل 
و کنترل شبانه روزی است

 معاون عملیــات نیروی زمینــی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در بازدید از مرزهای شرقی کشور، از 
امنیت و کنترل کامل این مرزها در طول شبانه روز 

خبر داد.
به گزارش ایرنا از روابط عمومی ارتش، امیر سرتیپ 
فرهاد آریانفر معاون عملیات نیروی زمینی ارتش که 
برای مدیریت و هم افزایی اقدامات یگان های نیروی 
زمینی در جنوب شــرق و بررسی آمادگی یگان ها 
در منطقــه حضور دارد، با تاکید بــر آمادگی کامل 
نیروهای مســتقر در مناطق مرزی شــرق وجنوب 
شرق، افزود: با حضور هوشمندانه و همت رزمندگان 
نیروی زمینی در صدها کیلومتر از مرزهای شرقی، 
همچنین تلاش مرزداران غیور نیروی انتظامی در 
مناطق مرزی همجوار با استان سیستان وبلوچستان 
و همراهــی عزیــزان ســپاه، کوچکترین تحرک 
در مجــاورت مرزها را به دقــت تحت نظر داریم و 
اجازه کوچکترین تــردد و ورود غیر مجاز از طریق 
این مرزها را نخواهیــم داد.معاون عملیات نیروی 
زمینی ارتــش در بازدید از مناطــق مرزی، ضمن 
تقدیــر از آمادگی روحی و رزمی مدافعان مرز تاکید 
کرد: مرزهای جنوب شرق و شرق کشور به صورت 
شبانه روزی در کنترل و نظارت قرار دارد و از امنیت 

کامل برخوردار است.

 ناصــر ایمانی تحلیلگر و فعال سیاســی 
اصولگــرا، دربــاره جوانگرایــی گفــت: 
اجرایــی و غیراجرایی که  امور  واگذاری 
باید در دو دهه گذشــته به تدریج صورت 
می گرفت، با مقاومت نســل اول انقلاب 
مواجه شــد و آنها نشان دادند که تمایلی 
به واگذاری مدیریت ها به نســل های بعد 
از خود در یک رونــد طبیعی و منطقی با 
انتقال تجربیــات ندارند و از آنجا که این 
اتفاق در یک روند ناگزیر انجام و بهرحال 
این ســد شکسته خواهد شد، برای کشور 

زیانبار است.
وی هشت ســال گذشــته را فرصتی از 
دست رفته در این زمینه دانست و گفت: 
دولت آقــای روحانی در زمینه جوانگرایی 
بسیار کوتاهی کرد و نتوانست این فرایند 
را به تدریج انجــام دهد و با ما حداقل ۸ 

سال عقب ماندگی در این زمینه داریم. 
ایمانی تصریح کرد: دولت آقای رئیســی 
چه بخواهد و چــه نخواهد، چاره ای جز 
انتقال قدرت به نسل دوم انقلاب ندارد و 
باید در این زمینه دانســت که به هر حال 
ســپردن مدیریت به نسل جوان مقداری 
هزینه دارد و باید بعــد از این تاخیرهای 
خســارت بار، هم پای این هزینه ایستاد 
و هم تلاش کرد با اســتفاده همزمان از 
نســل قدیم و جدید، این هزینه را تا حد 
امکان کاهش داد؛ همان نکته ای که رهبر 

انقلاب نیز اخیرا به آن اشاره داشتند. 
وی افــزود: اگر می خواهیــم روند انتقال 
مدیریت کشور به نســل جوان با هزینه 
کمتری صورت گیرد، نباید افراد باتجربه 
را در پســت های صرفا مشاوره ای به کار 
بگیریم بلکه باید اســتفاده از مسن ترها و 
باتجربه ترها برای مدیران نسل جوان، در 
یک روند برنامه ریزی شده، الزام آور شود. 
ایمانی همچنین با اشاره به اینکه مدیریت 
کشــور تنها در کابینه نیســت، گفت: در 
جوانگرایی نباید همــه حواس ما متوجه 
کابینه باشــد. کابینه جای بسیار حساسی 
اســت که کمتر باید در آن ریســک کرد 
اما کشــور ۶هزار مدیر دولتــی دارد که 
این کرســی ها می توانند بهترین راه برای 
انتقال تجربیات و همچنین روند تدریجی 

انتقال قدرت و مدیریت باشند.   

این تحلیلگر سیاســی اصولگرا، پیرشدن 
کابینه را یک عیب قطعی دانست و گفت: 
این عیب را نمی شــود یک شبه برطرف 
کرد. کســانی که در 10 سال اول انقلاب 
در دوران جوانی کشور را با همه معایب و 
مزایایشــان اداره کردند، در دهه های دوم 
و ســوم و چهارم نیز تکرار شدند و اکنون 
در دهه پنجم نیــز هنوز انتظار حضور در 
مدیریت و قدرت دارند. شکستن این سد، 
بصورت یک شبه کار غلطی است. بنظرم 
آقای رئیســی در کابینه اول خود حتما با 
چنــد وزیر جوان می تواند میانگین ســن 
کابینه را ۴، ۵ ســال کم کند و این روند 
را در صورت تشــکیل دولت دوم خود نیز 

ادامه دهد.

-سهم خواهی از کابینه رئیسی
هرچه به روی کار آمدن دولت ســیزدهم 
نزدیک تر می شویم بازار گمانه زنی ها در 
این باره که ابراهیم رئیســی برای سکان 
داری وزارت خانه های دولت سیزدهم به 
چه کسانی اعتماد خواهد کرد، گرم تر می 
شود؛ یک نفر از سهم خواهی چهره های 
و گروه های سیاسی می گوید، دیگری بر 
جوانگرایی در دولت ســیزدهم تاکید می 
کند؛ از سوی دیگر مسئولان دفتر ابراهیم 
رئیســی در حال گفت و گو  و رایزنی با 

منتقدان و اصلاح طلبان هستند.
این روزها همه از احتمالات ســخن می 
گویند و هنوز هیچ خبر رســمی از طرف 
رئیســی و یارانش منتشر نشــده است. 
بعضی معتقدند که دولت ســیزدهم مملو 
از مدیران دولــت احمدی نژاد و پایداری 
ها خواهد بــود، دیگران می گویند دولتی 
تلفیقــی، انقلابی و کارآمد تشــکیل می 
شــود، فارغ از نگاه سیاسی و جناحی به 
افــراد. برخی هم تاکید دارند  یکدســت 
شــدن حاکمیت مثبت است و همگرایی 

قوای سه گانه را مورد توجه دارند.
-ابراهیم رئیســی بــه دنبالِ چه 

کسانی است؟
»متخصــص، کارآمــد و انقلابی« ســه 
ویژگی بود که ســیدابراهیم رییســی در 
دوران تبلیغــات انتخاباتــی آن هــا را به 
عنوان نشــانه های اعضــای کابینه خود 

معرفی کرد و در  نخستین نشست خبری 
خود پس از پیــروزی هم ضمن تاکید بر 
ایــن معیارها و حضور مســتقل خود در 
انتخابات خاطرنشان کرد: »من به صورت 
مســتقل وارد میــدان شــده ام و از همه 
گروه ها و احزاب و شخصیت ها صمیمانه 
سپاسگزارم اما برای تشکیل دولت خود را 
مقابل خدا مسئول می دانم و فقط وامدار 
مردمم. نگاهم در انتخاب اعضای کابینه 
انقلابی بودن، کارآمد بودن، فسادستیز  به 

بودن و مردم دار بودن است.«
رســانه ها  از  منتخب  جمهــوری  رییس 
خواســت درباره کابینه آینده گمانه زنی 
نکنند و تاکید کرد بــرای چینش کابینه 
از سامانه ای اســتفاده خواهد کرد تا همه 
مــردم بتواننــد در معرفی افــراد صالح 
بــه دولت آینــده کمک کننــد. اما این 
درخواست رئیسی از رســانه ها به معنای 
پایان دادن به گمانه زنی ها به انتشــار و 
تحلیل فهرســت های متنوعــی از وزرا و 

اعضای کابینه او نبود.
-مسئله ای به نامِ »سهم خواهی«

از آن روزی کــه قاطبه جریان ها و گروه 
هــای اصولگــرا در حمایــت از ابراهیم 
رئیســی در انتخابات ریاســت جمهوری 
قد علم کردند، زمزمه های سهم خواهی 
هرکدام در کابینه دولت سیزدهم به گوش 
می رسید؛ چه صف طویلی از نمایندگان 
مجلس یازدهم و چه جبهه پایداری ها که 
نهایتا سعید جلیلی را متقاعد کردند به نفع 

رئیسی کنار بروند.

از طرف دیگــر نامِ احمدی نــژادی ها، 
کاندیداهای پوششی و طیف های مختلف 
اصولگرایان هم مطرح است. آنچنان که 
از گوشه و کنار پارلمان زمزمه های کوچ 
و خروج از بهارســتان به گوش می رسد، 
یکــی از معاون اولی نیکــزاد می گوید و 
دیگری از وزیر شدن قاضی زاده هاشمی. 
نام پایداری های مجلس همچون نبویان 
و ذوالنوری هم شــنیده می شود. برخی 
وزرای احمدی نژاد هم در لیســت گمانه 
زنی ها برای کابینه رئیسی قرار گرفته اند.

اما به نظر می رسد مجلسی ها باید به این 
توصیــه رهبر انقلاب که »از تلاش برای 
رســیدن به منصب وزارت یا پست های 
اجرایــی پرهیز کنید.« کــه حدود دو ماه 
قبل خطاب به نمایندگان مجلس یازدهم 
فرمودند هــم توجه کنند، همان روزهایی 
که از لیست نمایندگان علاقمند به رئیس 
جمهور شــدن تنها نام امیرحسین قاضی 
زاده هاشــمی و علیرضا زاکانی در جمع 
تایید صلاحیت شــدگان آمده بود اما آنها 
بعد از این توصیه رهبری بازهم در میدان 

رقابت باقی ماندند.
با این حال به نظر می رسد در فضای پس 
از پیروزی رئیسی در انتخابات، با توصیه 
رهبری و موج انتقادها به سودای رسیدن 
به پاستور در مجلســی ها، نمایندگان از 
این روزها  پاستورنشینی عقب نشستند و 
احتمال حضورشــان در کابینه دولت بعد 

کمتر شده است.
سوی دیگر اما وزرای دولت احمدی نژاد 

هستند که اتفاقا جمعی از آنها در مجلس 
هم حضــور دارنــد؛ از عبدالرضا مصری 
نایب  رئیــس دوم مجلس، محمد مهدی 
زاهدی تا شــمس الدین حســینی که به 
عنوان یکــی از گزینه ها برای حضور در 

کابینه آینده مطرح است.
با این حال جمع کثیــری از اصولگرایان 
اعلام کردند که نمایندگان مجلس نباید 
به دنبال حضور در کابینه باشــند و ظاهرا 
اصولگرا  این موضوع خوشــایند جنــاح 

نیست.
ســوی دیگر ماجرا جبهه پایداری و سهم 
خواهی آنهاســت؛ آنهــا در این انتخابات 
برای رئیســی ســنگ تمام گذاشتند که 
مهمترین آن، پشت کردن به نامزد سنتی 
خود و حمایت از رئیســی بــود؛ البته در 
ظاهر. چرا که جلیلی هم نامزد پوششــی 
برای رئیســی بود و پایداری ها احتمالا با 
علم به این ســناریو به جای اینکه پس از 
انصراف جلیلی پشت سر رئیسی بروند از 
ابتدا رفتند تا منتی هم بر ســر او بگذارند 
و دست شان برای سهم خواهی بازتر باشد.

در این میان باید پرســید جایگاه ســعید 
جلیلی، کاندیدای محبوب پایداری ها در 
دولت آینده کجاست؟ برخی اخبار حاکی 
از ایــن بوده که ســعید جلیلی تمایلی به 
کناره گیری به نفع رئیســی نداشــته و با 
اصرار اصولگرایان مجبور به انصراف شده 
است. جلیلی هم پس از انتخابات در پاسخ 
به این ســؤال که چنانچه رئیس جمهور 
منتخب سمتی به شــما پیشنهاد بدهند، 
خواهید پذیرفت، گفــت: در هر زمینه ای 
کاری از دستمان بربیاید، به همه دوستان 

کمک خواهیم کرد.
اما ابراهیم رئیســی با اعلام موافقت خود 
به ادامه  دادن مســیر برجام تا حدی خط 
و ربــط دیپلماســی خود از نگاه ســعید 
جلیلی را جدا کرده اســت. ســخنگوی 
اســبق وزارت خارجه هــم تأکید کرده 
که رئیســی درخصــوص برجــام ادامه 
مذاکرات و گفت وگو را تأیید کرده است؛ 
بنابرایــن با این تفاســیر بعید به نظر می 
رسد ســعید جلیلی که مخالف سرسخت 
 برجام اســت جایی در دولت ســیزدهم 

داشته باشد.

سهم  خواهی اصولگرایان، پایداری ها و بهاری ها از کابینه رئیسی 

 مدیران دهه اول، حاضر به کناره گیری از قدرت نیستند

اخبار

ـ رییس جمهوری منتخب گفت: بدون تردید دولت نیازمند 
همراهی همه مردم است، حضور و همکاری همه مردم موثر 
اســت و رهنمودهای مراجع می تواند برای آینده دولت بسیار 
تاثیرگذار باشــد، مردم هم نگاهشان به مراجع و بزرگان خود 

است.
به گزارش ایرنا از مرکز خبر حوزه، حجت الاسلام والمسلمین 
سید ابراهیم رییســی صبح جمعه در دیدار با آیت الله حسین 
نــوری همدانی از مراجــع تقلید، با تقدیــر از مراجع معظم 
تقلیــد و علما به جهت حمایت و حضور در صحنه انتخابات، 
بر همراهی همه مردم بــرای ادامه راه دولت تاکید کرد.وی 
گفت: برای ادامه راه نیازمند رهنمودهای حضرت عالی و سایر 

بزرگان هستیم، از همه مراجع تقلید و بزرگان به خاطر حضور 
و پیشــقدم بودن در عرصه های مختلــف نظام و انقلاب و 
اعلام نظــر و صدور بیانیه ها، به خصوص در انتخابات اخیر 
که بسیار موثر بود، تشــکر می کنم.وی افزود: بدون تردید 
دولت نیازمند همراهی همه مردم است، عنوان دولت را دولت 
مردمی گذاشــتیم، حضور و همکاری همه مردم موثر است 
رهنمودهای مراجع می تواند برای آینده دولت بسیار تاثیرگذار 
باشد مردم هم نگاهشان به مراجع و بزرگان خود است.رییسی 
با تاکید بر اینکه حماسه ای که در 2۸ خرداد آفریده شد، بدون 
تردید حضور مراجع در آن نقش آفرین بوده است، گفت: مردم 
امروز به شدت مشکل معیشتی و کسب و کار دارند، مشکلات 

مختلفی که زندگی مردم را احاطه کرده مردم بســیار صبور 
هستند که نسبت به مسائل انقلاب، مقاومت و پایداری می 
کنند، مردم در این انتخابات با لطفی که داشــتند، حقی برای 
خودشــان  و  تکلیفی برای ما ایجاد کردند که امیدواریم به 
عنوان یک طلبه خدمتگزار بتوانیم گشایش هایی در زندگی 
مردم صورت دهیم که احســاس کنند شرایط متفاوت شده 
است.بر اســاس این گزارش، آقای رییسی امروز برای دیدار 
با مراجع تقلید و علما به شــهر مقدس قم سفر کرده است، 
سحرگاه امروز بعد از حضور در مسجد مقدس جمکران و حرم 
مطهر حضرت فاطمه معصومــه)س( با حضور در دفتر آیت 

الله نوری همدانی با این مرجع تقلید دیدار و گفت و گو کرد.

رییسی: دولت جدید نیازمند همراهی همه مردم است

رئیس بخش ایران شورای آتلانتیک آمریکا:

ماهیت سیاسی آمریکا عامل بی ثباتی توافقات بین المللی است
رئیس بخش ایران شــورای آتلانتیک آمریکا معتقد اســت با وجود نقص هایی 
کــه در برجام وجود دارد هنوز تنها راه حلی که می تواند منافع همه طرف های 

امضا کننده را تامین کند این توافق نامه است.
خبرگــزاری مهر، گروه بین الملل: مذاکرات وین بــرای احیای برجام به دلیل 
ســنگ اندازی های طرف های غربی با مشکل مواجه شده و هنوز زمان دقیق 
برگزاری دور جدید این مذاکرات مشخص نیست. مذاکراتی که با هدف احیای 
برجام آغاز شــده اند با ســنگ اندازی طرف های غربی و لجبازی های آمریکا 

برای رفع تحریم های ایران هنوز نتوانســته به هدف خود برسد.
در ایــن میان »ند پرایس« ســخنگوی وزارت امور خارجــه آمریکا از احتمال 
آغــاز هفتمین دور مذاکرات احیــای برجام در وین اتریش خبــر داده و گفته 
اســت: ما پیش بینــی می کنیم هفتمین دور مذاکرات درباره توافق هســته ای 

ایران برگزار شود.
در همین رابطه »میخائیل اولیانوف« نماینده روسیه در سازمان های بین المللی 
مســتقر در وین دیروز پنجشــنبه درباره احتمال برگزاری دور هفتم مذاکرات 
در وین درباره احیای توافق هســته ای ایــران )برجام( گفت: هنوز تاریخ دقیق 
برگزاری دور تازه مذاکرات در وین مشــخص نشــده اســت. بعد از انتخابات 
ریاســت جمهوری ایران به زمان بیشــتری برای آماده کردن خودش نیاز دارد 

و این طبیعی است.
نماینده روســیه در ســازمان های بین المللی مســتقر در وین افــزود: »اگرچه 
بلاتکلیفی های امروز منافع هیچ کشــوری را تامیــن نمی کند و هر چه زودتر 

مذاکرات از سر گرفته شود، بهتر است«.

تغییر استراتژی تحریم
در چنین شــرایطی وال استریت ژورنال با انتشار گزارشی خبر از تصمیم دولت 
آمریکا بــرای تغییر اســتراتژی تحریم های ایالات متحده علیه کشــورهایی 
همچون ایران خبر داده و نوشته است: آمریکا در راستای همگرایی با متحدان 
خود قصد دارد تا برنامه جدیدی را در خصوص تحریم کشــورهایی که به آنها 

برچسب متخاصم زده است بکار بگیرد.
بر همین اساس گزینه بکارگیری تحریم های تنبیهی علیه کشورهایی همچون 

ایران مطرح است.
به نوشــته وال اســتریت، دولت جو بایــدن در حال بازبینی اســتفاده از اهرم 
تحریم های اقتصادی علیه کشــورهای متخاصم، در راستای هماهنگی بیشتر 
با شــرکای خود به جای اتخاذ رویکرد یکجانبه و جلوگیری از خســارت های 

اقتصادی است.
اســلاوین: دولت بایدن از این پس به گونه ای ســنجیده تر برای اعمال تحریم 
اقدام خواهد کرد و به موجب اســتراتژی جدید تحریم های آتی به گونه ای پی 

ریزی خواهند شــد که تمام مردم کشورهای هدف را شامل نشوند
این گزارش از قول یک مقام آمریکایی گزارش داده اســت که ســند اجرایی 
بازبینی شــده سیاســت تحریم های آمریکا تقریباً تکمیل شــده است و انتظار 

می رود تا پایان تابستان امسال رونمایی شود.
در چنین شــرایطی بــرای تحلیل بهتر وضعیت موجــود، موضوع گزارش وال 
اســتریت را با »باربارا اسلاوین« رئیس بخش ایران شورای آتلانتیک آمریکا، 
مطــرح کردیم که وی در توضیح این تصمیم دولــت بایدن گفت: مطلب وال 
استریت بدین معنی اســت که دولت بایدن از این پس به گونه ای جدید برای 
اعمال تحریم اقدام خواهد کرد. به موجب استراتژی جدید، تحریم های آتی به 
طوری پی ریزی خواهند شد که تمام مردم کشورهای هدف را شامل نشوند و 

فقط افراد خاصی شامل این تحریم ها بشوند.

مذاکرات وین
موضــوع بعدی کــه در این گفتگو مــورد بحث قرار گرفــت مذاکرات وین و 

اختلافات میان ایران و طرف های دیگر برجام بود.
همانطور که اشــاره شــد وزارت خارجه آمریکا اعلام کرده که واشنگتن انتظار 
دارد هفتمیــن دور مذاکرات در مورد توافق هســته ای ایران برگزار شــود. در 
همین رابطه راینار بروئل ســخنگوی وزارت خارجه آلمان گفت که برلین آماده 
بازگشــت به میز مذاکرات در وین اســت و انتظار دارد ایران بدون تاخیر این 

پیشنهاد را بپذیرد.
پیشــتر نیز سخنگوی مســئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا درباره زمان از 
ســرگیری دور بعدی مذاکرات وین در خصوص احیای برجام تصریح کرد که 

روند گفتگوها فراتر از مذاکرات رســمی وین جریان دارد و نشســت کمیسیون 
مشترک هم در زمان مناسب منعقد خواهد شد.

پیتر اســتانو روز چهارشنبه در نشست خبری از بروکســل گفت: همانطور که 
می دانید نماینده عالــی )جوزف بورل( نقش هماهنگی برجام را برعهده دارد و 
او با هماهنگی مشــارکت کنندگان اقــدام و تصمیم گیری می کند لذا هر زمان 

که اعضا درباره ازســرگیری مذاکرات توافق کردند، گفت وگوها آغاز می شود.
وی اضافه کرد: همانطور که می دانید این یک روند ادامه دار است و گفتگوها و 

تعاملات دیپلماتیک فراتر از مذاکرات رســمی در وین جریان دارد.
هایکــو ماس وزیر امور خارجه آلمان نیز روز ســه شــنبه گذشــته در مورد از 
ســرگیری مذاکرات هسته ای با ایران که از ماه آوریل در وین پایتخت اتریش 
آغاز شــده اســت، گفت: من فکر می کنم ما در هفته هــای آینده به آن نقطه 

)اهداف مذاکرات( خواهیم رسید.
باربارا اسلاوین، رئیس بخش ایران شورای آتلانتیک آمریکا، در مورد چگونگی 
امکان پذیر بودن احیای برجام با وجــود اختلافات موجود میان طرفین گفت: 
من شــخصاً هنوز امیدوارم که برجام احیا شود. در حال حاضر به غیر از برجام 
هیــچ راه حل دیگری که بتواند ایران، آمریــکا و طرف های دیگر برجام را به 

منافعشان برساند وجود ندارد.

بدعهدی طرف های غربی برجام
موضوع دیگری که از ســوی خبرنگار مهر در این گفتگوی کوتاه مطرح شــد 
بدعهدی هــای طرف های غربی برجام بویژه آمریکا در عمل به تعهدات مندرج 

در این توافق بین المللی بود.
اسلاوین در پاسخ به این پرسش که »آمریکا و طرف های غربی برجام از عمل 
به تعهدات خود شــانه خالی می کنند اما همــواره بر ضرورت پایبندی ایران به 
تعهداتــش تاکید دارند، با وجود چنین دیدگاه های یک جانبه ای چگونه ممکن 
است ما شــاهد حصول یک توافق پایدار باشیم؟« گفت: هر نوع توافقی میان 
ایران و آمریکا به دلیل ماهیت سیاسی ایالات متحده در معرض بی ثباتی است 
اما با این وجود لازم است که برجام احیا شده و ایران و آمریکا مجدداً در مورد 

تمام مواردی که مورد توجه دو طرف است گفتگو کنند.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

علائم و چگونگی درمان 
کرونای »دلتا«

معاون درمان دانشــگاه علوم پزشکی تهران با اشاره به 
موج جدید کرونا در کشــور و با بیان اینکه متناسب با 
نیز  بیمارســتانی  بیمارســتان ها، تخت های  مراجعات 
افزایش می یابد، گفت: در جهش های اخیر کرونا علائم 
شــبه ســرماخوردگی معمولی مانند آبریزش بینی در 
مبتلایان مقداری بیشــتر شده است. البته به طور کلی 
علائم مشابه با علائم ابتلا به کرونا در جهش های قبلی 

است.
دکتر فرشاد علامه در گفت وگو با ایسنا،   درباره وضعیت 
کرونا در بیمارســتان های تابعه دانشگاه علوم پزشکی 
تهــران، گفــت: در حال حاضر در پیک پنجم به ســر 
می بریم و مراجعات به بیمارستان هایمان رو به افزایش 
اســت. البته ما چهــار پیک را گذراندیــم و در صورت 
افزایش موارد بیماری به تعداد بیمارانی که به بســتری 
نیــاز دارند، تخت هــای بخش های دیگــر را به کرونا 
اختصاص می دهیم. سعی مان بر این است که هیچ بیمار 

و مراجعه کننده ای پشت در بیمارستان نماند.
وی افزود: بنابراین ما روزبروز به تعدادی که بیماران مان 

افزایش می یابد، تخت هایمان را هم افزایش می دهیم.
علامه درباره شــرایط بالینی بیمارانی کــه این روزها 
با کرونای مثبــت به بیمارســتان ها مراجعه می کنند، 
گفت: اینطور نیســت که لزوما بگوییم بیمارانی که در 
حال حاضر به دلیل کرونــا مراجعه می کنند، بدحال تر 
هستند. در عین حال در بیمارستان ها هم کلینیک های 
سرپایی مان را مهیا کردیم و همچنان بسیاری از بیماران 
به صورت ســرپایی به بیمارســتان می آیند و داروهای 
تزریقی را هــر روز دریافت می کنند تا در بیمارســتان 
بستری نباشند. بر این اساس در خانه و با رعایت مسائل 

ایزولیشن تحت مراقبت قرار می گیرند.
وی ادامــه داد: در عین حال کســانی هــم که امکان 
مراقبــت در منزل ندارند و همچنین بیماران بدحال، در 
بیمارستان بستری می شوند. بنابراین لزوما اینطور نیست 
که مبتلایان به کرونایی کــه اکنون مراجعه می کنند، 
بدحال تر شده باشند و مورتالیتی مان)میزان مرگ و میر( 

هم فعلا خیلی افزایش جدی پیدا نکرده است.
معاون درمان دانشــگاه علوم پزشکی تهران همچنین 
گفت: به نظر می رســد که بیشــتر مواردی که در حال 
حاضر به بیمارســتان های ما مراجعــه می کنند،  از نوع 
کرونای دلتا است. البته اینکه گفته می شود کرونای دلتا 
به درمان مقاوم است را به صورت جدی تاکنون مشاهده 
نکرده ایم. البته هنوز در ابتدای پیک پنجم است و باید 
ببینیم که در ادامه چه شرایطی ایجاد می شود. در حال 
حاضر به نظر نمی آید که تفاوت آنچنانی در زمینه درمان 

جهش های مختلف کووید 1۹ وجود داشته باشد.
علامه با بیان اینکه البتــه علائم کرونای دلتا مقداری 
متفاوت شده اســت، گفت: یک مقدار نوع علائم ابتلا 
متفاوت شده اســت و به عنوان مثال مقداری علائمی 
مانند آبریزش بینی در این نوع جهش بیشــتر مشاهده 
می شــود، اما در مجموع علائم مشابه با علائم ابتلا به 
کرونا در جهش های قبلی اســت. البته در جهش های 
اخیر علائم شبه سرماخوردگی معمولی مقداری بیشتر 

شده است.

 ضرورت افزایش
  کیفیت و کمیت تولید
 ارتز و پروتز جانبازان

 معاون رییس جمهوری و رییس بنیاد شهید و امور 
ایثارگــران با تاکید بر ضــرورت افزایش کیفیت و 
کمیت تولید ارتز و پروتز جانبازان گفت: به روزرسانی 
فرآینــد تولید و تجهیزات این مرکــز برای ارتقای 

خدمات رسانی به ایثارگران ضروری است.
به گزارش خبرنگار حوزه ایثار و شهادت ایرنا، سعید 
اوحدی روز جمعه در بازدید از مرکز ارتز و پروتز متد 
با تشکر و قدردانی از خدمات کارشناسان و کارکنان 
مرکز ارتز و پروتــز متد افــزود: فرآیندهای تولید 
تجهیزات و اســتانداردهای آن و زنجیره های تولید 
باید همواره به روزرســانی شــود؛ چون با تجهیزات 
فرســوده امکان خدمات رسانی مناسب وجود ندارد. 
ارتقا و افزایش کیفیت و کمیت مســتلزم ارتباط با 
دانشــگاه ها، مراکز علمی و حوزه های مهندســی 
صنایع اســت.وی ادامه داد: این بازدید و تلاش در 
جهت خدمت رسانی به ایثارگران فرصت ارزشمندی 
اســت و تنها برخی افراد توفیــق پیدا می کنند تا با 
توجه به شــرایط و مســئولیت هایی کــه دارند در 
راستای صیانت از اسلام و انقلاب اسلامی و برپایی 

پرچم دین خدمت کنند.
معاون رییس جمهوری درباره فعالیت های مرکز ارتز 
و پروتز متد اظهار داشت: در این مرکز باید کارگروه 
مشورتی متشــکل از یک گروه بازرسی مورد اعتماد 
برای بازدید از مراکز و تجهیزات سراســر کشــور و 
همچنین برآورد نیاز مالی تشکیل شود تا ظرف مدت 
کوتاهی گزارش کاملی تهیه شود و بنیاد شهید و امور 
ایثارگران در این راســتا نسبت به تأمین اعتبار مورد 
نیاز اقدام خواهد کرد. مســئولان بنیاد شهید و امور 
ایثارگــران تا آخرین لحظات مســئولیت همه توان 
خود را در جهت خدمت رسانی به کار خواهند گرفت.

اوحدی در ادامه با اشاره به حدیثی از امام صادق )ع( 
گفت: بر اساس این روایت هر روز که از خواب بیدار 
می شوید خداوند توفیقاتی نصیب شما می کند. انسان 
یا این توفیقات را جذب می کند و به کار می گیرد یا از 
روی غفلت این توفیق را از دست می دهد که ممکن 
است قابل جبران و تکرار نباشد.رییس بنیاد شهید و 
امور ایثارگران در این بازدید با جانبازان حاضر در این 
مرکز به صورت چهره به چهره دیدار و گفت وگو کرد 
و در جریان مسائل و نظرات آنها قرار گرفت.در این 
بازدید عبدالرضا عباســپور معاون بهداشت و درمان 
بنیاد شــهید و امور ایثارگران، محمود باقری مشاور 
مالی رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و ایرج عربی 

مدیرعامل شرکت متد حضور داشتند.

تغذیه سالم به وقت تابستان 
و فصل گرما

 تغذیه مناســب هنگامی که هوا گرم می شــود 
می تواند عامل مهمی برای مقابله با گرما باشد و 
در صورت بی توجهی به تغذیه ممکن است افراد 
در معــرض بیماری های ناشــی از تنش گرمایی 

گیرند. قرار 
زیبا کاوه یی اســتاد دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشــتی روز جمعــه در گفت و گو بــا خبرنگار 
بهداشت و سلامت ایرنا افزود: تغییراتی که گرما 
در روند زندگــی ما ایجاد می کنــد روی نحوه 
تغذیه  هم اثر می گذارد. بسیاری از افراد هنگام 
گرم شدن هوا بی اشتها می شوند و ممکن است 
با از دست دادن اشتها مواد مغذی مورد نیاز خود 

را از طریق غذا دریافت نکنند.
وی اظهار داشــت: با افزایش تعریق که واکنشی 
طبیعی بــرای کاهش دمای بدن بــوده، ممکن 
است بخشی از ریزمغذی ها به خصوص آنها که 
نقش الکترولیتی در برقراری تعادل دمای بدن را 
دارند دفع شده و افزایش بیش از حد این فرآیند 

مشکلات ناشی از کمبود را ایجاد می کند.
این متخصص تغذیه ادامه داد: مواد مغذی که در 
گرما باید به آنها توجه کرد شــامل آب به عنوان 
مهمترین عامل، ریزمغــذی هایی مانند ویتامین 
های ب و ث و مواد معدنی مهمی مانند کلسیم، 
پتاســیم و ســدیم هســتند و اختلال در میزان 
هریــک از این ریز مغذی ها بــه خصوص مواد 
معدنی مانند کلسیم و پتاسیم، بدن را در معرض 

خطرات ناشی از گرمازدگی قرار می دهد.
کاوه یی، افزاش ضربان قلب، خســتگی مفرط و 
احتمال از حال رفتن را بخشــی از علایم کمبود 
ریز مغذی هــا در بدن دانســت و تصریح کرد: 
برای پیشــگیری از اثرات مخــرب گرما بر بدن 
باید مایعات کافی به خصوص آب کافی بنوشیم، 
رنگ ادرار شاخص خوبی بوده برای اینکه بدانیم 
بدن به میزان مناســب هیدراته است یا خیر. هر 
چه ادرار پررنگ تر باشــد نشــانه کم آبی بدن 
اســت و باید به ســرعت مایعات مورد نیاز برای 

تامین شود. بدن 
به گفته وی، اگر از آن دســته افرادی هستید که 
نمی توانند آب خالص بنوشــند توصیه می کنیم 
از ترکیــب آب و حلقه هــای لیموی ترش و پره 
های نعناع بدن شکر برای خود نوشیدنی درست 
کنید و البته اســتفاده از روش های سنتی مانند 
نوشــیدنی های خیار و ســنکنجبین، خاکشیر و 
تخم شــربتی را هم به برنامه روزانه تان اضافه 

کنید.
این اســتاد دانشگاه افزود: استفاده از سبزی ها و 
میوه ها به خصوص آن دســته از میوه هایی که 
آب بیشتری دارند راهکار خوبی برای گرمازدگی  
است، آنها مواد غذایی مناسبی برای آبرسانی به 
بدن هســتند و مواد مغذی ماننــد ویتامین ها و 
مواد معدنی را به بدن می رســانند و هم به دلیل 
وجود فیبر در ترکیب آنها می توانند آب بیشتری 
را در بــدن نگهدارند و مانع از دفع آب مورد نیاز 

از بدن شوند.
کاوه یی ادامه داد: جایگزینی ســدیم و پتاسیم از 
دست رفته در تعریق با مصرف میوه های حاوی 
پتاســیم مانند موز و یا سبزی هایی مانند کرفس 
روش تغذیه ای مناســبی است و استفاده متعادل 
از چربــی های خوب منبع امگا ۳ به ســوخت و 
ســاز مناســب بدن کمک می کنند و از اتلاف 
انــرژی و آب که در فرآینــد هضم و جذب مواد 
غذایی خیلی ســرخ شده و ســنگین به هدر می 

رود جلوگیری می کند.
وی تاکید کرد: اســتفاده از برخی ترکیبات خنک 
کننده ی طبیعی که در ســبزی هایی مانند نعناع 
وجــود دارند به کاهش کلی دمــای بدن کمک 
می کننــد و خودداری از مصرف مواد غذایی که 
باعــث دفع آب از بدن می شــوند مانند کافئین 
و شــیرینی ها در فصل گرمــا می تواند به حفظ 
آب بدن کمک کنــد. بنابر این مصرف این مواد 

غذایی در فصل گرم می بایست کمتر شود.
کاوه یی در پایان گفت: ســاعات خیلی گرم روز 
را در محل های خنک طی کنید،  مایعات کافی 
بنوشــید و از خوردن غذاهای چرب و ســنگین 

کنید. خودداری 

14 میلیون هکتار از 
عرصه های کشور در شرایط 

بحرانی فرسایش بادی
نتایج مطالعات کانون های بحرانی نشــان می دهد 
1۸۷ منطقه کشور در 22 استان به  اصطلاح بیابانی 
کشور تحت تاثیر فرسایش بادی هستند که وسعت 
این مناطق 2۹.۵ میلیون هکتار است و 2۳۷ کانون 
بحرانی فرسایش بادی با وسعت حدود 1۴ میلیون 

هکتار در این محدوده وجود دارد.
به گزارش ایسنا، براســاس آخرین اعلام سازمان 
جنگل ها، مراتــع و آبخیزداری، حــدود 2 میلیارد 
تن در سال فرســایش خاک در ایران رخ می دهد 
درحالی که به طور متوسط در اقلیم خشک و بیابانی 
ایران ۷00 تا 1000 ســال طول می کشــد تا یک 

سانتیمتر خاک تشکیل شود.
براســاس اطلس مناطق بیابانی بیش از ۸۸ درصد 
از کشــور می تواند تحت تاثیر بیابان زایی قرار گیرد 
و مطابق بررسی ســال 201۸، ۳۷ میلیون هکتار 
از عرصه کشــور در معرض تخریب سرزمین قرار 
دارد همچنین 22 اســتان کشــور با 2۹.۵ میلیون 
هکتار وسعت در 1۸۷ منطقه، تحت تاثیر فرسایش 
بادی قــرار دارد و 2۳۷ کانون بحران به وســعت  
1۳ میلیــون و ۹00 هزار هکتار وجود دارد و بر اثر 
هجوم شن های روان سالانه ۳0 هزار میلیارد ریال 
به زیرســاخت های ریلی، جاده ای و کشــاورزی و 

دیگر بخش ها خسارت وارد می شود.

بســتری های  و  مبتلایان  فوتی ها،  تعداد 
کرونا افزایش پیدا کرده است.

نیو صــدر: هفته بــه هفته مــوج کرونا 
در کشــور در حــال اوج گرفتن اســت؛ 
بســتری های  و  مبتلایان  فوتی ها،  تعداد 
کروناویروس در کشــور نســبت به قبل 
بیشــتر شده اند و متاسفانه به نظر می رسد 

که این روند همچنان ادامه داشته باشد.
در یــک هفته اخیر، از تاریخ 11 تا 1۷ تیر 
متاسفانه تمام نمودارهای کرونا در کشور 
تعداد مبتلایان  بودند؛ مجمــوع  صعودی 
به بالای 100هزار نفر، تعداد بســتری ها 
به بالای 10هــزار نفر و تعداد فوتی ها به 
بالای هزار نفر رســیدند. این اتفاق برای 
دومین هفته متوالی پس از شــروع موج 

پنجم کرونا ایران رخ داده است.
رئیس بخــش عفونی  پیــام طبرســی، 

بیمارستان مســیح دانشوری ابتدای هفته 
در این رابطه به خبرآنلاین گفته بود: »تا 
هفته آینده همه بیمارستان ها پر می شوند 
و احتمالا دوباره باید بیمارســتان ها تغییر 
کاربری بدهند و بخش های عادیشــان را 
به بخش کرونایی تبدیــل کنند. در حال 
حاضــر با مــوج بیماران ســرپایی روبرو 
هســتیم، این موج در یک هفته آینده به 
بستری می کشــد، آن زمان دیگر کنترل 

وضعیت بســیار سخت است و اصل ماجرا 
آن زمان شروع می شود.«

حالا همانطور که طبرســی هشدار داد و 
آمارهای کرونا هم نشان می دهند، به نظر 
می رســد که »اصل ماجرای« موج پنجم 

شروع شده باشد.
این موضوع به وضوح در آمار بهداشــت 
درباره تعداد مبتلایان کرونا دیده می شود، 
به طــوری که در یک هفته اخیر این آمار 
از ابتلای روزانــه 1۳۸۳۶ نفر به ابتلای 
2۳۳۹1 نفر رسید. به طور میانگین هم از 
تاریخ 11 تا 1۷ تیر هر روز 1۵۵2۳ نفر در 

کشور به کروناویروس مبتلا شدند.
این در حالی اســت که هفته گذشــته به 
طور میانگین هر روز 112۴۷ نفر به کرونا 

مبتلا شده بودند.
این یعنی در مججموع در هفت روز اخیر 

10۸۶۶۶ نفر در کل کشور به کووید-1۹ 
مبتلا شدند و زندگی آن ها در خطر مرگ 
قرار گرفته است. براین اساس پس از هفت 
آمار مبتلایان هفتگی کروناویروس  هفته 
در کشــور به بالای 100هزار نفر رسید و 
همچنین تعداد مبتلایان نســبت به هفته 

پیش ۳۸درصد افزایش پیدا کرد.
خبــر بد این کــه معمولا تاثیــر افزایش 
تعداد مبتلایان دو تا سه هفته بعد در آمار 

جانباختگان بیماری دیده می شود.
البتــه کــه از همین حالا هم متاســفانه 
تعداد جان باختگان بیماری نسبت به قبل 
افزایش پیدا کرده است؛ به طور میانگین 
هــر روز 1۴۴ نفر از مبتلایــان کرونا در 
کشور فوت کردند. این در حالی است که 
هفته پیش تعــداد میانگین جان باختگان 

روزانه کرونا در کشور 1۳۳ نفر بود.
به طور کلی از 11 تا 1۷ تیر 100۸ زندگی 
بخاطر ابتلا به کرونــا پایان یافتند و بعد 
از ســه هفته دوباره آمار فوتی ها به بالای 
هزار نفر رســید. بر این اســاس متاسفانه 
به  نســبت  بیماری  تعــداد جان باختگان 
هفته پیش 10درصــد افزایش پیدا کرده 
است. ادامه روند افزایشی تعداد مبتلایان 

می تواند این وضعیت را ترسناک تر کند.
همانطور که طبرســی هشدار داده بود در 
ایــن مدت تعداد بســتری های مربوط به 
کووید-1۹ هم به شدت افزایش پیدا کرد 
و در چهار روز پایانی هر روز بالای 1۷00 
نفر مبتــلای کووید-1۹ در بیمارســتان 
بســتری شــدند، در حالی که هفته پیش 
نفر نرسیده  تعداد بستری ها بالای 1۶00 
بود.به طور میانگین هم در این یک هفته 
هر روز 1۵۵۷ بیمار کرونا در بیمارســتان 
بستری شدند، این در حالی است که هفته 
پیش ۹۳۶2 نفر به شکل میانگین هر روز 

بستری شده بودند.
براین اســاس در مجمــوع در این مدت 
10۹0۵ نفر به تعداد بستری های کرونا در 

کشور اضافه شد و پس از چهار هفته تعداد 
بســتری ها به بالای 10هزار نفر رســید. 
تعداد بســتری های کرونا نسبت به هفته 
پیش 1۶.۹ درصد افزایش پیدا کرده است، 
این در حالی اســت که هفته پیش تعداد 

بستری ها 10.۸درصد بیشتر شده بود.
با افزایش تعداد مبتلایان متاســفانه تعداد 
شهرستان هایی که در وضعیت قرمز قرار 
دارنــد هم روز بــه روز افزایش پیدا کرده 

اســت. هفته پیش از لحاظ وضعیت کرونا  
۶۳ شهرســتان قرمز،  1۸۴ شهرســتان 
نارنجــی و  201 شهرســتان آبی بودند، 
امــا حالا 1۴۳ شهرســتان قرمــز، 1۸۶ 
شهرســتان نارنجی و 11۹ شهرستان زرد 
هســتند و تعداد شــهرهای آبی همچنان 

صفر است.
علاوه بر شــهرهای قرمز قبلی، از 1۹ تیر 
فهرست شهرســتان هایی که در وضعیت 

قرمز قرار می گیرند بدین شرح است:
شهرستان های خوی: آذربایجان غربی

اردبیل: استان اردبیل
آران و بیدگل و خمینی شهر: اصفهان

دره شهر: ایلام
بروجن: چهارمحال و بختیاری

قوچان: خراسان رضوی
هندیجان : خوزستان

گرمسار: سمنان
ممسنی: فارس

آق قلا، کردکــوی، گالیکــش و گرگان: 
گلستان

بندر انزلی، رودبار و رودسر : گیلان
دلفان و سلسله : لرستان

بهشــهر، جویبار، رامســر و فریدونکنار : 
مازندران

دلیجان و محلات: مرکزی

کرونا در ایران بدتر از قبل، وضعیت ترسناک را در نمودارها ببینید

خیز موج پنجم در ایران هزار مرگ، ۱۰ هزار بستری و ۱۰۰ هزار ابتلا

اخبار

مدیریت امور اجرایی معاینه فنی خودروهای کشور با 
تاکید بر لزوم اخذ گواهــی معاینه فنی برای ترخیص 
خودروهای توقیفی افزود: موضوع اخذ گواهی معاینه 
فنی باید در پیش شــرط های ترخیص وسایل نقلیه و 
ترخیص خودروهای رســوبی از پارکینگ های سراسر 

کشور لحاظ شود.
عبدالله متولی در گفتگو با ایسنا، با اشاره به آغاز طرح 
ترخیص خودروهای رســوبی پارکینگ های سراســر 
کشــور از ســوی پلیس راهور گفت: پلیس راهنمایی 
و رانندگــی در نظر دارد 22۶ هزار دســتگاه خودروی 
توقیفی را ظرف مدت 2 ماه ترخیص نماید که با توجه 

به اهمیت کنترل آلایندگی وســایل نقلیه و وفق ماده 
)۶( قانون هوای پاک و آیین نامه جدید ماده )۸( قانون 
هوای پاک، اخذ معاینه فنی برای کلیه وســایل نقلیه 
الزامی بوده، لذا لازم اســت مالکان این خودروها پس 

از ترخیص جهت اخذ گواهی معاینه فنی اقدام کنند.
وی افزود: در جهت خدمت هر چه بیشتر به متقاضیان 
و تســریع فرآیند اخذ گواهی معاینه فنی خودروهای 
ترخیصی، کلیه مراکز معاینه فنی در سراســر کشــور 
آماده ارائه خدمات به مالکین این خودروها می باشــند 
و مراکز می توانند در صورت لزوم نسبت به اختصاص 
یک خــط مجزا جهت صدور گواهی معاینه فنی برای 

خودروهای فوق اقدام نمایند.
متولی از پلیس راهنمایی و رانندگی و مراجع ذیصلاح 
خواست تا اخذ گواهی معاینه فنی به عنوان یک پیش 
شــرط مهم در ترخیص خودروهــای توقیفی لحاظ و 
در این راســتا تدابیری اتخاذ شود که ترخیص قطعی 
خودروهای رســوبی پس از اخذ گواهی معتبر معاینه 

فنی صادر گردد.
وی گفــت: بی تردید اخذ گواهی معاینه فنی به جهت 
ایمنــی خودرو و جلوگیــری از افزایش آلایندگی هوا 
امری ضروری و اجتناب ناپذیر بوده که سهل انگاری 

و مماشات درباره آن جایز نیست.

اخذ گواهی معاینه فنی برای ترخیص خودروهای توقیفی لحاظ شود

خبرنگار باشی روز تعطیل هم متهم شوی هم مورد اهانت قرار بگیری، عجیب است

مدیرکل دفتر آموزش های فنی و حرفه ای آموزش و پرورش مطرح کرد:

ایجاد بیش از ۲۰ رشته مهارتی جدید هنرستانی از سال ۹۸ تا کنون

سفر وزیر بهداشــت به ارومیه از یک سو و بیمارستان پرحاشیه زنان این 
شهر بازهم حاشیه ساز شد.

به گزارش مملکت آنلاین، ســعید نمکی وزیر بهداشت که از شب گذشته 
برای افتتاح چند پروژه مختلف به اســتان آذربایجان غربی و شــهر ارومیه 
سفر کرده است در یکی از برنامه های خود بیمارستان پرحاشیه جامع زنان 
این شهر را افتتاح کرد.در ابتدای مراسم افتتاح و جدای گاف کلامی آقای 
وزیــر در اعلام نام اســتان، بعد بریدن روبان و بازدیــد از گالری تصاویر 
منتخب عکاسان خبری اســتان آذربایجان غربی، ناهماهنگی عجیبی بین 
همراهان وزارت با سایرین برای رفتن خبرنگاران و عکاسان وجود داشت 
بطوریکه سوار بر آسانسور شدن خود معضلی شد و در نهایت و در حالیکه 
آقای وزیر و همراهان به یکی از طبقات رفتند، خبرنگاران و عکاســان را 
به پشــت بام برده تا برای دقایقی آنجا معطــل بمانند درحالیکه رفتن به 
پشــت بام اصلا در برنامه وزیر نبود.هرچه بود گذشت تا در بخش دیگری 
از برنامه، برخورد ناشایســت حراســت و همراهان با برخی خبرنگاران و 
عکاســان و ممانعت از عکاســی از زوایای مختلف که بــه نوعی اجبار از 
عکاســی از رو به رو و رعایت نشدن پروتکل های بهداشتی داشت رخ داد 

تا تصویری خوشحال کننده برای ویروس منحوس کرونا رقم بخورد.

در ادامــه برنامه هــای افتتاح گرچــه اصلا رعایتی از پروتکل به چشــم 
نمی خــورد و در اقدامی عجیــب در برنامه بعد از افتتاح، آقای وزیر عالم و 
آدم را مقصر رعایت نشدن پروتکل ها در کشور عنوان و رعایت شیوه نامه ها 
در کشور را حرف مفتی بیش ندانست، ولی عجیب آنکه آقای نمکی اصلا 

عدم رعایت پروتکل  در نهادهای زیر دست خود را نمی بیند.
نمکی در آیین ره پویش سلامت نیز از حمله به خبرنگاران رسانه ها دست 
برنداشــت و منهای تشــکر و قدردانی از صداوسیما بابت همراهی وزارت 
بهداشت، خبرنگاران را متهم به همراهی با مافیای دارو کرد که می خواهند 
بجای واکسن ایرانی، واکسن خارجی را با قیمتی چند ده برابری به کشور 
وارد کنند.بعــد از رفتارهای عجیب و برای دلجویــی از اتفاقات رخ داده، 
یکی از همراهان وزارتی هدیه ای نیز به برخی خبرنگاران حاضر اهدا کرد 
که البته در مقابل این رفتارها و گذشــت از زندگی و تفریح در روز تعطیل 
هیچ ارزشــی ندارد؛آن هم خبرنگارانی که چند روز قبل در حادثه دلخراش 

واژگونی اتوبوس در نقده دارفانی را وداع گفتند .
بی شــک، آقای وزیر بجای مقصر دانستن زمین و زمان در ماجرای شیوع 
کرونا و دادن اخبار داغ و مســرت بخش گونه رسیدن به موج پنجم کرونا، 
تلاشش را ابتدا برای واکسیناســیون هرچه سریع تر آحاد مردم با واکسن 

مطمئن و تایید شده کرده و در وهله دوم با همراهانش یک برنامه آموزشی 
برخورد مودبانه و مهربانانه بخصوص در روزهای تعطیل داشــته باشــد، 
هرچه باشــد همین اصحاب رسانه در حال انجام وظیفه ای هستند که روز 

تعطیل اصولا باید در خانه به استراحت پرداخت.

مدیــرکل دفتر آموزش های فنی و حرفه ای آموزش و 
پرورش گفت: بر اساس نیاز سنجی بازار کار و مبتنی بر 
آخرین فناوری های موجود، بیش از 20 رشته مهارتی 

جدید از سال ۹۸ تاکنون تعریف و تصویب شده است.
به گزارش خبرگزاری مهر، مصطفی آذرکیش در نشست 
تخصصی و هم اندیشی که با عنوان ستاد هماهنگی و 
پشــتیبانی آموزش های فنی و حرفه ای و کاردانش با 
حضور وزیر آموزش و پرورش به منظور بررسی مسائل 
مربوط به ارتقا و توســعه عملکرد آموزشی فنی و حرفه 
ای و کاردانش وزارت آموزش و پرورش، برگزار شــد، 
به ارائه گزارش اهم اقدامات انجام شــده در این حوزه 
پرداخت و اظهار کرد: خوشبختانه با تلاش های صورت 

گرفته از سوی این مرکز، در سال ۹۹ موفق شدیم 100 
درصد از اعتبارات پیش بینی شــده در بودجه سنواتی 
برون ســپاری را از خزانه دریافت کنیم و به استان ها 
تخصیص دهیم، در حالی که این میزان در ســال ۹۸ 
در حــدود ۷0 درصد و در ســال ۹۷ تنها ۳0 درصد بود 
و البته تعهدات و بدهی انباشته از سال های قبل نیز در 
حال پیگیری برای پرداخت است که امیدواریم به زودی 
شاهد تسویه این مبالغ و بدهی نیز باشیم.وی افزود: در 
ســال های ۹۸ و ۹۹، بیش از 1۵ تفاهم نامه همکاری 
آموزشــی با دستگاه های متولی مهارت، به روزرسانی و 
تمدید اعتبار شــده و بیش از 12 تفاهم نامه همکاری 
جدید با دســتگاه های اجرایی منعقد شــده اســت که 

راهگشای استفاده از ظرفیت های آموزش این دستگاه ها 
برای وزارت آموزش و پرورش بوده است.مدیرکل دفتر 
آموزش های فنی و حرفه ای و کاردانش وزارت آموزش 
و پرورش با اشاره به برگزاری اولین جشنواره محصولات 
تولیدی هنرســتان های کشور در سال گذشته تصریح 
کرد: در سال ۹۹ توانستیم بیش از ۴00 هنرستان فنی 
و حرفه ای و کاردانش مستقل فعال در برنامه آموزش 
همراه با تولید را شناســایی و با حمایت این هنرستان 
ها اولین جشــنواره محصولات تولیدی هنرستان های 
کشــور را با بیش از ۴000 نوع محصول تولیدی رشته 
هــای مختلف مهارتی برگزار کنیــم.وی در خصوص 
فعالیت های این دفتر در دوران شــیوع کرونا و آموزش 

هــای مهارتی به صورت مجازی گفــت: ایجاد 1۶۷0 
کانال آموزشی برای بارگذاری محتوای رسمی دروس 
تخصصی 102 رشــته فنی و حرفــه ای و کاردانش، 
در سامانه شــاد و بارگذاری بیش از 20 هزار محتوای 
الکترونیک از سوی بیش از 11۴0 هنرآموز سراسر کشور 
با همکاری گروه های آموزشی و دبیرخانه های راهبری 
کشــوری نشان دهنده حضور فعال و بسیار موفق دفتر 
فنی و حرفه ای و کاردانش وزارت آموزش و پرورش در 
سامانه آموزشی دانش آموزان )شاد( در سال های ۹۸ و 
۹۹ و اوج دوران شیوع کرونا و عدم آموزش حضوری در 
مدارس است این در حالیست که تعداد کانال های ایجاد 

شده در سال ۹۷ کمتر از ۳00 کانال بود.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارانرژی

چند راه حل ساده برای 
جلوگیری از خاموشی

قبل از شروع فصل بهار زمزمه های کمبود برق در کشور 
به گوش می رســید و در نهایت پیش از شروع تابستان 
خاموشیها آغاز شد. علل این خاموشی نبود نیروگاه های 
برق آبی، افزایش مصرف و حضور یک مهمان ناخوانده 

به نام رمز ارزها معرفی شد اما راه حل چیست؟
به گزارش ایسنا، پیش از شروع تابستان، خاموشی های 
بدون برنامه، تهران و اســتان های دیگر را فراگرفت. 
هرچند که بعد از تحمیل چند دوره خاموشــی جداولی 
منتشــر شد اما گاها دیده می شــود که این جداول نیز 
چندان با خاموشی های تحمیلی مطابقت ندارد که البته 
ســخنگوی صنعت برق علت این عدم تطبیق را وقوع 

حادثه و افزایش مصرف اعلام کرده است.
آنطور که کارشناســان می گویند، افزایش مصرف برق 
طی سال های اخیر و عدم توسعه شبکه برق رسانی به 
دلیل تحریم های ظالمانه و کاهش بارندگی ها نسبت 
به سال های گذشته مشکلاتی را برای صنعت برق به 
وجــود آورده؛ تا جایی که اکنون دیگری خبری از تولید 
12 هزار مگاوات برق آبی ها در کشور نیست و این عدد 

به نزدیک صفر رسیده است.
از ســوی دیگر فرسودگی تجهیزات برق باعث افزایش 
هفت درصدی هدررفت برق شــده اســت. همچنین 
گرمای زودرس و بی سابقه در کشور از دلایل مصرف 
بیشتر برق شناخته شــده است. در این میان نمی توان 
وجود ماینرهای غیرمجاز در کشور برای تولید رمز ارزها 
را نادیده گرفت. البته تا کنون تعداد قابل توجهی از آنها 
توسط نهادهای ذیربط شناسایی و کشف شده است اما 
همچنان به عنوان یکی از معضلات صنعت برق شناخته 

می شوند.
از سویی دیگر افزایش مصرف برق در اثر بیماری کرونا 
طی 1۸ ماه گذشته نیز برای قرمز شدن شرایط بی تاثیر 
نبوده است. همچنین رعایت نشدن الگوی مصرف برق 
در سراسر کشــور و افزایش بی رویه مصرف در حوزه 
آب و برق موضوعاتی هستند که نمی توان ساده از آن 
هــا عبور کرد. در این میان باید توجه داشــت که لجام 
گســیختگی در برخی بخش هــای صنعت آب و برق 
کشــور و عدم اجرای تعهدات لازم در توسعه شبکه به 
میزان تعیین شده ســالانه نیز نقش مهم و اساسی در 
بروز خاموشی های اخیر دارد که باید بیشتر مورد توجه 

صنعت برق قرار گیرد.
حال که این نواقص و مشکلات وجود دارد، باید به دنبال 
راه حل خلاصی بود. طبق گفته کارشناســان، کاهش 
مصرف برق از ســوی نهادها و دستگاه هایی همچون 
مراکز و پادگانهای تحت مدیریت ســتاد کل نیروهای 
مســلح و وزارتخانه هایی همچون نفت که می توانند 
در صورت مدیریت مصرف و استفاده از ژنراتورهای برق، 
حجم میزان مصرف در دو ماه آینده را تا ســقف ۴000 

مگاوات کاهش دهند، عامل موثری در این راستاست.
مدیریت مصــرف در حوزه ی صنایع که با ورود معاون 
اول ریاست جمهوری و وزارت نیرو اعمال شد می تواند 
در این مهم نقش داشته باشد. همچنین کاهش مصرف 
برق از طریق کم کردن و خاموشــی تعدادی از دستگاه 
های سرمایشی در کلیه ادارات و دوایر دولتی، بانک ها، 
شــهرداری ها و نظایر آنها می تواند تاثیر گذار باشد. در 
شــرایط حال حاضر دیگر نیازی نیست کارمندان بانک 
طبق پروتکل های تشریفات بانکی با کت و لباس فرم 
پشت گیشه یا میز کار بنشینند و مجبور باشند به جای 
روشن نگه داشتن یک دســتگاه سرمایشی، دو یا سه 

دستگاه را روشن نگه دارند!
 نکتــه دیگری که می تواند در این میان تاثیر ویژه ای 
در دور زدن خاموشــی ها داشته باشــد، این است که 
شــهرداری ها در سراسر کشــور اهتمام لازم را داشته 
باشند و روشنایی کلیه معابر، خیابان ها، پارک ها و مکان 
های عمومی را به یک سوم تا نصف کاهش بدهند؛ از 
خاموشی مطلق اجتناب شود، اما روشنایی ها به نصف 

کاهش یابد.

تاثیر کرونا در مصرف برق
پژوهشــگران بــا انجام یــک مطالعه مــروری، تاثیر 
همه گیــری کرونا را بر میزان مصــرف برق در ایران و 

جهان، بررسی کردند.
به گزارش ایسنا، شــیوع ویروس کووید-1۹ در مدت 
کوتاهی جهان را تحت الشــعاع خود قرار داد و در حال 
حاضر با گذشــت بیش از یک سال، درگیری با بیماری 
ادامه دارد. شیوع این ویروس تاثیرات مختلفی بر زندگی 
افراد و کشورها داشته و بخش انرژی نیز از این موضوع 
مستنثنی نبوده اســت.بر همین اساس؛ پژوهشگران با 
انجــام یک مطالعه مروری، تاثیر همه گیری کرونا را بر 

میزان مصرف برق در ایران و جهان، بررسی کردند.
بررسی یافته های این مطالعه حاکی از این است که تأثیر 
ویــروس کرونا بر صنعت برق ایران و جهان قابل توجه 
بوده و این تأثیر در عرصه های مختلف عرضه و تقاضا 
قابل مشــاهده است.در این مطالعه آمار مصرف برق در 
کشورهای ایران، آمریکا، چین و هند و برخی کشورهای 
اروپایی در دوران شیوع ویروس کرونا مورد بررسی قرار 
گرفت. با اســتناد به تحلیل های صورت گرفته در این 
مقاله که با استفاده از آمار در دسترس، انجام شده است، 
می توان نتیجه گیری کرد که تأثیر کرونا بر تقاضای برق 
در یک دوره کوتاه، یک روند کاهشی داشته و این کاهش 
مصرف برق عواقب نامطلوب اقتصادی در برداشته است.

در این مطالعه، بررســی تغییرات مصرف روزانه برق در 
ایران در ایام شــیوع ویروس کرونا و مقایسه آن با دوره 
متناظر ســال گذشته نشان داد که برداشتن محدودیت 
فعالیت ها با لغو قرنطینه، مجدداً باعث بازگشت تقاضای 
برق به روال قبل شده است و حتی در مصرف برق شاهد 
پیک های زودرس حدود ۵۳ هزار مگاوات در 10 روز اول 
خردادماه 1۳۹۹ بوده ایم که کارشناســان یکی از دلایل 
اصلی آن را تغییر الگوی مصرف در اثر شــیوع ویروس 
کرونا می دانند. وقوع این پیک های پیش بینی نشــده در 
مصرف برق عواقب خاصی در مدیریت عرضه و تقاضای 

برق و خسارات مربوط به آن را به همراه دارد.

مداخله روسیه برای نجات 
توافق اوپک پلاس

مداخله روسیه برای نجات توافق اوپک پلاس
ســه منبع آگاه در اوپک پلاس اعلام کردند روســیه 
تلاشــها برای رفع اختلاف میان عربســتان سعودی 
و امارات متحده عربی و کمــک به انعقاد توافق برای 

افزایش تولید نفت در ماههای آینده را پیش می برد.
به گزارش ایســنا، اختلاف میــان دو متحد قدیمی در 
منطقه خلیج فارس و عضو اوپک هفته گذشــته علنی 
شد. ابوظبی با پیشنهاد افزایش تولید دو میلیون بشکه 
در روز نفت از اوت تا دســامبر سال 2021 موافقت کرد 
اما مخالف تمدید مدت اجرای توافق محدودیت عرضه 
تا پایان ســال 2022 است و خواســتار مذاکره در این 
خصوص در زمان دیگری شــد اما ریاض حاضر نیست 

با این خواسته موافقت کند.
این اختلاف کم سابقه باعث شد پس از چند روز مذاکره، 
نشست وزیران انرژی گروه اوپک پلاس در روز دوشنبه 

لغو شود و تاریخ نشست بعدی این گروه اعلام نشد.
این تولیدکنندگان اعلام کرده اند به موقع درباره تاریخ 
دیدار آتی خود تصمیم خواهند گرفت و هیچ سیگنالی 
درباره این که آیا مصالحه ای در روزهای آینده صورت 

خواهد گرفت، نگفته اند.
سه منبع آگاه در اوپک پلاس به رویترز گفتند: مسکو که 
خواهان بالا بردن سطح تولید نفت است، پشت صحنه 
در تــلاش برای بازگرداندن ریــاض و ابوظبی به پای 
میز مذاکره و یافتن مســیری برای توافق است. روسیه 
روابط سیاسی و اقتصادی قوی با هر دو کشور عربستان 

سعودی و امارات متحده عربی دارد.
یکی از این منابع از سمت روسیه گفت: آنها زمان برای 
رسیدن به یک تصمیم را دارند و امید می رود که هفته 
آینده دیدار کــرده و توافقی حاصل کنیم. دو منبع آگاه 
دیگر گفتند که کویت هم در تلاش برای آشــتی دادن 
دو کشور و حل اختلاف میان عربستان سعودی و امارات 

متحده عربی است.
کاخ سفید سه شــنبه هفته جاری اعلام کرد آمریکا به 
دقــت مذاکرات اوپک و متحدانــش را رصد می کند و 
مکالمات رده بالایی با مقامات در عربســتان سعودی و 

امارات متحده عربی داشته است.
دو منبع آگاه دیگر در اوپک گفتند: هیچ پیشــرفتی در 
مذاکرات وجود نداشته و هیچ تاریخی برای نشست جدید 

پیشنهاد نشده است.
امارات متحده عربی خواســتار تغییــر تولید مبنای این 
کشور شده که کاهش تولید بر اساس آن محاسبه می 
شود اما این درخواست مورد موافقت عربستان سعودی 
قرار نگرفته اســت. ابوظبی پیشــنهاد کرده که سطح 
تولید آوریل ســال 2020 به عنوان مبنای جدید تولید 
برای این کشــور در نظر گرفته شــود اما ریاض بر این 
باور است که چنین تغییری ممکن است روی پایبندی 
اعضای دیگر به تولید مبنای تعیین شده برای آنها تاثیر 
بگذارد به خصوص که در آوریل ســال 2020 در نتیجه 
جنگ قیمت میان عربستان سعودی و روسیه بسیاری از 

کشورها تولیدشان را افزایش داده بودند.
بر اســاس گزارش رویترز، اوپک پلاس ســال گذشته 
در ابتدای بحران همه گیــری کووید 1۹ با محدودیت 
عرضه به میزان ۹.۷ میلیون بشکه در روز معادل حدود 
10 درصد از تولید جهانی موافقت کرد و این محدودیت 
با بهبود تقاضا به مرور تسهیل شده و اکنون به حدود ۵.۸ 

میلیون بشکه در روز رسیده است.

 چرا نباید منتظر
 نفت 100 دلاری باشیم؟

روند صعودی دیدنی نفت رشــد ۳۴ درصدی قیمتها از 
ابتدای ســال 2021 تاکنون را به همراه داشت و گمانه 
زنیهایی را درباره 100 دلاری شــدن قیمت هر بشکه 

نفت در سال میلادی جاری برانگیخته است.
به گزارش ایســنا، اگرچه خوش بینی جمعی به بهبود 
فعالیــت اقتصادی جهانی وجــود دارد اما عوامل منفی 
زیادی در بازار نفت وجود دارند که نباید از موارد مذکور 

چشم پوشی کرد.
پالایشگاههای چینی اســتفاده از ذخایرشان را شروع 
کرده اند که به معنای تقاضای کمتر از سوی بزرگترین 
واردکننده جهان خواهد بود. از نظر ژئوپلیتیکی، احتمال 
رفع تحریمها علیه صنعت نفت ایران به موج جدید عرضه 
نفت منجر خواهد شد و تنشها میان آمریکا و چین ممکن 
است به راه افتادن جنگ تجاری میان دو کشور منتهی 
شود. در نهایت رشد قیمت نفت باعث افزایش تولید نفت 
شیل امریکا و افزودن شدن به عرضه جهانی می شود. 
اگرچه موارد مثبت زیادی برای خوش بین بودن نسبت 
بــه بازارهای نفت وجود دارد اما پیش بینیها برای نفت 

100 دلاری هنوز زودهنگام است.
جالب این اســت که به نظر می رســد در حال حاضر 
بازارهای نفت در روندی قرار دارند که اخبار به نســبت 
مثبت باعث واکنش بزرگ آنها می شــوند در حالی که 
اخبار منفی نادیده گرفته می شــوند. در چنین فضایی 
تغییر ناگهانی احساسات باعث تغییر چشمگیر قیمتهای 
نفت خواهد شــد. اگرچه معلوم نیست منشا این تغییر 
احساسات کجا خواهد بود اما احتمالا پیش از صعود نفت 
به 100 دلار روی می دهد.یک عامل منفی که باید در 
نظر گرفته شود، احتمال کاهش واردات نفت چین است. 
این حقیقت باید در نظر گرفته شود که پالایشگاههای 
چینی ۵۸۹ هزار بشــکه در روز از پالایشگاههایشان در 
ماه مه خارج کردند. چین در زمان ســقوط قیمت نفت 
به پایینترین رکورد 20 ساله، نفت زیادی خریداری کرد 
و با بهبود قیمت نفت، به میزان فزاینده ای تشویق شد 
به جای واردات نفت گران، از ذخایرش نفت برداشــت 
کند. اگرچه کاهش واردات نفت چین بعید است عوامل 
بنیادین اصلی بــازار را تغییر دهد اما نهایتا باعث تغییر 
فضای بازار نفت می شود.یک عامل جالب دیگری که 
باید در بخش ژئوپلیتیکی در نظر گرفته شود، بازگشت 
نفت ایران در صورت رفع تحریمهای آمریکاســت. نه 
تنها پتانسیل تولید ایران به سطح 2.۸ میلیون بشکه در 
روز پیش از تحریمها وجــود دارد بلکه ایران می تواند 
با اســتفاده از ۶0 میلیون بشــکه ای که در ذخایرش 
نگهداری می کند، نفت بیشتری را به بازار عرضه کند. 

 رضا اردکانیان وزیر نیــرو با تاکید براین 
که همــکاری و کمک مــردم در صرفه 
جویی،چیزی از وظیفه مــا کم نمی کند، 
گفت : فعلا خاموشی نداریم و برای تامین 
برق بــا تمام ظرفیت و نیــرو تلاش می 

کنیم.

به گزارش ایرنا، اردکانیان عصر پنجشنبه 
در یــک گفت وگــوی زنــده تلویزیونی 
درخصوص خاموشــی های اخیر در کشور 
افزود: با رفع مشکلات پیش آمده به مرور 
خاموشــی ها کاهش پیدا کرد و در شرایط 
فعلی خاموشــی نداریم.وی با تاکید براین 

که همکاران فنی ما مشغول فعالیت شبانه 
روزی هســتند، تصریح کرد: باید تا شنبه 
وضعیت تامین برق کشــور تثبیت شــود 
چراکه هفته آینده دوباره هوای گرم پایدار 

خواهیم داشت.
وزیر نیرو در ادامه گفت: امروز نیاز مصرف 
۶۳ هزار و ۹۹0 مگاوات، روز گذشــته ۶۵ 
هزار و ســه شــنبه ۶۶ هزار مگاوات بوده 
اســت. ۴0 درصد از این میــزان مصرف 
مربوط به دســتگاه های سرمایشی است 
یعنی حدود 2۵ هــزار مگاوات که ۴ هزار 
مگاوات در دســتگاه های دولتی مصرف 

می شود.
وی با تاکیــد بر اینکه مشــکلات پیش 
آمده ناشــی از بی تدبیری نیست، افزود: 

با رخدادهای غیرقابــل پیش بینی مواجه 
شدیم، بطور مثال از اواخر خرداد تا اواسط 
تیر، نیــروگاه اتمی بوشــهر از مدار خارج 
شــد و هر روز 2۴ میلیون کیلووات ساعت 
انرژی را از دست دادیم که با بازگشت این 
نیــروگاه به مدار بخشــی از کمبود تولید 
جبران شــد. وزیر نیرو گفــت: همکاری 
صنایع بزرگ با صنعت برق باعث کاهش 
بار مصرفی شــد و فشــار زیادی از شبکه 
برداشــته شــد. صنایعی که در این مدت 
انرژی مصرف نکننــد، در آینده به همین 

اندازه، برق رایگان دریافت می کنند.
او ادامــه داد: همچنین تقســیط مالیات و 
بیمــه صنایعی که با صنعــت برق در این 
ایــام همکاری کنند، از دیگر تصمیم های 

دولت است.
وی در خصوص میــزان جابه جایی بار با 
همــکاری صنایع نیز گفت: توانســتیم با 
همکاری صنایع، ۴ هزار مگاوات جابه جایی 
بار داشته باشیم درحالی که کمبود ما حدود 
۷ هزار مگاوات اســت که تلاش می کنیم 

به این عدد برسیم.
وزیر نیرو افزود: در شــب توانسته ایم 100 
درصد نیاز مصرف را تأمین کنیم و در شب 
گذشته خاموشی نداشــتیم اما در روز این 

رقم هم اکنون ۷۵ درصد است.
اردکانیان در پایان از مردم درخواست کرد 
با اســتفاده بهینه برق و با رعایت الگوی 
مصرف کمک رســان شــبکه برق کشور 

باشند.

 اردکانیان:

 فعلا خاموشی نداریم

اخبار

طرح پتروشیمی مهتاب پارسیان از پروژه های هلدینگ 
پتروفرهنگ در سبد جهش ســوم صنعت پتروشیمی 
است که با هدف احداث یک واحد GTX در منطقه 

ویژه صنایع انرژی بر پارسیان اجرا می شود.
به گزارش شانا به نقل از هلدینگ پتروفرهنگ، یکی 
از پروژه های مهم پتروفرهنگ که در سبد جهش سوم 
صنعت پتروشــیمی جای می گیرد، طرح پتروشــیمی 
مهتاب پارسیان است. این پروژه  در زمینی به مساحت 
1۳0 هکتار در منطقه ویژه صنایع انرژی بر پارسیان با 
هدف احداث یک واحد GTX تعریف شــده اســت. 
منطقه ویژه صنایع انرژی بر پارســیان واقع در استان 

هرمــزگان با توجه به موقعیــت جغرافیایی و نزدیکی 
به منابع گازی، در آینده نزدیک به عنوان هاب ســوم 
پتروشیمی کشور، جایگاه ویژه ای در صنعت پتروشیمی 
پیــدا خواهد کرد. از این رو پتروفرهنگ با پیش بینی و 
موقعیت سنجی دقیق پروژه مهتاب پارسیان را در این 

منطقه تعریف و مجوزهای لازم را اخذ کرده است.
در مطالعــات اولیــه این پــروژه  با توجه به وســعت 
زمیــن و اهمیت ورود به محصولات پایین دســتی در 
پتروفرهنگ، تولید محصولاتی چون پلی اتیلن سنگین 
و پلی پروپیلن در دســتور کار قرار گرفته اســت. این 
شــرکت پس از دریافت موافقت های پتروفرهنگ، با 

برگــزاری مناقصات مراحل اجرایی فــاز صفر را آغاز 
کرده است.شــرکت پتروشــیمی مهتاب پارسیان در 
سال مالی جاری سرمایه اسمی خود را از ۳۵0 میلیارد 
ریال بــه 1200 میلیارد ریال افزایش داد و توانســت 
مجــوز فعالیت خود را تمدید کند و هم اکنون به دنبال 
موافقــت اصولی و دریافت مجوز خوراک برای اجرای 

طرح GTX است.
شرکت پتروفرهنگ به عنوان بازوی توانمند صندوق 
ذخیره فرهنگیان با سرمایه گذاری در حوزه نفت، گاز، 
پتروشیمی و انرژی، ســهم بالایی در سودآوری این 

صندوق دارد.

عملیات اجرایی طرح پتروشیمی مهتاب پارسیان آغاز شد

با حکم رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور:

مدیرعامل پایانه های نفتی فرمانده پدافند غیرعامل خارک شد

با اجرای تعمیرات اساسی ان جی ال ۹۰۰

»بیدبلند خلیج فارس« مرز صنایع بالادست و پایین دست را حذف کرد

عباس اســدروز، مدیرعامل شــرکت پایانه های نفتی ایران و مدیر ارشد 
شــرایط اضطراری منطقه عملیاتی خارک در حکمی از ســوی غلامرضا 
جلالی، رئیس ســازمان پدافند غیرعامل کشــور، به عنوان فرمانده ارشد 

پدافند غیرعامل جزیره خارک منصوب شد.
به گزارش شــانا به نقل از شرکت پایانه های نفتی ایران، محسن ساسانی، 
جانشین سازمان پدافند غیرعامل کشور در آیین معارفه مدیرعامل شرکت 
پایانه های نفتی ایران به عنوان فرمانده ارشد پدافند غیرعامل جزیره خارک 
گفــت: این جزیره در زمان جنگ تحمیلی بیش از 2 هزار بار مورد هجمه 
دشــمن قرار گرفت اما لحظه ای صادرات نفت کشــور قطع نشــد و این 

موضوع نشان از اهمیت و راهبردی بودن این جزیره دارد.
وی افــزود: جزیره خــارک با توجه به اهمیت فوق العــاده ای که در حوزه 
صادرات نفت خام برای کشــور دارد و لزوم ایجاد هماهنگی و پیوســتگی 
بین بخش های شــهری و صنعتی به لحاظ تخصصــی و مدیریتی نقش 

فرماندهی ارشد در زمان بروز حادثه بسیار مهم است.  
جانشــین سازمان پدافند غیرعامل کشور ادامه داد: مهم ترین هدف اجرای 
پدافنــد غیرعامل به کارگیری عوامل بازدارنده ای اســت که مانع آســیب 
رســاندن به تأسیسات حیاتی شود و باید برنامه ریزی ها به گونه ای باشد که 

دشمن نتواند آسیبی به آنها وارد کند.
 ساســانی اظهار کرد: در بحــث پدافند غیرعامل، قشــور مختلف مردم، 
مسئولان و نیز نیروهای نظامی و انتظامی باید در هر شرایطی آمادگی های 
لازم را برای مقابله با تهدیدها و خطرهای احتمالی دشمنان در حوزه های 

مختلف را داشته باشند.
 وی تأکید کرد: اهمیت و ضرورت نهادینه سازی اصول و ملاحظات پدافند 
غیرعامل در جزیره خارک به منظور کاهش آسیب پذیری، تسهیل مدیریت 
شــرایط اضطراری و تداوم کارگروه های ضروری در برابر تهدیدها و توجه 
بــه اهمیت و حساســیت این منطقه به لحاظ سیاســی، امنیتی، دفاعی و 
اقتصادی امری مهم اســت که باید در طرح پدافند غیرعامل جزیره لحاظ 

شوند و بر اساس مفاد طرح و شرح وظایف محوله عمل شود.
اســدروز نیز در حاشــیه آیین معارفه خود اظهار کــرد: جزیره خارک نماد 
خودبــاوری، مقاومت و پایداری در دوران گذشــته و در دفاع مقدس بوده 
اســت و با توجه به وجود تأسیسات حیاتی در این جزیره به لحاظ اهمیت، 
راهبــردی بوده و با توجه به صادرات ۹۳ درصد  نفت خام  کشــور از این 

جزیره، موضوع پدافند غیرعامل آن بسیار مهم است.
وی تصریح کــرد: پدافند غیرعامل مجموعه اقدام های غیرمســلحانه ای 

اســت که در واقع بازدارندگی ایجاد می کنــد و هر تهدیدی هم بروز کرد 
آســیب پذیری را به حداقل خواهد رســاند و تداوم فعالیت ها را در بردارد و 

مدیریت بحران را تسهیل می کند.
مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران عنوان کرد: این شرکت به عنوان 
یک شرکت فنی و تخصصی که در حوزه دریافت، ذخیره سازی، اندازه گیری 
و صادرات نفت کشــور فعالیت می کنــد و هرکدام از این فرآیندها نیازمند 
دانش فنی و تخصص های پیچیده است که خوشبختانه با داشتن نیروهای 
کارآمد و با تجربه در این حوزه به عنوان یکی از بنگاه های اقتصادی پشرو 

و پیشگام مطرح است.
اسدروز ادامه داد: شــرکت پایانه های نفتی ایران به عنوان سازمانی چابک 
در بحث پدافند غیرعامل پارســال برای نخستین بار با اقدام هایی عملیاتی 
توانســت تولید بنزین در کشــور را نجات دهد و امسال هم با مدیریت و 
تحلیل ریســک اقداماهایی انجام داد که ســبب پایداری تأمین گاز کشور  
شــد.وی اظهار کرد: در حوزه مســئولیت های اجتماعی نیز این شرکت با 
ارائه خدمات مناسب، با محیط پیرامونی و دستگاه ها و ارگان های محلی و 
مردم، ارتباط و همکاری بسیار خوبی دارد که بی شک برنامه های سازمان 

پدافند غیرعامل بر این همگرایی و همراهی می افزاید.

مدیرعامل شــرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس به 
افزایش ظرفیت تولید این مجتمــع با اجرای عملیات 
تعمیرات اساســی ان جی ال ۹00 از سوی این شرکت 
خبــر داد و گفــت: همکاری بین بخــش خصوصی و 
دولتی و حذف مرزهای صنایع بالادستی و پایین دستی، 

چابک سازی صنعت را به همراه دارد.
محمود امین نژاد با اشاره به اینکه اکنون تنها منبع خوراک 
گاز ترش پالایشــگاه بیدبلند خلیج فارس از ان جی ال 
۹00 دریافت می شــود به خبرنگار شــانا گفت: بیدبلند 
خلیج فارس براساس توافق صورت گرفته با وزارت نفت 

و شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب، عملیات تعمیرات 
اساسی ان جی ال ۹00 را از منطقه تفکیک یعنی از سر 
چاه ها براساس استانداردهای لازم برعهده گرفته است.

وی با بیان اینکه عملیات تعمیرات اساســی ان جی ال 
۹00 از منطقه تفکیک پازنان در زمســتان پارسال آغاز 
شــد، افزود: هم اکنون تعمیرات اساسی منطقه تفکیک 
و واحدهای فــرآورش گازی 100 و 200 تمام شــده 
کــه انجام این عملیات ســبب تأمین خــوراک پایدار 
و افزایش تولید در بیدبلند خلیج فارس شــده اســت.

مدیرعامل شــرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس به 

اتمام تعمیرات اساسی واحدهای فرآورش گازی ۳00 و 
۴00  در مردادماه امسال و در نهایت پایان کل عملیات 
تعمیرات اساســی ان جی ال ۹00 اشاره و اظهار کرد: با 
تحقق این موضوع، افزون بر تأمین خوراک پایدار برای 
پالایشگاه عظیم بیدبلند خلیج فارس، سرمایه های ملی 
نیز حفظ می شود.امین نژاد میزان دریافت خوراک بیدبلند 
خلیج فارس را افزون بر دریافت اتان مازاد عســلویه از 
طریق خط لوله ششم سراسری گاز، روزانه حدود ۵00 
میلیون فوت مکعــب از ان جی ال ۹00 تا پیش از انجام 
ایــن تعمیرات عنوان کرد و گفــت: هم اکنون خوراک 

دریافتی این مجتمع از ان جی ال ۹00  به روزانه ۷00 تا 
۷20 میلیون فوت مکعب و در مجموع با خوراک دریافتی 
از خط لوله گاز ششم به روزانه یک میلیارد و 200 هزار 
فوت مکعب رسیده، به طوری  که ظرفیت تولید بیدبلند 

خلیج فارس را به ۶0 تا ۶۵ درصد افزایش داده است.
به گفته وی، خــوراک بیدبلند خلیج فارس از ان جی ال 
۹00 با تکمیل تعمیرات اساسی واحدهای ۳00 و ۴00 
به بیش از ۸00 میلیــون فوت مکعب در روز و به دنبال 
آن ظرفیت تولید در ایــن مجتمع به بالای ۶۵ درصد 

خواهد رسید.

با ادامه بن بست مذاکرات اوپک پلاس

نفت امیدی به صعود ندارد
قیمتهای نفــت روز جمعه به دلیــل ابهامات درباره 
عرضه جهانی که ناشــی از بن بست مذاکرات اوپک 
پلاس اســت و کاهش ذخایر نفــت و بنزین آمریکا، 
مســیر حرکت متفاوتی پیدا کردند اما در مسیر ثبت 

کاهش هفتگی قرار گرفتند.
به گزارش ایســنا، بهای معاملات نفت برنت با ســه 
ســنت کاهش، به ۷۴ دلار و ۹ ســنت در هر بشکه 
رســید. بهای معاملات وســت تگــزاس اینترمدیت 
آمریکا با شش ســنت معادل 0.1 درصد افزایش، به 

۷۳ دلار در هر بشکه رسید.
نفت برنت شــب گذشــته با 0.۹ درصــد افزایش و 
شاخص نفت آمریکا با یک درصد افزایش بسته شده 
بودنــد اما همچنان حدود ســه دلار پایینتر از قیمت 
روز دوشنبه ماندند زیرا معامله گران نگران فروپاشی 
توافق اوپک پلاس و اشــباع عرضــه در بازار جهانی 
هستند. هر دو شاخص در مسیر ثبت حدود سه درصد 

کاهش هفتگی قرار دارند.
چیوکی چن، تحلیلگر ارشد شرکت سانوارد تریدینگ 
در این باره گفت: بازارها بــه دلیل ابهام درباره روند 

تولیــد نفت گروه اوپک پــلاس در اوت، هیچ جهت 
مشــخصی ندارند. کاهش ســطح ذخایر نفت آمریکا 
عامل مثبتــی بود اما به دلیل افزایــش مجدد موارد 
ابتلا به ویروس کرونا در آمریکا و نقاط دیگر، ممکن 
اســت یک پدیده موقتی باشد. قرنطینه های جدیدی 
که برای مقابله با شــیوع کووید 1۹ ایجاد می شــود 
ممکن اســت روند احیای ســفرهای هوایی و تقاضا 

برای سوخت جت را ضعیف کند.
ژاپن در پی افزایش شــیوع ویروس کرونا که باعث 
شــد در توکیو – شــهر میزبان بازیهای المپیک – 
وضعیت اضطراری اعلام شــود، حضور تماشاگران را 
برای بازیهای المپیک که در 2۳ ژوییه آغاز می شود، 

ممنوع کرد.
در آمریکا، آمــار اداره اطلاعات انرژی آمریکا در روز 
پنج شنبه نشان داد ذخایر نفت و بنزین کاهش یافته 
و تقاضا برای بنزین به بالاترین میزان از سال 201۹ 
رســیده که حاکی از قوت یافتن اقتصاد است. ذخایر 
نفــت در هفته منتهی به دوم ژوییــه، به میزان ۶.۹ 
میلیون بشکه کاهش یافت و به ۴۴۵.۵ میلیون بشکه 

رســید که پایینترین سطح از فوریه سال 2020 بود و 
بالاتــر از کاهش چهار میلیون بشــکه ای بود که در 

نظرسنجی رویترز پیش بینی شده بود.
ذخایر بنزین آمریکا در همین مدت ۶.1 میلیون بشکه 
کاهش یافت که فراتر از کاهش 2.2 میلیون بشــکه 

ای پیش بینی شده از سوی تحلیلگران بود.
حتی با وجــود این که قیمت نفت بــه مرز ۷۵ دلار 
رسید اما شرکتهای شیل آمریکا تعهد خود برای ثابت 
نگه داشتن تولیدشان را حفظ کردند که برخلاف رویه 

مشاهده شده در سیکلهای قبلی رونق بازار بود.
تولید نفت آمریکا در سال 201۹ به نزدیک 1۳ میلیون 
بشکه در روز رسید و ســپس در بحبوحه شیوع همه 
گیری کووید 1۹ سقوط کرد. سپس تولید بهبود یافت 
و به حدود 11 میلیون بشــکه در روز در اواسط سال 

2020 رسید و از آن زمان تقریبا ثابت مانده است.
بــه گفته هیروکــی کیکــوکاوا، مدیرکل شــرکت 
تحقیقاتی نیسان ســکیوریتیز، از آنجا که تغییر عمده 
ای در تولید نفت شــیل آمریکا وجود ندارد، بعضی از 
ســرمایه گذاران با وجود اختلاف میان اعضای اوپک 

پلاس، درباره دورنمای نفت خوش بین هستند.
آمار ابتلا به کوویــد 1۹ در آمریکا افزایش پیدا کرده 
و تقریبا در میان افرادی بوده که هنوز واکسینه نشده 

اند.
با این حــال قیمت نفت به دلیل این نگرانی که پس 
از اختلاف میان عربســتان سعودی و امارات متحده 
عربی، اعضای اوپک پلاس ممکن اســت وسوســه 
شــده و محدودیت تولید نفــت را رها کنند، از صعود 
بازمانده است.بر اساس گزارش رویترز، سه منبع آگاه 
در اوپک پلاس اعلام کردند روســیه تلاشــها برای 
رفع اختلاف میان عربستان سعودی و امارات متحده 
عربی و کمک به انعقاد توافق برای افزایش تولید در 
ماههــای آینده را پیش می برد. ابوظبی با پیشــنهاد 
افزایش تولید دو میلیون بشــکه در روز نفت از اوت 
تا دسامبر سال 2021 موافقت کرد اما مخالف تمدید 
مدت اجرای توافق محدودیت عرضه تا پایان ســال 
2022 اســت و خواســتار مذاکره در این خصوص در 
زمان دیگری اســت اما ریاض حاضر نیســت با این 

خواسته موافقت کند.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک - بیمه - بورس اخبار

 بمب خبری 
در بازار ارزهای دیجیتالی

طبق گزارش ها، کاربران چینی از دیروز نمی توانند وارد 
وب سایت بایننس شوند. گفته می شود که این وب سایت 

با استفاده از دیوار آتشین چین مسدود شده است.
به گزارش پول نیوز، کالین وو )Colin Wu(، خبرنگار 
حوزه ارز های دیجیتال در چین عنوان کرده اســت که 
به دلیل مسدودسازی API های بایننس، دسترسی به 

نرم افزار تلفن همراه این صرافی هم ممکن نیست.
به نظر می رســد که فایروال مشــهور چیــن که از آن 
به عنوان »دیوار آتش بزرگ چین« یاد می شود، دسترسی 
به بایننس را مسدود کرده باشد. کاربران چینی مجبورند 
برای اســتفاده از خدمات بایننس از نرم افزار های تغییر 

آی پی استفاده کنند.
شایان ذکر است که دسترســی به صرافی های رقیب 
بایننس نظیر هوبی و OKEx در چین قطع نشــده 
اســت.پیش تر و اوایل ماه گذشــته، دولت چین نتایج 
جستجو ها در مورد بایننس و دیگر صرافی های محبوب 
ارز های دیجیتال را از موتور های جستجوی این کشور 
پاک کرد و آن ها را در لیســت سیاه کلمات کلیدی قرار 
داد.مسدودسازی وب سایت بایننس را می توان جدیدترین 
اقدام چین در مقابله با ارز های دیجیتال در داخل مرز های 
خود به حســاب آورد. ماه گذشــته این کشور به سراغ 

استخراج ارز های دیجیتال و ممنوع کردن آن رفته بود.
بایننــس ابتدا در چین فعالیت می کرد، اما پس از اعلام 
ممنوعیت ارز های دیجیتال در این کشور در سال 201۷، 

مقر خود را به کشور دیگری منتقل کرد.
بانک انگلیسی بارکلیز هم در هفته های گذشته فعالیت 
بایننــس را غیرقانونی خواند. لهســتان و ژاپن هم از 
جمله دیگر کشــور هایی هستند که بایننس در آن ها با 

چالش هایی روبه رو است.

ثبت سومین هفته متوالی 
بازدهی مثبت بورس

در هفتــه اخیــر بازدهی بورس برای ســومین 
مثبت شد. متوالی  هفته 

به گــزارش پول نیــوز، شــاخص کل بورس 
پایتخــت در هفتــه اخیــر در ســه روز پایانی 
صعودی بود و در پایان هفته شــاخص کل 2۵ 
هــزار و ۴۴ واحد بالا تر از هفته قبل ایســتاد. 
شاخص کل هم وزن نیز با رشد ۸ هزار و ۴0۶ 
واحدی نســبت به آخریــن روز معاملاتی هفته 
قبــل، در محدوده ۳۹2 هــزار و ۵۸۴ واحدی 

قرار گرفت.
شــاخص کل در آخریــن روز هفته ۸۳۵ واحد 
رشــد کرد و به رقم یــک میلیون و 2۸2 هزار 
واحد رســید و نســبت به آخرین روز معاملاتی 
هفتــه قبل 2۵ هزار و ۴۴ واحد بالا تر ایســتاد 
تا بازدهی هفته شــاخص بورس مثبت 2 درصد 
شــود. این ســومین هفتــه متوالی اســت که 

بازدهی بورس مثبت می شود.
در هفته اخیر شــاخص کل هم وزن نیز همانند 
شــاخص کل در روز های دوشــنبه، سه شنبه و 
چهارشــنبه صعود کرد و در پایان هفته نسبت 
بــه هفته پیشــین ۸ هــزار و ۴0۶ واحد بالا تر 
ایستاد و به رقم ۳۹2 هزار و ۵۸۴ واحد رسید و 

بازدهی مثبت 2.2 درصدی را ثبت کرد.
در هفته اخیر، کمترین رقم ارزش معاملات کل 
در روز یکشــنبه بود که ارزشی معادل ۷ هزار و 
۴۴ میلیارد تومان داشــت و بالاترین رقم هفته 
روز دوشــنبه محقق شد که به رقم 1۹ هزار و 
۶12 میلیــارد تومان بالغ شــد. میانگین ارزش 
معامــلات کل هفته 11 هزار و ۳۴0 تومان بود 
که نســبت به رقم 11 هــزار و ۶21 میلیاردی 

هفته پیشین، افت 2 درصدی داشته است.
در ایــن هفته، میانگیــن ارزش معاملات خرد 
بــورس ۶ هزار و 1۹1 میلیــارد تومان بود که 
نســبت به رقم ۶ هــزار و ۷۹۹ میلیاردی هفته 
پیشــین، افت ۹ درصدی داشته است. بالاترین 
رقم هفتــه ۷ هزار و ۳۳0 میلیــارد تومان بود 
که در روز سه شــنبه ثبت شد و پایین ترین رقم 
به روز یکشــنبه برمی گردد که ۵ هزار و 2۹۵ 

بود. تومان  میلیارد 
اخیر  ارزش صف های فروش در هفته  میانگین 
۷۸۹ میلیــارد تومان بود کــه از میانگین هفته 
پیشــین ۳0۷ میلیارد تومــان کمتر بود و افت 
2۸ درصدی داشته اســت. بالاترین رقم هفته 
هزار و 11۵ میلیارد تومان بود که در روز شنبه 
ثبت شــد و پایین ترین رقم به روز چهار شــنبه 

برمی گردد که ۶۷2 میلیارد تومان بود.
میانگین ارزش صف هــای خرید در هفته اخیر 
۴1۶ میلیــارد تومان بود کــه از میانگین هفته 
گذشــته 10۷ میلیارد تومان کمتر بود. در این 
هفتــه، میانگیــن ارزش صف هــای خرید 20 
درصد کاهش یافته اســت. بالاترین رقم هفته 
۷20 میلیارد تومان بود که در روز ســه شــنبه 
ثبت شــد و بدیــن ترتیب بــرای اولین بار در 
۹۴ روز کاری گذشــته از 2۵ بهمن ماه ســال 
1۳۹۹ بازار با مازاد تقاضا بســته شد. همچنین 
پایین ترین رقــم به روز شــنبه برمی گردد که 

21۴ میلیارد تومان بود.
در هفتــه اخیر به اســتثنای روز های شــنبه و 
یکشنبه در باقی روز ها شاهد ورود پول حقیقی 
به بــازار بودیــم. در مجمــوع کل هفته 2۵۶ 
میلیارد تومان پول حقیقی به بورس وارد شــد 
و میانگین هفته ورود پــول حقیقی ۵1 میلیارد 
تومان بود که نســبت به هفته پیش کاهش ۶0 
درصدی دارد. پس از آن کــه 2۵ هفته کاری 
پیاپی میانگین هفتگی تغییر مالکیت حقوقی به 
حقیقی منفی بود، ایــن دومین هفته معاملاتی 
بورس تهران اســت که میانگیــن ارزش تغییر 
مالکیت حقوقی به حقیقی بازار مثبت می شــود.

 ساعت کار بانک ها 
تا اطلاع ثانوی ۷ تا 13

شــورای هماهنگی بانک ها در اطلاعیه ای اعلام 
کرد که ســاعت کار بانک ها از شنبه 1۹ تیر 1۴00 

تا اطلاع ثانوی ۷ تا 1۳ خواهد بود.
به گزارش خبرگــزاری مهر، شــورای هماهنگی 
بانک ها در اطلاعیه ای اعلام کرد که ســاعت کار 
بانک ها از شــنبه 1۹ تیر 1۴00 تا اطلاع ثانوی ۷ 

تا 1۳ خواهد بود.
در این اطلاعیه آمده است: با توجه به هماهنگی های 
به عمل آمده با معاونت نوســازی سازمان اداری و 
استخدامی کشــور و بانک مرکزی ساعت فعالیت 
بانک هــا تا اطلاع ثانوی بــرای کارکنان ۶ و نیم 
لغایــت 1۳ و ۳0 دقیقه و برای مراجعه کنندگان ۷ 

تا 1۳ خواهد بود.
بر اســاس مصوبه هیئت محترم وزیران مورخ 1۶ 
تیر و بــا عنایت به تداوم شــرایط خاص جوی و 
ضرورت صرفه جویی و مدیریت مصرف برق همه 
بانک ها اعم از شــعب و ستاد روزهای پنج شنبه تا 

پایان مرداد ماه سال جاری تعطیل هستند.
بر همین اســاس از رؤسای شــعب بانک ها انتظار 
می رود که در این بازه زمانی برای کاهش مصرف 
انرژی سیستم های سرمایشی را تنظیم و خاموشی 

آن ها را بعد از ساعت اداری مدنظر قرار دهند.
همچنین از مردم خواسته شده برای کمک به قطع 
زنجیره ی بیمــاری کرونا از خدمات غیرحضوری و 
ســامانه های بانک ها استفاده و از مراجعه به شعب 

بانک ها خودداری کنند.

ارزش واقعی سهام عدالت 
چقدر است؟

ارزش واقعی ســهام عدالت هنــوز با روزهای اوج 
خود فاصله دارد به طوریکه ارزش واقعی این سهام 
با ارزش اولیه یک میلیون تومانی در اواخر ســال 
گذشــته بیش از 1۸ میلیون تومان قیمت داشــت 
درحالــی که این ســهام در پایــان معاملات بازار 
ســرمایه در روز چهارشــنبه هفته جاری به کمی 

بیشتر از 1۴ میلیون تومان رسید.
به گزارش ایســنا، پس از آزادســازی سهام عدالت، 
مشــمولان این ســهام که روش مســتقیم را برای 
مدیریت ســهام خود انتخاب کرده بودند، می توانند 
 www.samanese.ir با مراجعه به ســامانه
ارزش واقعی سهام و جزئیات دارایی خود را مشاهده 

کنند.
البته این ارزش یکســان نیســت و تحــت تاثیر 

نوسانات بازار افزایشی یا کاهشی می شود.
بر این اســاس ارزش واقعی سهام عدالت با ارزش 
اولیه یک میلیون تومانی نیز در روز 20 اســفندماه 
ســال گذشته 1۸ میلیون و ۷۸0 هزار تومان قیمت 
داشــت. درحالی که قیمت این سهام در 1۶ تیرماه 
ســال جاری 1۴ میلیون و ۷00 هــزار تومان بود. 
ســهامی که در روزهای نخستین آزادسازی سهام 
عدالت )اردیبهشــت و خرداد سال گذشته( بیش از 

20 میلیون تومان قیمت داشت.
هرچند که مشمولان ســهام عدالت سال گذشته 
می توانســتند ۶0 درصد ســهام خود را بفروشــند 
حدود هشت ماه اســت که به دلیل شرایط بازار و 
فشار عرضه، این امکان را ندارند اما ذکر این نکته 
ضروری است که ارزش واقعی سهام عدالت همسو 

با نوسانات بازار صعودی و نزولی می شود.

92 درصد جمعیت بالای 15 
سال حساب بانکی دارند 

 معــاون فناوری های نوین بانک مرکزی گفت: در 
ایران ۹2 درصد از جمعیت بالای 1۵ سال حساب 
بانکی دارند که در این خصوص جزو کشــورهای 

برتر هستیم. 
به گزارش روز چهارشــنبه ایرنــا از بانک مرکزی، 
»مهران محرمیان« در وبینــار تخصصی »تأمین 
مالــی نوآورانــه بــرای پیشــرفت فناورانه، نقش 
فین تک هــا، ابزارهای مالی و نهادها« که توســط 
پژوهشکده مطالعات و فناوری ریاست جمهوری با 
همکاری دانشگاه توکای ژاپن و حضور کارشناسان 
و اســاتید دانشــگاه های بین المللی برگزار شد، با 
مــروری بر رویکردهای بانک مرکزی در توســعه 
فنــاوری مالی گفت: در ایران ۹2 درصد از جمعیت 
بالای 1۵ سال، دارای حساب بانکی هستند که در 

این خصوص جزو کشورهای برتر هستیم.
وی افــزود: بخــش قابل توجهی از ســرویس ها 
به واسطه حدود 120 میلیون کارت بانکی تراکنش 
دار انجام می شــود و ماهانه حــدود چهار میلیارد 

تراکنش محصول این سرویس دهی است.
معــاون فناوری های بانک مرکزی بــا بیان اینکه 
ســرانه پایانه های فــروش در ایران بــه ازای هر 
۸0 نفر یک پایانه اســت، افزود: در کشور، نسبت 
اسکناس به میزان نقدینگی 2.۳۳ درصد است  که 
نشان از رونق و گستردگی پوشش خدمات پرداخت 

و بانکداری الکترونیک دارد.
وی با تشریح برنامه های بانک مرکزی در حمایت 
از فناوری هــای مالی، گفت: در حوزه زیرســاخت 
ارتباطی بــا فنــاوران می توان به اســتقرار هاب 
فناوران مالی با هدف تسهیل ارتباط فناوران مالی 
با زیرساخت شبکه پرداخت الکترونیک و کنترل و 
نظــارت همه جانبه بر پرداخت های کارت به کارت 

اشاره کرد.
محرمیان افزود: راه انــدازی کیف الکترونیک پول 
نیــز یکی دیگــر از پروژه های بانــک مرکزی در 
زمینه فناوری مالی اســت؛ تدویــن مقررات کیف 
الکترونیــک پول با هدف افزایــش تنوع ابزارهای 
پرداخت و فراهم ســاختن امکان حضور بازیگران 
جدید در این خصوص انجام  شــده و ادامه مراحل 

نیز در حال تکمیل است.

 رونــد معاملات بــازار ارز در هفته ای که 
گذشت، نشان داد در هفته ای که خبرهای 
سیاســی و اقتصادی هیجانات روانی ایجاد 
نکردند، نمــودار قیمت ها در این بازار روند 

آرام نزولی به خود گرفت.
به گزارش روز پنجشــنبه ایرنا، در روزهای 
گذشته کارشناسان پولی و بانکی پیش بینی 
کــرده بودند بازار ارز رمــق و توانایی لازم 
برای تداوم شــیب صعودی را که در هفته 
پیشــین به اوج خود رسید، ندارد. معاملات 
هفته پیــش صحت این تحلیل را نشــان 
داد. بــر این اســاس در هفته ای که اتفاق 
سیاسی ویژه نتوانســت جو روانی در بازار 
ایجاد کند، پس از نزدیک به یک ماه روند 
نمودار تحولات قیمــت ارز در بازار آزاد و 
صرافی هــای بانکی شــیب نزولی به خود 

گرفت.
منفی شدن شــیب نمودار بهای معاملات 
بازار ارز در حالی رخ داد که در روز ابتدایی 
هفته، فضای روانی حاکــم بر بازار تفاوت 
چندانی با هفته پیشــین نداشت و بازار ارز 
همچنان روند صعود خود را تدوام داده بود. 
تا میانه های روز معاملاتی  مســئله ای که 

یکشــنبه نیز ادامه داشــت و در حالی که 
برخی معامله گران برای افزایش قیمت دلار 
از مــرز 2۵ هزار و ۴00 تومان خود را آماده 
کرده بودند، اما به یکباره، این روند متوقف 
شد و مســیر بازار تغییر کرد. تغییر مسیری 
که تا پایان هفته بازار با تجربه نوســانات 
محــدود در مجمــوع به ســمت کاهش 

قیمت ها ادامه یافت.
کارشناســان بازار ارز در تحلیل این فرایند 
ضمن تاکید بر وجــود انتظارات تورمی در 
جامعــه که طی یک ماه گذشــته و پس از 
افول رونــد مذاکرات هســته وین موجب 
بر رفتار محتاطانه  افزایش قیمت ها شــد، 
معامله گــران بازار ارز بــه دلیل پیش بینی 
ناپذیــر بودن رونــد تحولات سیاســی و 
دیپلماتیــک آینده کشــور، تاکید می کنند. 
بــه اعتقاد این گــروه از کارشناســان، در 
هفته های اخیر در مجموع حجم معاملات 
در بازار ارز ســنگین نبوده و فعالان اصلی 

بازار از ریسک های عمده پرهیز می کنند.
علاوه بــر این برخــی از معامله گران بازار 
تغییــر روند بازار را به دلیل افزایش فشــار 
عرضه از سوی بازارســاز عنوان می کنند. 

ادعایــی که مخالفانی هــم دارد، اما به هر 
ترتیب بازارســاز از روز یکشــنبه با کاهش 
معنادار فاصله قیمت ارز میان صرافی های 
بانکــی و بــازار، تاثیرگذاری خــود را در 
شکســتن توان معامله گرانــی که به دنبال 
افزایش قیمت ها بودند، نشان داد. به اعتقاد 
کارشناسان بانکی کاهش فاصله میان نرخ 
فــروش ارز در صرافی هــای بانکی با بازار 
آزاد، انگیزه عرضه دلار را افزایش می دهد 

و از پدیده تقاضای کاذب در بازار جلوگیری 
می کند.علاوه بر این برخی دیگر از فعالان 
بازار ارز، انتشــار اخبــاری مبنی بر نزدیک 
بودن دور جدید مذاکرات هسته ای را دلیل 
ورود بازار به فاز احتیــاط عنوان می کنند. 
همچنان که برخی با اشــاره به تاثیر پدیده 
قطعی هــای برق و البته تعطیلات کرونایی 
که منجر بــه کاهش فعالیت مراکز تجاری 
و بازارهای کشور شده است، این مسائل را 

نیز از جمله عوامل موثر بر تغییر رفتار بازار 
در هفته ای که گذشت، می دانند.

مشــاهده مسیر بازار ارز در این هفته نشان 
می دهد، از روز یکشــنبه و پس از شکسته 
شدن روند صعودی قیمت ها، نوسان گیران 
از تداوم افزایش قیمت ارز ناامید شــده اند. 
بــه همین دلیل وارد شــدن ایــن گروه از 
معامله گران به فاز فروش برای سودگیری 
از دلارهای خریداری شــده در قیمت های 
پایین تر نیز از دلایلی اســت که به اعتقاد 
کارشناسان می تواند با افزایش حجم عرضه 
در بازار، به این تغییر روند کمک کرده باشد.

به هر ترتیب توجــه به نمودار تغییر قیمت 
نشــان می دهد در هفته ای که گذشت، از 
یک سو قیمت ها در  بازار آزاد و صرافی های 
بانکی ضمن کاهشــی بودن به یکدیگر نیز 
نزدیک شده اند و از سوی دیگر، بهای دلار 
و یورو در ســامانه نیما با شیب مثبت قابل 
توجهی همچنان در حال افزایش و نزدیک 
شدن به قیمت ارز در بخش های دیگر بازار 
اســت. پدیده ای که می توانــد حاکی از 
سیاست گذاری جدید بازارساز برای روزهای 

آینده بازار باشد.

بررسی روند تحولات بازار ارز در هفته منتهی به ۱۸ تیر ۱4۰۰:

عدم تمایل بازار ارز به افزایش قیمت

اخبار

شــرکت بیمه رازی قراردادی بــا وزارت نیرو منعقد 
کرد که به واســطه آن ۵00 هزار نفر از پرسنل این 

وزارتخانه تحت پوشش بیمه رازی قرار گرفتند.
به گزارش پول نیوز، علــی جباری مدیر عامل بیمه 
رازی بــا اعلام این خبر افــزود : در این قرارداد که 
جزو بزرگ ترین قراردادهای صنعت بیمه کشــور به 
شــمار می آید جمعیت بیش از نیــم میلیون نفری ، 
تحت پوشش کامل خدمات بیمه رازی قرار گرفتند.

مدیرعامل بیمه رازی در هشــتمین جلسه سه شنبه 
های پاســخگویی که در استودیو خبر روابط عمومی 
بیمه رازی برگزار شــد تاکید کرد: قرارداد با وزارت 

نیرو به دلیل گســتردگی و پراکندگی کارکنان این 
وزارتخانه در سراســر کشــور، یکــی از بزرگترین 
قراردادهــای صنعت بیمه اســت و برای بیمه رازی 
یک توفیق بزرگی اســت که ایــن مهم با حضور و 
نقش پــر رنگ نمایندگان در ایــن حوزه عملی می 
شــود.جباری افزود: تمامی فرایندهــای قانونی این 
قرارداد با ابلاغ رســمی وزارت نیرو انجام شــده و 
تمامی زیرساخت های کامل برای اجرای قرارداد در 
بیمه رازی ایجاد شــده است .جباری در این نشست 
اینســتاگرامی که با حضور بیش از 2۵00 نفر برگزار 
شــد تصریح کرد: سال 1۴00 سال اوج و شکوفایی 

بیمه رازی خواهد بود و در گام نخست ، این شرکت 
افزایش ســرمایه ۶00 درصدی انجام داد و سرمایه 
شرکت از ۳00 میلیارد تومان به حدود 2000 میلیارد 
تومان افزایش یافت که ثمره زیادی برای شــرکت 
داشــت.علی جباری در خصوص افزایش سرمایه و 
تاثیر آن بر عملکرد شــرکت بیمــه رازی افزود: بعد 
از افزایش ســرمایه ۶00 درصدی ، این شرکت در 
صنعت بیمه ارتقاء معناداری پیدا کرد و به ســومین 
شــرکت بزرگ بیمه ای تبدیل شد ، بر همین اساس 
پرتفــوی شــرکت نیز بزرگ شــده اســت چرا که 
ظرفیت های شرکت افزایش چشمگیری یافته است. 

بزرگ  ترین قرارداد صنعت بیمه کشور منعقد شد

 بررسی روند دو بازار سرمایه ای در دوره محدودیت های جدید کرونایی

 ریزش قیمت  طلا و ارز در تعطیلات کرونایی 

روایت باجه نشینان از تماس با ستاد کرونا :

گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت برای واکسیناسیون

فعالان بازار طلا و ســکه عنــوان می کنند: با توجه به 
محدودیت های کرونایــی تازه، قیمت ها روندی نزولی 
را طی می کند که در پی آن نیز حباب ســکه در بازار 

کاهش یافته است.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، با افزایش آمار ابتلا به 
کرونا و ورود به پیک پنجم کرونایی، طبق مصوبه ستاد 
ملی مقابله با کرونا، بخشی از صنوف تعطیل شدند که 
واحدهای صنفی فروشنده طلا و سکه نیز از جمله این 
صنوف بودند.از ســیزدهم تیرماه که بنا به گفته رییس 
اتحادیه فروشــندگان طلا و جواهر تهران، این صنف 
تعطیل شده، بررســی ها نشان می دهد که بازار طلا و 
ارز وارد رکودی تازه شده و قیمت ها تا حدی به سمت 
ریزشی حرکت کرده است.آن گونه که در روند قیمت ها 
از روز 1۳ تیرماه تاکنون می شــود مشاهده کرد، قیمت 
هر گرم طلای 1۸عیار در ایــن مدت با افت حدود ۶ 

هزار تومانی مواجه شــده است. این در شرایطی است 
که ســکه نیز کاهش حدود 100 هزار تومانی قیمت را 
تجربه کرده اســت.ابراهیم محمدولی، رییس اتحادیه 
طلا و جواهر تهــران پیش از این پیش بینی کرده بود 
که تعطیلی واحدهای صنفــی طلا و جواهر، این بازار 
را به ســمت رکود خواهد برد.فعالان بازار طلا و سکه 
عنوان می کنند: با توجه بــه محدودیت های کرونایی 
تــازه، قیمت ها روندی نزولی را طی می کند که در پی 
آن نیز حباب سکه در بازار کاهش یافته است.به گفته 
آنها، با توجه به کاهش میزان دادوستدها، حباب سکه 
بــا ۴0 هزار تومان کاهش به مبلــغ 2۸0 هزار تومان 
رســید.فعالان بازار طلا متذکر می شوند: به طور کلی 
بازار در هفته گذشــته جوی آرامی را ســپری کرد و 
کاهش میزان خرید و فروش در آن کاملا مشهود بود.

در این شرایط، محمد کشتی آرای، نایب رییس اتحادیه 

طلا وجواهر در مــورد تعطیلی بازار در روزهای آینده، 
عنوان کرده؛ اطلاع رســانی در خصوص این که بازارها 
تا چه تاریخی تعطیلی خواهد بود، انجام نشــده است.

وی درخصــوص تعیین قیمت با توجه به تعطیلی بازار 
گفته است؛ خیلی از شهرهای کشور در محدوده قرمز 
کرونایی قرار ندارند و معاملات در آنها انجام می شود، 
بنابراین قیمت ها توسط اتحادیه اعلام شود.وی متذکر 
شــده؛ تعیین قیمت در این شــرایط با توجه به قیمت 
ارز و انــس جهانی طلا انجام می شــود.در این میان، 
بازار ارز نیز در طول ۵ روز گذشته، از کاهش قیمت ها 
بی نصیب نبوده است. بررســی قیمت فروش دلار در 
بازار ارز حاکی از افت بیــش از 100 تومانی قیمت ها 
اســت و هم اکنون دلار در کانال 2۵ هزار تومان قرار 
دارد. اگرچه دلار در این بازه زمانی، رفت و برگشتی به 
کانال 2۴ هزار تومان داشت، اما باز هم کانال 2۵ هزار 

تومان را ترجیح داد.در این میان اما تحلیلگران بازار ارز 
دو نوع دیدگاه درباره چشــم انداز بازار ارز دارند. گروه 
نخست عقیده دارند که تعطیلی ناشی از کرونا و اخبار 
مربوط به اخطار بانک مرکزی موجب می شــود قیمت 
دلار در روزهای آتی نوســان صعودی نداشته باشد.در 
مقابل، گروه دوم عقیده دارند این امکان وجود دارد که 
شــرایط در روزهای آتی فرق کند، چراکه از نظر این 
گروه تقاضا در بازار وجــود دارد و این تقاضا می تواند 
رونــد بازار ارز صعودی کند.با این وجود، برخی فعالان 
بازار باور دارند، عرضه معنادار بازارســاز موجب شــده 
اســت که دلار نتواند افزایش قابــل توجهی را تجربه 
کند. این در حالی اســت که عده دیگــری معتقدند، 
معامله گران بلندمدت به دلیل احتیاط درمورد مذاکرات 
هســته ای ترجیح داده اند در بــازار مداخله خاصی را 

صورت ندهند.

اگرچه کارمنــدان بانک ها به دلیل تــردد زیاد مردم، 
با ریســک بالای ابتلا بــه کرونا مواجه هســتند اما 
مسئولان نظام بانکی برای در اولویت تزریق واکسن 
قرارگرفتن این گروه هیچ گونه پیگیری انجام نداده اند.

به گزارش خبرنــگار مهر، از ابتدای شــیوع ویروس 
کرونا خبرهای زیادی نسبت به ابتلای کارمندان نظام 
بانکی به ویروس کرونا منتشر شد که در نهایت، آمار 
جانباختگان ناشی از ابتلای به این ویروس ناشناخته، 
نظام بانکی را رکوردار تلفات در میان مشــاغل دولتی 
می نمود. در واقع، در ابتدای شیوع این بیماری، دولت 
کمتریــن تدابیر را برای محافظــت از کارمندان نظام 
بانکی در نظر گرفته بود و همین امر باعث شد تا تعداد 
تلفــات این بخش از اقتصاد ایران به شــدت بالاتر از 

سایر بخش ها باشد.
در روزهای ابتدایی شــیوع این ویروس، نه گاردهای 
حفاظتــی برای کارمندان نظــام بانکی در نظر گرفته 
شــده بود؛ نه توزیع ماسک و الکل میان آنها به خوبی 
صورت می گرفت و همین امر باعث شــد تا در مراحل 
ابتدایی، مقامات مســئول در بانــک مرکزی و نظام 
بانکی، خبرهای مکرری از فوت کارکنان نظام بانکی 

بدهند.
به مــرور زمان، اگرچه تمهیداتی برای پیشــگیری از 
شــیوع ویروس کرونا در نظام بانکی اندیشیده شد، اما 
به هر حال باز هم ســطح پایین اجرای پروتکل های 
بهداشــتی از یک ســو و نبــود فرهنگ اســتفاده از 
بانکداری الکترونیکی و نبود زیرســاخت ها بســیاری 
از کارکنان نظام بانکــی را در معرض ابتلای به این 

ویروس قرار داد.
بر اســاس اعلام بانــک مرکزی و بخشــنامه ای که 
اســفندماه سال گذشــته برای اجرا در سال 1۴00 به 

نظام بانکی ابلاغ شــد، علاوه بر اینکه ســقف انتقال 
وجه کارت به کارت شــتابی و درون بانکی از مبدا هر 
کارت بــه 100 میلیون ریال در هر روز افزایش یافت، 
میزان کارمزد انتقال وجه بیش از ۳0 میلیون ریال به 
صورت پلکانی لحاظ گردید؛ ضمن اینکه سقف مجاز 
انتقــال وجه کارت به کارت از طریق پرداخت ســازها 
از 10 میلیــون ریال به ۳0 میلیــون ریال با حصول 
اطمینان از انطباق شــماره ملی دارنده کارت و شماره 
ملی دارنده ســیم کارت انجام دهنــده تراکنش قابل 

افزایش عنوان شد.
از سوی دیگر، بانک مرکزی اعلام کرد که با توجه به 
خطرات ناشی از سوء استفاده های احتمالی در صورت 
عــدم اعمال کنترل فوق، افزایش ســقف انتقال وجه 
مجاز نیســت و البته اعلام شد که در صورت پیوستن 
بانک ها و پرداخت ســازها به هــاب فناوران مالی این 

سقف می تواند تا مبلغ ۵0 میلیون ریال افزایش یابد.
در عین حال، بر اســاس این بخشنامه، امکان تمدید 
تاریــخ انقضای کارت های بانکی بدون نیاز به مراجعه 
حضوری مشتری تا پایان سال 1۴00 و به مدت یک 
سال بلامانع اعلام شده و قرار بر این شد که اقدامات 
لازم برای احراز هویت غیر حضوری و اطلاع رسانی به 
مشتریان اندیشیده شود. همچنین سقف صدور کارت 
هدیه به صورت موقت بــه 20 میلیون ریال افزایش 

یافت.
بانک مرکــزی همچنین اعلام کرد کــه فرآیندهای 
افتتــاح حســاب و دریافت تســهیلات در راســتای 
کاهش زمان حضور مشــتریان در شعب اصلاح شود 
و مشــتریان بتوانند تمام اقدامــات لازم نظیر تکمیل 
فرم ها را به صورت غیرحضوری انجام دهند و پس از 
مراجعه حضــوری صرفاً برای احراز هویت و با صرف 

حداقل زمــان در کوتاه ترین زمان ممکن امور مربوط 
به انجام رسد.

در این میان اگرچه علیرغم اعلام این دستورالعمل ها 
و تمهیداتی که دولت برای مقابله با شــیوع ویروس 
کرونا در نظام بانکی اندیشــید، اما همچنان کارمندان 
نظام بانکــی معتقدند که درصد ابتلاء به این ویروس 
در شعب بسیار بالا است و بسیاری از کارمندان برای 

بار چندم مبتلا شده اند.
یکی از کارمندان نظام بانکی در گفتگو با خبرنگار مهر 
می گوید: اگرچه بسیاری از کارمندان در پیک های اول 
و دوم شــیوع ویروس کرونــا در نظام بانکی مبتلا به 
ویروس کرونا شــدند؛ اما اکنون همچنان روند ابتلاء 
ادامه دارد و به دلیل مراجعات گسترده مردم به شعب، 

باز هم درصد ابتلاء بسیار بالا است.

وی می افزاید: پروتکل های بهداشــتی در شعب کمتر 
اجرا می شــود و نظــارت کمی صــورت می گیرد که 
افراد بدون ماســک در شــعب حضور نیابند یا اینکه 
الکل و ماســک در شــعب موجود باشــد؛ اما اکنون 
این طور نیســت و در شــعب پایتخت به نسبت سایر 
شهرها پروتکل ها بیشتر رعایت شود؛ اما همکاران در 
شهرستانها خبر از عدم رعایت پروتکل ها داده و از نبود 

نظارت ها نگران هستند.
این کارمنــد نظام بانکی می گوید: هیچ خبری از ثبت 
نام برای تزریق واکســن کرونا نیســت و تاکنون این 
موضوع جدی پیگیری نشــده اســت و همکاران در 
بانک مرکزی نیز از روند اجرایی کار و در اولویت قرار 
گرفتن کارمندان نظام بانکی در تزریق واکسن کاملًا 

بی اطلاع هستند.
یکــی دیگر از کارمنــدان نظام بانکــی در گفتگو با 

خبرنــگار مهر می گویــد: در ایام واکســن زدن، نام 
بســیاری از گروههای دولتی در فهرســت افراد حائز 
اولویت برای تزریق واکســن برده شــد و واکسن هم 
بــرای آنها تزریق گردید؛ اما نه تنها نامی از کارمندان 
نظام بانکی برده نشــد؛ بلکه فراموش شــدند؛ ضمن 
اینکــه اطلاعات ما نشــان می دهد کــه هیچیک از 
مدیران شــعب برای دریافت واکسن برای همکاران 

خود نامه نگاری با ستاد ملی کرونا نداشته اند.
وی افــزود: مدیــران بانک ها باید برای در خواســت 
واکســن کارکنان شعباتی که با مردم بیشترین ارتباط 
را دارند، به ستاد ملی کرونا ارائه می کردند تا کارکنان 
نظام بانکی نیز مانند خادمان و خدمتگزاران شــهری 
همچون رفتگران، رانندگان اتوبوس ها و تاکسی ها در 

الویت دریافت واکسن قرار گیرند.
این کارمنــد نظام بانکی ادامــه می دهد: تماس های 
زیادی با ســتاد ملی کرونا برقرار شده است؛ اما اعلام 
می شود که مدیران ارشد نظام بانکی هیچ نامه نگاری 
بــرای دریافت واکســن برای کارکنــان نظام بانکی 

نکرده اند و این جای تعجب و تأسف دارد.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

افتتاح بزرگترین تونل غرب 
آسیا در دولت دوازدهم

 رییس ســازمان برنامه و بودجــه گفت: تونل البرز 
به عنوان بزرگترین تونل غرب آسیا اوایل مردادماه 

سال جاری و در دولت دوازدهم افتتاح می شود.
به گزارش ایرنا از وزارت راه و شهرسازی، محمدباقر 
نوبخت در جریان بازدید از آزادراه تهران-شــمال 
به همراه محمد اســلامی وزیر راه و شهرسازی از 
تلاش های این نهاد در تکمیل تونل البرز، بزرگترین 
تونل غرب آســیا واقع در منطقه 2 آزادراه تهران- 

شمال قدردانی کرد.
وی تصریح کرد: آماده کردن ۶.۴ کیلومتر تونل کار 
قابل تحسینی اســت که وزارت راه و شهرسازی و 

بنیاد مستضعفان آن را به سرانجام رسانده اند.
معاون رییس جمهوری تاکید کرد: قطعه دوم آزادراه 

تهران-شمال در سال جاری افتتاح می شود.
بنا بر اعلام شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل 
و نقل، منطقه 2 آزادراه تهران-شــمال به طول 22 
کیلومتر از انتهای منطقه یک آزادراه در ســه راهی 
شهرستانک شــروع و در محدوده پل زنگوله وارد 
جاده چالوس می شــود که احــداث این منطقه ۶ 

کیلومتر دیگر از جاده موجود را کوتاه می کند.
برخی از ویژگی های منطقه 2 آزادراه تهران-شمال 
شامل عبور ۷0 درصد مســیر از داخل تونل، تعداد 
۵۹ رشــته تونل در باند رفت و برگشت در مجموع 
به طول ۳۷.2 کیلومتر، تعداد 2۹ دستگاه پل بزرگ 
در باند رفت و برگشــت در مجمــوع به طول ۳.۶ 

کیلومتر، است.
از دیگر ویژگی های منطقه 2 آزادراه تهران شمال 
می توان از حجم عملیات خاکی به میزان سه میلیون 
مترمکعب، وجود طولانی ترین تونل آزادراهی، تونل 
های سه قلوی البرز هریک به طول ۶.۴ کیلومتر و 

طولانی ترین پل مسیر به طول ۳۳0 متر نام برد.

مهلت ارائه اظهارنامه مالیاتی 
تا پایان شهریور تمدید شود

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی 
ایران، درباره تمدید مهلت قانونی اظهارنامه مالیاتی 

اشخاص حقوقی به رئیس جمهور نامه نوشت.
بــه گزارش خبرگزاری مهر به نقل از اتاق بازرگانی 
ایران، غلامحسین شــافعی، رئیس اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشــاورزی ایــران، درباره تمدید 
مهلت قانونی اظهارنامه مالیاتی اشخاص حقوقی به 

رئیس جمهور نامه نوشت.
در بخشــی از نامه شافعی به حســن روحانی آمده 
است: فعالان اقتصادی بخش خصوصی کشور که 
با مشــکلات بزرگی همچون تحریم های ظالمانه 
بین المللی مواجه بوده اند، از ســال 1۳۹۹ با چالش 
شــیوع بیماری همه گیر کرونا نیز روبرو شــده اند. 
واحدهای تولیدی و خدماتی کشــور در اثر شــیوع 
بیماری مزبور به دفعات در راســتای اجرایی شدن 
مصوبات ســتاد ملی مقاله با کرونا، حفظ سلامتی 
نیروی انســانی خود و قطع زنجیره شیوع بیماری 
اقدام به تعطیلی بنگاه هــای اقتصادی و یا کاهش 
نیروی انسانی حاضر در محل کار و تبع آن کاهش 

ظرفیت تولید کردند.
رئیس اتاق ایــران در این نامــه تصریح کرده که 
تعطیلی ها و کاهش ظرفیت تولید منجر به کاهش 
شــدید درآمد فعالان اقتصادی، افزایش هزینه ها و 
همچنین عدم امکان ایفای به موقع تعهدات اداری 

و مالی بنگاه های اقتصادی شده است.
شافعی در این نامه از رئیس جمهور درخواست کرده 
مهلت قانونی ارائه اظهارنامه اشــخاص حقوقی تا 

پایان شهریورماه امسال تمدید شود.

افزایش پروازهای مستقیم 
فرودگاه امام خمینی به 

کشورهای خارجی
همزمان با بازگشت شرکت های هواپیمایی خارجی 
به فرودگاه امام خمینی )ره(، میزان پروازهای مستقیم 

از این فرودگاه به مقاصد اروپایی افزایش یافت.
به گــزارش ایرنــا، پروازهای شــرکت هواپیمایی 
لوفت هانزا اکنون به صورت سه روز در هفته در حال 
انجام اســت و توافق شــده تا به پنج روز در هفته 

افزایش یابد.
اتریشــی ایرلاین از گروه پروازی لوفت هانزا نیز از 
هفدهم ماه جولای یعنی ۹ روز دیگر پروازهای خود 
به مقصد وین را به صورت ســه روز در هفته برقرار 

خواهد کرد.
فرودگاه بین المللی امام خمینی )ره( با رعایت تمامی 
پروتکل های مصوب سازمان هواپیمایی کشوری و 
ســتاد ملی مبارزه با کرونا در حال خدمت رسانی به 
مســافران است و مســافران ورودی برای ورود به 
کشور و مسافران خروجی برای خروج از کشور باید 
تست PCR منفی کرونا را به همراه داشته باشند.

اکنون دو شــرکت هواپیمایی »امــارات« و »قطر 
ایرویز«پروازهای روزانــه از دبی و دوحه به تهران 

دارند.
روز گذشــته چهارشــنبه شــانزدهم تیرماه، پرواز 
مستقیم هواپیمایی »لوفت هانزا« از تهران به مقصد 
فرانکفورت و هم چنین پرواز مســتقیم هواپیمایی 
ایران ایر )هما( به همین مقصد به صورت مستقیم 
انجام شد.پرواز به »ازمیر«، »آنکارا«، »استانبول« و 
»دنیزلی« که مجموعه پروازهای مستقیم بین ایران 
و ترکیه است نیز با هواپیمایی »ترکیش ایرلاین«، 
»پگاســوس« و هم چنیــن شــرکت هواپیمایی 
جمهوری اسلامی ایران »هما« برقرار است و روزانه 
بیش از ۴ پرواز به این مقاصد از فرودگاه امام خمینی 

)ره( انجام می شود.

وزیر کار دولت رئیسی باید چه 
کسی باشد؟

یک کارشــناس روابــط کار، وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعــی را کلیدی ترین وزارتخانه در شــرایط کنونی 
دانســت و با توجه به ارتباط این وزارتخانه با مســایلی 
همچون بیکاری و اشتغال، مشکلات معیشتی و رفاهی 
مردم، مطالبات مربوط به حقوق و دستمزد، حمایت های 
اجتماعی و قراردادهای کار، تاکید کرد که دولت رئیسی 
باید وزیری فراجناحی و فراسازمانی که فنی و با تجربه و 
آشنا به حوزه روابط کار باشد را به همراه یک تیم قوی به 

وزارت کار بفرستد.
حمید حاج اســماعیلی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: 
وجود چند موضوع باعث شــده کــه وزارت کار در بین 
وزارتخانــه ها از اهمیت ویژه ای برخوردار باشــد. یکی 
مشــکلات اقتصادی اســت که هم اکنون کشور درگیر 
آن اســت. وزارت کار یکی از وزارتخانه های  تخصصی 
و کاملا مرتبط با حوزه روابط کار اســت و در عین حال 
بخش زیادی از مشــکلاتی که مربوط به حوزه کار می 
شــود ناخود آگاه حل و فصل و سیاستگذاریش در حوزه 
وزارت کار اســت.وی ادامه داد: دومین موضوع مســاله 
معیشتی نیروهای کار و شهروندان در کشور است. بخش 
بزرگــی از وزارت کار ، بخش رفاهی اســت که درگیر با 
مسائل معیشتی و رفاهی مردم است و مشکلاتی که طی 
چند سال گذشته به خصوص بعد از تحریم ها و کرونا در 
کشور ایجاد شده اهمیت و جایگاه و نقش رفاهی وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی را نشان می دهد. طبیعتا اگر 
برنامه و سیاســت درســت و رویکردهای منطقی برای 
مواجهه با چنین شــرایطی را نداشته باشیم، آسیب های 
بیشــتری به کشور وارد می شود؛ چرا که زیرساخت های 
لازم را به لحاظ سیاســتگذاری و برنامه ریزی در بخش 
رفاهی وزارت کار فراهم نکردیم.این کارشــناس، نیروی 
کار را سومین عامل دانست و افزود: سال های سال است 
که چالش روابط کار در کشور داریم و نیروی کار ما هنوز 
محوریت لازم را برای توسعه کشــور پیدا نکرده است. 
اعتراضهای کارگری ناشــی از توسعه پیمانکاری های 
اشتباه در کشور به نیروی کار کشور آسیب زده، بهره وری 
را کاهش داده و هزینه های اجتماعی در کشور را افزایش 
داده است؛ لذا نیازمند تیم خبره و فنی و دانشمندی هستیم 
که در وزارت کار شــکل گیرد، قوانین زائد را حذف کرده 
و برخــی قوانین مثل قانــون کار را در روند اصلاحی با 
مجلس قرار دهند تا مشکلات حل شود و کارگران نظم 
و سامان درستی پیدا کنند.حاج اسماعیلی، در عین حال 
اصلاح تشکل های کارگری را یکی از موضوعاتی دانست 
که نیازمند شــجاعت و عزم راسخ از ســوی وزارت کار 
اســت تا پا پیش بگذارد و سایر بخشهایی مثل مجلس 
را برای اصلاح قانون کار قانع کند.این کارشناس مسایل 
اقتصادی از اشــتغال به عنوان مسأله مهمتر و مرتبط با 
سیاســتگذاری های وزارت کار نام برد و گفت: در حال 
حاضر نرخ بیکاری ما بالا است و نتوانستیم ظرفیت های 
اشتغال را افزایش دهیم. شــاید وزارت اقتصاد و وزارت 
صمت به بحث توسعه اقتصادی در ایران نزدیکتر باشند 
ولی وزارت کار هم به عنــوان یک وزارتخانه کلیدی و 
بزرگ می تواند در توسعه اقتصاد و اشتغال کشور نقش اثر 
گذاری داشته باشد، چون سیاست های اشتغالی کشور از 
طریق وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی تدوین می شود و 
شورای عالی اشتغال با مدیریت وزارت کار پیش می رود 
و سکاندار اصلی  آن است.وی در توضیح خصوصیات وزیر 
کار دولت سیزدهم گفت: وزارت کار به یک وزیر دانشمند، 
فنی و با تجربه نیاز دارد که وجهه سیاســی اش کمرنگ 
و فراجناحی و فراســازمانی باشد تا بتواند فارغ از مسایل 
سیاسی و جناحی بقیه گروهها و سازمانها را با خود همراه 
کند. در عین حال در بخشــهای اجرایی کشور کار کرده، 
سابقه خوبی داشته باشد و بدنه بازار کار کشور و روابط کار 
را به درستی بشناسد.حاج اسماعیلی افزود: معتقدم دولت 
آقای رئیسی نباید ریسک کند چون دیگر فرصتی نداریم. 
مشــکلات معیشتی مردم حاد شده و زنگ خطر اشتغال 
برای کشــور به صدا درآمده اســت؛ لذا معتقدم هم خود 
وزیــر و هم تیمی که در قالب چند معاونت و مدیرکل در 
مجموعه وزارت کار مســتقر خواهند شد باید از مدیران 
متخصص، با تجربه و فنی باشــند که در حوزه اشتغال، 
روابط کار، مسایل اقتصادی و خدمات رفاهی و حمایتی 
کار کرده باشــند و بتواننــد وزارت کار را به عنوان یکی 
از وزارتخانه هایی کــه بودجه بالایی می گیرد و درگیری 
اجرایی بسیار زیادی در کشــور دارد، به شایستگی اداره 
کنند.این کارشناس حوزه کار خاطرنشان کرد: علیرغم آن 
که خیلی ها تصور می کنند شاید وزارت امور خارجه، وزارت 
اقتصاد یا وزارت کشور وزارتخانه های کلیدی هستند ولی 
الان وزارت کار، جــدی تر و برجســته تر از وزارت خانه 
هایی اســت که شاید در گذشته کلیدی تلقی می شدند 
چون با نرخ بیکاری، ایجاد شغل، مشکلات معیشتی، خط 
فقر، اعتراضات نسبت به حقوق و دستمزدها و قراردادها 
و انتظار حمایت های اجتماعی در ارتباط است .وی گفت: 
در حال حاضر عمده نیروهای کار کشــور تحت هدایت، 
سیاســتگذاری و برنامه ریزی وزارت کار فعالیت دارند، از 
طرفی اعتراضات و انتقادات عمومی به دلیل مشــکلات 
اقتصادی و معیشتی و بیکاری بالا است؛ لذا تصور می کنم 
آقای رئیســی به این مســاله واقف هستند که هرگونه 
اقدامات سیاســی و جناحی می تواند مواجهه ســختی 
برای خود او در داخــل ایجاد کند و در انتخاب وزیر کار 
گزیده تر عمل خواهد کرد.حاج اسماعیلی درباره اولویتها و 
رویکردهای وزیر کار در دولت سیزدهم نیز گفت: صرفنظر 
از ساماندهی تشکل های کارگری، معتقدم اگر قانون کار 
مورد وفاق مجموعه های کارگری و کارفرمایی و دولت 
نباشد، ضمانت های اجرایی لازم را ندارد؛ بنابر این وزیر 
کار برای موفق عمل کردن باید اعتماد سازی لازم را در 
میان کارگران و کارفرمایان ایجاد کند. عامل مهم دیگر 
بحث حمایت های اجتماعی است که نتوانستیم آنطور که 
باید از اقشار و گروهها حمایت کنیم، وقتی کشور آسیب 
می بیند وزرات تعاون کار و رفاه اجتماعی است که بخش 
مهمی از مسئولیت هایش حمایت های اجتماعی است و 
طبیعتاً باید از اعتبار، ابزار، تجربه، سرعت عمل و اولویت 
بندی لازم برخوردار و جسارت تعریف شاخص خط فقر 
را داشته باشــد.به گفته این کارشناس روابط کار، اگر در 
همه این بخشــها بتوانیم رویکرد جدیدی ایجاد کنیم، 
دولت آقای رئیسی قطعا موفق خواهد بود؛ به شرطی که 
مدیری شجاع و متخصص را همراه با یک تیم قوی به 

این وزارتخانه بفرستد.

 دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه 
بیان  با  و قطعه ســازان خودروی کشور 
اینکــه  صنعت خودروســازی از مســیر 
سند چشم انداز 1۴0۴ بســیار دور شده 
اســت، گفت: باید در استراتژی صنعت 
خودروســازی بازنگری شــده و تکلیف 
بخش خصوصی و قطعه ســازان در آن 

مشخص شود.
به گزارش روز جمعه ایرنا، طبق ســند 
چشم انداز 1۴0۴ ایران باید سالیانه سه 
میلیون دستگاه خودرو تولید و ۳0 درصد 

آن را به بازارهای جهانی صادر کند.
در افــق 1۴0۴ ایران با تولید ســالیانه 
120 هزار دستگاه خودرو تجاری باید در 
جایگاه نخست منطقه، 2۵ درصد آن را 

به خارج از کشور صادر کند.
»آرش محبی نژاد« تصریح  کرد: صنعت 
خودروســازی از مسیر ســند چشم انداز 
ایــن  1۴0۴ بســیار دور شــده و بــا 
ضرب آهنگ به اهداف نمی رسیم؛ انتظار 
می رود رییــس  جدید دولت بتواند آن را 

دوباره به مسیر اصلی بازگرداند.

دبیــر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه 
و قطعه ســازان خودروی کشــور اظهار 
به جای  دولــت  داشــت:  انتظار می رود 
تصدی گری در این صنعت، حمایت ها و 
را جدی تر  این عرصه  برنامه ریزی ها در 

دنبال کند.
وی دربــاره خواســته های فعالان این 
صنعــت از رییس جمهوری آینده، افزود: 
مهمتریــن انتظار فعــالان این صنعت، 
»قیمت گذاری  ابَرَمشکل  شدن  برداشته 

دستوری«  است.
بــه اعتقــاد کارشناســان، باید اســناد 
بالادســتی در هر حوزه ای آن قدر قوی 
باشــد که دیگر مشارکت با کدام کشور، 
مهم نباشــد. اکنون، سند چشم انداز 20 
ساله کشــور بالاترین ســند بالادستی 
است که سیاســت ها نباید از آن عدول 

کند.
زمزمه های  درخصوص  مقام صنفی  این 
بازگشــت خودروســازان و قطعه سازان 
خارجی به کشــور، گفت: همان طور که 
به درســتی عنوان می شود این موضوع 

در حد زمزمه و بیشتر تماس های تلفنی 
یــا از طریق ایمیل و در حد رایزنی بوده 
اســت و به دلیل اینکــه هنوز خبری از 
برداشته شــدن تحریم ها نیست، تاکنون 

اقدام عملی انجام نشده است.
وی افــزود: هرچند همه خودروســازان 
و قطعه ســازانی که پیش از این نیز در 
کشورمان حضور داشــتند، برای حضور 

مجدد ارتبــاط می گیرند اما از شــواهد 
پیداســت، چینی هــا در ایــن عرصه به 

بازیگر اصلی بدل شده اند.
تماس ها  ایــن  بیان داشــت:  محبی نژاد 
بیشــتر از سوی قطعه ســازان و زنجیره 
تامین و کمتر از ســوی خودروســازان 
انجام شــده، امــا تاکنون اقــدام جدی 

انجام نشده است.

دبیــر انجمــن صنایــع همگــن نیرو 
محرکه و قطعه ســازان خودروی کشور 
درخصــوص اینکه صنعــت خودرو پس 
از احیای مجدد برجام و برداشــته شدن 
احتمالــی تحریم ها به کجا خواهد رفت، 
تاکید کرد: باید یک استراتژی واحد و بر 
اساس منافع ملی داشته باشیم تا حرکت 
صنعت بر مبنای همان انجام شــود، در 
این صورت هر شرکتی که بتواند در این 
چارچوب حرکت کند، بازار کشورمان را 

برای فعالیت برخواهد گزید.
به گزارش ایرنا و به گفته کارشناســان، 
در صنعــت  بایــد  بالادســتی  اســناد 
خــودرو تعیین کننــده تصمیم ها و حتی 
مشارکت های خارجی باشد، زیرا مطمئنا 
منافع ملی و منافع قطعه ســازان در آن 
لحاظ می شــود و در ایــن صورت دیگر 
فرقی نمی کند با کدام کشور به همکاری 
بپردازیم. این اســناد بالادستی با عوض 
شــدن دولت ها و مدیران صنعتی دچار 
تغییر نخواهند شــد، بلکه فصل الخطاب 

همه همکاری ها خواهد بود.

دبیر انجمن قطعه سازان همگن:

صنعت خودروسازی از مسیر سند چشم انداز ۱4۰4 بسیار دور شده است

اخبار

معــاون وزیر راه و شهرســازی گفــت: تا یک مــاه آینده با 
بهره برداری از تونل ۶ و نیم کیلومتری البرز در قطعه دو آزادراه 
تهران - شــمال، طول سفر به اســتان های شمالی ۴۵ دقیقه 

کاهش خواهد یافت.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از صدا و سیما، خیرالله خادمی 
اظهار داشــت: تا یک ماه آینده با بهره برداری از تونل ۶ و نیم 
کیلومتری البرز در قطعه دو آزادراه تهران - شــمال، طول سفر 
به استان های شمالی ۴۵ دقیقه کاهش خواهد یافت. عملیات 
عمرانی ساخت این تونل به طول ۶ هزار و ۵00 متر به عنوان 
بزرگترین تونل کشور و منطقه غرب آسیا ۹۵ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد و با ساخت دو هزار و ۵00 متر جاده دسترسی در 

طرفین تونل، ۹ کیلومتر از قطعه دو آزادراه در یک ماه آینده زیر 
بار ترافیکی خواهد رفت.

مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور 
افزود: با پایان قطعه یک آزادراه تهران-شــمال تمرکز ما روی 
ساخت قطعه دو بیشتر شد و تمام ماشین آلات و توان مهندسی 
قطعه یک به قطعه دو منتقل شد و در دو سال گذشته پیشرفت 
فیزیکی کل طرح قطعه دو آزادراه تهران-شمال به ۴۷ درصد 

رسیده است.
وی گفت: برای اینکه بخشــی از طــرح زودتر به بهره برداری 
برســد تصمیم گرفتیم یک باند قطعه دو را زودتر بسازیم و به 
همین دلیل تمرکز کار را روی باند رفت آزادراه گذاشــتیم که 

هم اکنون این باند ۷۴ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و امیدواریم 
کل باند رفت تا پایان ســال یا در نهایت در ابتدای سال 1۴01 
به بهره برداری برســد.خادمی همچنین افزود: در این باند هم 
بخشی از مسیر شامل تونل البرز پیشرفت فیزیکی بالایی دارد 
که در صورت بهره برداری، ۴۵ دقیقه نســبت به جاده فعلی در 
زمان سفر صرفه جویی می شود و بسیاری از ترافیک های مسیر 
را بخصوص در زمان پیک ســفرها و به ویژه در محدوده تونل 
کنــدوان برطرف خواهد کرد و در محدوده تونل کندوان عملًا 
مسیر رفت از تونل البرز و برگشت از استان های شمالی از طریق 
تونل کندوان صورت خواهد پذیرفت که منجر به رفع ترافیک 

در این مسیر خواهد شد.

فاصله تهران با استانهای شمالی 45 دقیقه کاهش می یابد

وزیر صنعت معدن تجارت اعلام کرد:

وزارت صمت ۱۰ هزار مگاوات برق تولید خواهد کرد

معاون هماهنگی امور اقتصادی وزیر کشور:

۸۲ درصد واحدهای مستقر در شهرک های صنعتی فعال هستند

 وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ما نمی توانیم منتظر 
باشیم که وزارت نیرو به بخش صنعت برق بدهد. به همین 
خاطر با چند شــرکت بزرگ صنعتی برای تولید 10 هزار 
مگاوات برق تفاهم صورت گرفته و به محض صدور مجوز 
از وزیر محترم نیرو در اســرع وقت عملیات اجرایی آن را 

آغاز می کنیم.
به گزارش ایرنا، علیرضا رزم حسینی که روز پنچشنبه در 
آیین بهره برداری از طرح های ملی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت در استان کرمان سخن می گفت، اظهار داشت: 
امروز ۵ پروژه در این استان افتتاح خواهد شد که 2 مورد از 
آنها دارای ویژگی ممتازی هستند. اولین پروژه عبارت است 
از کارخانه تولید شمش فولادی با یک میلیون و ۷00 هزار 

تن و به روش »کوره بلند« است.
وی ادامــه داد: ما در قبل از انقلاب یک پروژه ذوب آهن 
اصفهان داشــتیم که از محل زغال ســنگ، بعد کک به 
صورت مستقیم به فولاد تبدیل می شد. بعد از انقلاب این 
دومین پروژه به روش کوره بلند اســت که در جمهوری 
اسلامی افتتاح می شــود. در دنیا تولید ۷0 درصد فولاد با 
روش کوره بلند اســت. از آنجایی که ما در ایران از انرژی 
گاز برخوردار هســتیم اکثر تولید فــولاد  به روش احیای 
مستقیم صورت می گیرد. به دلیل اینکه ما هنوز در »زرند« 
کرمان یک ظرفیت خوب زغال سنگ داریم، سرمایه گذار 
اقدام به تعریف پروژه کوره بلند کرده است. در زرند کرمان 
زنجیره تأمین، از زغال سنگ، کک سازی و بعد فولاد خام 

تا کنسانتره به طور کامل وجود دارد.
رزم حسینی عنوان داشت: پروژه دوم عبارت است از تولید 

۵0 هزار تن کاتد مسی که با روش و تکنولوژی های جدید 
و به همت مهندسان کشور انجام می شود و امروز در شهر 
»بابک« کرمان افتتاح خواهد شد. با استفاده از این روش 
حدود ۴0 درصد سرمایه گذاری در تولید کاتد و حدود ۳۸ 

درصد هم قیمت تمام شده آن کاهش پیدا کرده است.
وی ضمن اشاره به برنامه توسعه این پروژه در آینده گفت: 
دانش ایــن کار به صورت انحصاری در اختیار شــرکتِ 
ســرمایه گذار قرار دارد و می توانند حتی در اجرای پروژه 
در کشورهای دیگر نیز از آن استفاده کنند. امروز با اجرای 
این پروژه ظرفیت تولید مس کاتدی ایران به ۵12 هزار تن 
خواهد رســید. ما سال گذشته ۷۳0 میلیون دلار صادرات 

کاتد مسی داشتیم.
وزیر صمــت افزود: نکته بعدی و مهم دیگر این اســت 
که امروز یک الگوی واقعی در رابطه ســرمایه و صنعت 
در هلدینگ میدکو اجرا شــده اســت. یعنی یک سری 
صنعتگران دارای دانش فنی و بانک پاســارگاد به عنوان 
سرمایه گذار پشتیبان این مجموعه دست به دست هم داده 
و این کار را به سرانجام رساندند.  امروز هلدینگ میدکو با 
ایمیدرو دولتی در یک رقابت بسیار سازنده قرار دارد که این 
افتخار بسیار بزرگی است. بیش از ۹0 درصد این پزوژه ها 
در دولت های یازدهم و دوازدهم شــروع شده و امروز هم 

افتتاح می شود.
رزم حســینی عنوان داشت: از سال گذشته تا به امروز که 
این پروژه ها افتتاح می شــود در کل به ارزش  21۵ هزار 
میلیارد تومان یا پروژه افتتاح شــده و یا کلنگ زنی جدید 
انجام شــده اســت. برای مثال پروژه آب خلیج فارس را 

افتتاح کردیم و همزمان عملیات آب رسانی به استان های 
خراسان رضوی، خراســان جنوبی، سیستان و بلوچستان 
و اصفهان را آغــاز کرده ایم. حتی ما آمادگی داریم که در 
همین پایان دولت تمهیدات اجرایی انتقال به سیستان و 
بلوچستان را شروع کنیم و در خراسان رضوی لوله گذاری 

به سمت جنوب ایران آغاز کنیم.
وی ضمن تأکید بر اهمیت توجه به ابعاد محیط زیســتی 
این طرح ها گفت: منابع طبیعی حدود ۴ هزار هکتار زمین 
برای جنگل کاری در منطقه در اختیار این مجموعه قرار 
داده است. و نکته مهمتر این است که آب این واحدهای 
صنعتی با پساب شهر کرمان تأمین می شود. یعنی در حال 
لوله گذاری به سمت شــهر زرند برای استفاده در همین 

پروژه هایی که امروز افتتاح می شود هستند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت به موضوع تهیه سند سیاست 
صنعت کشور اشاره کرد و اظهار داشت: ما بر اساس برنامه 
ششــم مکلف بودیم که اسناد سیاست های صنعتی ایران 
را بنویسیم. من امروز خوشحال هستم که موسسه معتبر 
بازرگانی ایران طی یک فعالیت 2 ســاله و در همکاری با 
دانشــگاهیان و خبرگان صنعت این سند را در 10 رشته 
صنعتی اولویت دار تهیه کرده است که امروز از آن رونمایی 
خواهد شــد. این صنایع اولویت دار شــامل پتروشیمی و 
صنایع پایین دســتی آن، فولاد و صنایع پایین دستی آن، 
لوازم خانگی، شرکت های دانش بنیان، تجهیزات پزشکی، 
نســاجی و پوشــاک، صنایع غذایی و دارویی، تجهیزات 
برقی و نیروگاهی و صنایع فلزی اســت. این سند توسط 
کارشناسان و بر اســاس 2 سندی که در گذشته در سال 

1۳۷0 و 1۳۸1 نوشته شده بود، تهیه شده است.
رزم حسینی اهمیت مصرف آب و برق در صنعت را یادآور 
شــد و در این بــاره توضیح داد: باور ما بر این اســت که 
باید صنعت کشــور را از نظر آب و برق خودکفا کنیم. ما 
نمی توانیم منتظر باشیم که وزارت نیرو به بخش صنعت 
برق بدهد. صنعت ایران هم اکنون بیش از 2 هزار مگاوات 

برق تولید و مصرف می کند.
وی افزود: در یک ماه گذشته با شرکت هایی مانند شرکت 
ملی مس ایران، شرکت فولاد مبارکه اصفهان و شرکت 
چادر ملوی یزد،  شرکت گل گهر و گهر زمین برای تولید 
10 هزار مــگاوات برق تفاهم صورت گرفته و به محض 
صدور مجوز از وزیر محترم نیرو ما در اسرع وقت عملیات 

اجرایی آن را آغاز می کنیم.
به گــزارش ایرنا، در هفتاد و نهمین پویش »تدبیر و امید 
برای جهش تولید«، پنج طرح ملی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت متعلق به شرکت توسعه معادن و صنایع معدنی 
خاورمیانه )میدکو( با حضور »علیرضا رزم حســینی« وزیر 
صنعت، معدن و تجارت و حضور ویدئوکنفرانسی عالی ترین 

مقام اجرایی دولت به بهره برداری رسید.
این طرح ها شــامل مجتمع فولادســازی شرکت فولاد 
زرند ایرانیان، مجتمع تولید کاتد مس شرکت بابک مس 
ایرانیان، تجهیز ناوگان عملیات معدنی شــرکت کاراوران 
صنعت خاورمیانه، مجتمع پخت آهک و دولومیت شرکت 
گسترش و نوســازی معادن خاورمیانه )ممرادکو( و واحد 
خنک سازی کک به روش خشک )CDQ شرکت فولاد 

زرند ایرانیان است.

ایسنا/آذربایجان غربی معاون هماهنگی امور اقتصادی وزیر 
کشور گفت: تحقق شعار سال یکی از اولویتهای اساسی ما 
بشمار می رود بر این اساس از دستگاه های اجرایی خواستیم 
تا قوانین مزاحم تولید را احصا و اعلام کنند که متاسفانه با 
گذشت ســه ماه مشخص شد که دستگاه ها اهتمام جدی 

برای تحقق شعار سال که حکم فرمان را دارد ندارند.
 بابک دین پرست روز پنجشنبه هفدهم تیرماه در سیزدهمین 
جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید آذربایجان غربی با 
اشاره به اینکه رفع قوانین مزاحم تولید راهکار اساسی تحقق 
رونق تولید بشمار می رود افزود: دستگاه هایی که گزارش 
موانع مزاحم تولید را اعلام نکرده اند به مراجع قضایی معرفی 

خواهند شد.
وی تعیین تکلیف واحدهای تولیدی و صنعتی تحت تملک 
بانک ها را یکی از اقدامات موثر برشــمرد و گفت: با احصاء 
صورت گرفته مشــخص شد که 1۷۹۳ واحد تولیدی تحت 
تملک 1۶ بانک هســتند. از این تعداد 1۴0۳ واحد غیرفعال 

است.
قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور ادامه 
داد: بانک کشــاورزی، ملی و ملت به ترتیب با ۶00، ۳۳۸ و 
2۴۹ واحد بیشترین واحدهای تحت تملک را در اختیار دارند 

که 2۵۵ واحد تحت تملــک بانک ملی و 21۵ واحد بانک 
ملت غیرفعال هستند.

دین پرست از تصویب دســتورالعمل جدید نحوه واگذاری 
اموال مازاد موسســات اعتباری در شــورای پول و اعتبار و 
ابلاغ آن از ســوی بانک مرکزی به شبکه بانکی ، در تاریخ 
10 خرداد ســال جاری خبر داد و اظهار امیدواری نمود که 
با اجرای این دســتورالعمل و الزامات مصرح در آن ، زمینه 

بازگشت واحدهای تولیدی تعطیل تحت تملک شبکه بانکی، 
به چرخه تولید و اشتغال فراهم شود.

وی گفت: سیستم بانکی تا 1۵ مرداد فرصت دارد تا نسبت 
به اجرای این دســتورالعمل اقدام نماید در غیر اینصورت به 

مراجع قضائی معرفی خواهند شد.
این مقام مسئول با اشاره به اینکه برخی از واحدهای تولیدی 
علی رغم همکاری و تعامل شبکه بانکی، در پرداخت بدهی 

خود کوتاهی می کنند، تملک واحــد تولیدی در این موارد 
امری اجتناب ناپذیر برای شــبکه بانکی عنوان کرد و افزود: 
البته این تملک نباید منجر به تعطیلی واحد تولیدی شــود؛ 
در کنار پیگیری ستاد در راستای تسریع و تسهیل برگشت 
واحدهای تولیدی به چرخه فعالیت، دستورالعمل »جلوگیری 
از تعطیلی واحدهای تولیدی تحت تملک شــبکه بانکی و 
مؤسسات مالی غیر بانکی« در شورای پول و اعتبار در حال 

پیگیری است و تا قبل از پایان دولت ابلاغ خواهد شد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی وزیر کشور همچنین از فعال 
بودن ۸2 درصد از واحدهای مستقر در شهرک های صنعتی 
خبر داد و گفت: از مجمــوع ۴۷ هزار و ۵00 واحد تولیدی 
و صنعتی مســتقر در شهرک های صنعتی ۸2 درصد فعال 
هستند.دین پرست افزود: سال گذشته 1۵00 واحد تولیدی و 

صنعتی راکد احیا شد.
وی از نحوه همکاری بانکهای خصوصی در حمایت از تولید 
انتقاد کرد و افزود: همه بانک ها تا پایان امسال باید حداقل 
۵0 درصد از منابع و مصارف خود را در داخل استانها مصرف 
کنند.قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در ادامه 
بلوکه کردن بخشــی از تسهیلات توسط بانک ها را طبق 

مصوبه بانک مرکزی غیر قانونی و غیر شرعی دانست.
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شهرستان اخبار

خبر

مدیرکل بنیاد مسکن استان:

۷۰۰ میلیارد تومان 
 تسهیلات ساخت مسکن 

در گلستان پرداخت می شود
گرگان- میــاد زواریی- مدیرکل بنیاد مســکن 
گلستان گفت: در ســال جاری ۷۰۰ میلیارد تومان 
اعتبــار برای احداث هفت هزار واحد مســکونی در 
روستاها و شهرهای با جمعیت کمتر از ۲۵ هزار نفر 

در گلستان اختصاص یافته است.
 ســید محمد حســینی  اظهارکرد: یکی از اهداف 
بنیاد مســکن اســتان، ماندگاری مردم در روستاها 
و مهاجرت متقاضیان زندگی در روســتاها است لذا 
اقداماتی در زمینه تأمین مســکن و اقتصاد آنها در 

نظر گرفته می شود.
مدیرکل بنیاد مسکن انقاب اسامی گلستان افزود: 
برای احداث هر واحد مسکونی ۱۰۰ میلیون تومان 
تســهیات قرض الحســنه با بازپرداخت ۲۰ ساله 

پرداخت می شود.
وی بیان کرد: تاکنون ۸۴ هزار واحد مســکونی در 
ســطح روستاهای استان با کمک بنیاد احداث شده 

است.
حسینی گفت: در ســال جاری ۷۰۰ میلیارد تومان 
اعتبــار برای احداث هفت هزار واحد مســکونی در 
روستاها و شهرهای با جمعیت کمتر از ۲۵ هزار نفر 

اختصاص یافته است.
مدیرکل بنیاد مسکن انقاب اسامی گلستان متذکر 
شد: دهیاران برنامه های عمرانی روستای خود را به 
ســمت مشــارکت با بنیاد و تجمیع اعتبارات برای 
اجرای پروژه های عمرانی با شرایط فنی و مهندسی 
سوق بدهند تا شاهد برخورداری روستاهای بیشتری 

از خدمات و فعالیت های عمرانی باشیم.
و بیان کرد: توجه به اقتصاد و معیشــت روستائیان 

یکی از تمایزات روستاها با شهرها است

گذر از تنش آبی در تابستان 
سخت سال جاری  نیازمند 

همراهی مردم است
ساری -امیری فر-خبرنگارمملکت

مدیــر روابط عمومی آبفا مازنــدران گفت: با توجه به 
افزایش بی ســابقه دمای هوا و کاهش چشــمگیر 
بارندگیها، تابســتان ســختی پیش رو داریم که گذر 
از این شــرایط و تنش کمبود آب یقینا با همراهی و 
همدلی مردم و مشترکین عزیز سراسر استان  امکان 

پذیر خواهد بود
به گــزارش روابط عمومی شــرکت آب و فاضاب 
مازندران؛ بهمــن آذرمنش ضمن قدردانی از تعامل و 
همکاری مردم و مشترکین گرامی در صرفه جویی و 
مدیریت مصرف آب آشامیدنی اظهار داشت: با کاهش 
۴۰ درصدی بارندگی ها و خشک شدن تعداد بیشماری 
از چاهها و چشمه ها و در نتیجه کاهش منابع تامین آب 
و نیز گرمای بی سابقه زمین و نیز قطع برق، با کمبود و 

قطع احتمالی آب در استان مواجه شده ایم.
وی افزود: تمامی همکاران شــرکت آب و فاضاب 
مازندران در بخشهای مختلف با به کارگیری تمام توان 
و تجهیزات تاش می کنند کمبود و قطع آب نداشته 
باشیم لیکن این مهم نیازمند همکاری دوجانبه است 
و یقینا تنها راه گذر از تنش آبی در این شــرایط حاد، 
صرفه جویی ۱۵ الی ۲۰ درصدی مردم عزیز سراســر 

استان است.
مدیر روابط عمومی شــرکت آب و فاضاب مازندران 
ضمن عذرخواهی از مشترکین بابت افت و قطعی آب، 
بار دیگر از مردم خواســت با صرفه جویی و مدیریت 
مصرف شرکت را در ارائه خدمات بهینه و مطلوبتر یاری 

رسانند.
 

تقدیر از 1۰ شهردار برتر 
استان سمنان در حوزه دفاع 

مقدس
سمنان - رضاییان-خبرنگارمملکت-  سرهنگ پاسدار 
»محمدحسن سامی« مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش 
های دفاع مقدس استان سمنان در همایش شهرداران 
اســتان که در شهرســتان دامغان برگزار شد، با اشاره 
به گســتردگی خدمات عمومی در شهرداریها،  اظهار 
داشــت: خدمت به آحاد مردم و توجه خاص به ارزش 
های انقاب اسامی و زنده نگه داشتن یاد شهدا، سبب 
به وجود آمدن  صفای معنوی، تقویت روحیه اخاص 
و مجاهدت، اخاق و معنویت  در کارها می شود و هر 
مدیر و مسئولی در نظام اسامی وظیفه دارد  نسبت به 

ترویج ارزشهای دفاع مقدس دغدغه داشته باشد. 
وی ادامــه داد: تاش و اراده انقابی شــهرداران در 
بزرگداشــت برنامه های چهلمین سال دفاع مقدس 
قابل تقدیر و تحســین است که با  با تشکیل کارگروه 

شهرداری ها این فعالیت انسجام پیدا کرد. 
سامی ادامه داد: امسال با استفاده از تجارب ارزشمند 
سال گذشته ۴۰ مناسبت انقاب اسامی، دفاع مقدس 
و مقاومت مشخص شده است که تا کنون ۷۰ دستگاه 
نزدیک به 3هزار برنامه در ســامانه جامع دفاع مقدس 

ثبت کردند.
این مسئول ادامه داد: ساماندهی یادمان شهدای گمنام 
مناطق شــهری توسط شــهرداری ها، فضای سازی 
تبلیغی در شهرها، سرکشــی و تجلیل از رزمندگان و 
پیشکسوتان دفاع مقدس، مستندسازی نقش شهرداری 
ها در دفاع مقدس از جمله انتظارات از شهرداری ها در 
برنامه بزرگداشت دفاع مقدس و مقاومت سال ۱۴۰۰ 

است. 
 در پایان از عملکرد شــهرداران شهرســتان سمنان، 
شاهرود، دامغان، گرمسار، ایوانکی، درجزین، شهمیرزاد، 
دیباج، میامــی، آرادان  در حوزه دفاع مقدس تقدیر به 

عمل آمد 

افتخار آفرینی مخابرات 
منطقه یزد در ارزیابی یکساله 

شرکت مخابرات ایران
یزد- ندادهقانــی نژاد-خبرنگارمملکت- در ارزیابی 
یک ســاله ی شــرکت مخابرات ایران، مخابرات 
منطقه یزد با افتخار در صدر مناطق مخابراتی کشور 
ایستاد.   به گزارش روابط عمومی مخابرات منطقه 
یــزد، مدیر مخابرات منطقه یزد بــا اعام این خبر 
افزود: بر اساس ارزیابی عملکرد ۱۲ ماهه سال 99 از 
سوی معاونت راهبرد و کسب و کار شرکت مخابرات 
ایران، مخابرات منطقه یزد در جایگاه نخست کشور 

قرار گرفت.
زارع مدیر مخابرات منطقه یزد اظهار داشــت: این 
ارزیابی ها که به منظور بررســی عملکرد مخابراتی 
مناطق در شاخص هایی چون ارتباطات سیار، تلفن 
ثابــت، دیتا،عملکرد مالی و ارزیابــی معاونت های 
ستادی از حوزه های متناطر و غیره انجام می شود، 
مخابرات یزد توانست با کسب امتیاز ۰۱/۷9 جایگاه 

برتر خود را در کشورحفظ نماید.
در ادامــه زارع از تاش و همکاری تمامی مجموعه 
ی مخابرات منطقه یزد در رسیدن به این رتبه تقدیر 

و تشکر کرد.

کشف 122 دستگاه 
 استخراج غیرمجاز رمز ارز

 در کرمانشاه
محمدی-خبرنگارمملکــت-- کرمانشــا-فریده 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه 
خبــرداد: با کشــف چهار محل اســتخراج رمز ارز،  
۱۲۲دستگاه غیرمجاز باهمکاری نیروی انتظامی و 

مراجع قضائی استان در کرمانشاه ضبط شد.
مهندس امیدعلی مرآتی مدیرعامل این شــرکت با 
بیان اینکه برای تولید و اســتخراج یک بیت کوین 
بیش از 3۰۰ مگاوات ســاعت برق مورد نیاز است، 
گفت: این میزان انرژی برق، بیشــتر از مصرف 3۵ 
هزار مشــترک خانگی در طی یک شــبانه روز می 

باشد.
 وی با اشــاره به اینکه دســتگاه  های غیرمجاز رمز 
ارز، عاوه بر مصرف بالای برق و استفاده از تعرفه  
ارزان، خسارت زیادی به شبکه  توزیع برق وارد کرده 
و بخشــی ازخاموشی  ناخواســته را سبب می شوند، 
افزود: شــرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه 
برای جلوگیری از سوء استفاده های احتمالی، نظارت 
بر مناطق مشکوک و پرمصرف برق را تشدید کرده 
اســت و افراد سودجو به مقامات قضایی معرفی می 

شوند.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه، 
ضمن تشــکر و قدردانی از همکاری و تاش بسیار 
ارزشمند دستگاه های امنیتی، پلیس امنیت اقتصادی 
و دستگاه قضایی اعام کرد: از ابتدای سال تا کنون 
بیش از ۱۱۰۰دســتگاه ماینر اســتخراج رمز ارز در 
استان کرمانشــاه با کمک این دستگاه ها کشف و 

ضبط شده است.

افتتاح ابرپروژه 2۴ هزار 
میلیارد تومانی فولاد زرند 

توسط رییس جمهور

کرمان - خبرنگارمملکت- ابرپروژه فولادسازی زرند 
ایرانیان با ســرمایه گذاری ۲۴ هزار میلیارد تومان روز 
پنجشــنبه توســط رئیس جمهوری به صورت ویدئو 

کنفرانس در شهرستان زرند استان کرمان افتتاح شد.
پروژه فولادســازی شرکت فولاد زرند ایرانیان یکی از 
پنج طرح ملی وزارت صنعت، معدن و تجارت متعلق به 
شرکت توسعه معادن و صنایع معدنی خاورمیانه )میدکو( 
است که در هفتاد و نهمین پویش »تدبیر و امید برای 
جهش تولید«، به دستور رییس جمهوری بهره برداری 
شد. مجتمع فولادسازی شــرکت فولاد زرند ایرانیان 
مشــتمل بر ۶ واحد تولیدی زیر اســت: حمل و نقل 
مواد، سینترسازی، تولید اکسیژن، واحد یوتیلیتی و مواد 
کمکی، کور هبلند و فولادسازی تولید شمش فولادی با 

ظرفیت ۱.۷ میلیون تن در سال. 
یکی از پروژه های مهم ذیل این مجتمع که همزمان 
بهره برداری شــد واحد خنک ســازی کک به روش 
خشک )CDQ( در مجتمع فولاد زرند ایرانیان بود که 
به طور مستقیم برای ۵۰ نفر اشتغالزایی ایجاد می کند.

مجموعــه تولیــدی در حوزه صنایــع معدنی میدکو 
تاکید دارد که با تمرکز بر حداکثرســازی ارزش افزوده 
محصولات تولیدی، در تاش برای ایجاد زنجیره کامل 

ارزش از معدن تا محصول است.
براســاس اعام مدیرعامل شرکت فولاد زرند ایرانیان 
در راســتای هدف ایجاد زنجیره کامــل ارزش افزوده 
محصولات تولیدی تا محصول پیشــتر بهره برداری 
از معدن ســنگ آهن جال آباد و کارخانه های تولیدی 
کنسانتره سنگ آهن، گندله سنگ آهن و همینطور کک 

متالورژی به انجام رسیده بود.
ماشاالله سهراب نژاد افزود: در مجتمع فولادسازی زرند 
با بهره گیری از انواع تجهیزات پیشرفته، محصولات 
صادراتی منطبق با برترین استانداردهای جهانی تولید 
می شود و ظرفیت ارزآوری چشمگیری را برای کشور 
فراهم می آورد. به گفته وی در این مجتمع فولادسازی 
با هدف ایجاد تنوع در سبد انرژی میدکو و کاهش فشار 
بر شبکه گاز و برق کشور از فناوری کوره بلند استفاده 
شــده که در آن انرژی موردنیاز تولید فولاد از طریق 

زغالسنگ و کک متالورژی تامین می شود.

نژاد-خبرنگارمملکت-  ندادهقانــی  یزد- 
ســیدعلی اکبر کانتر در نشست خبری 
آناین به مناســبت گرامیداشت روز ملی 
صنعت و معــدن با بیــان اینکه هرکجا 
صنعتگران مشــکل داشتند دادگستری به 
دادخواهی در حمایــت از صنعت و تولید 
اســتان برخاســت اظهارکرد: بسیاری از 
مشــکات واحدهای صنعتی سال هاست 

که به صورت مداوم تکرار می شود.
وی با بیــان این که در حــال حاضر 3۷ 
درصد از اشتغال اســتان در اختیار نیروی 
کار غیربومی اســت و بسیاری از واحدها 
در جذب نیروی بومی دچار مشکل هستند 
و نیروی کاری نیســت افــزود: وضعیت 
اشــتغال در استان یزد رو به افزایش بوده 
که همین امــر منجر به افزایش مهاجرت 

به این استان شده است.
رئیــس خانه صنعت و معدن اســتان یزد 
ادامــه داد: بعد از تهــران و البرز مهاجر 
پذیرتریــن اســتان ایران هســتیم بنابر 
این صاحبان صنایع و مســئولان باید به 
گونه ای عمل کنند که بستر کار نیروهای 
بومی نیــز در کنار ایجاد اشــتغال برای 

نیروهای غیربومی نیز ایجاد شود

رئیس خانه صنعت و معدن اســتان یزد با 
اشــاره به فعالیت 3 هزار واحد صنعتی و 
۵۰۰ واحد معدنی در استان گفت: تاش 
های دو سال گذشــته قوه قضائیه باعث 

حفظ اشتغال یزد است.
کانتر حجم بالای قوانین و وجود قوانین 
دســت و پاگیر را یکی از مشــکات این 
حوزه دانست و ابراز داشت: در حال حاضر 

بیــش از ۱۸۰ هزار نامــه و آئین نامه و 
دســتورالعمل برای بخــش صنعت صادر 
شــده که حتی تقریبا خوانــدن آنها غیر 

ممکن است.
وی افزود: مرکــز پژوهش های مجلس 
باید این قوانین و مقررات را اصاح و آن 
ها را روان، ســاده و در عین حال تسریع 

کننده را پیشنهاد دهد.

۳7 درصد از اشتغال استان یزد در اختیار نیروی کار غیربومی است

اخبار

کرمانشا-فریده محمدی-خبرنگارمملکت- مدیرکل دفتر 
برنامه و بودجه وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی گفت: تا 
پایان امسال چهار پروژه ملی فرهنگی در کرمانشاه افتتاح 

می شود.
ســید راحله رودکی  بااشــاره به بازدید خود از تعدادی از 
پروژه های فرهنگی کرمانشاه، اظهارکرد: یکی از اولویت 
هایی که برای امسال تعریف شده، اتمام چهار پروژه ملی 

فرهنگی در کرمانشاه است.
وی تصریح کرد: این چهار پروژه مصوب سفر مقام معظم 
رهبری به کرمانشاه هستند که قصد داریم تا پایان امسال 

آنها را به افتتاح برسانیم.
مدیــرکل دفتر برنامه و بودجه وزارت فرهنگ و ارشــاد 

اســامی با بیان اینکه در بین این پــروژه ها، مجتمع 
فرهنگی سرپل ذهاب اولویت بیشتری دارد، اضافه کرد: 
این پروژه از نظر پیشرفت فیزیکی به نسبت دیگر پروژه 
ها کمی عقب افتاده که باید به ساخت آن سرعت بدهیم 
و از ســوی دیگــر باتوجه به اتفاقات تلخــی که مردم 
ســرپلذهاب در حریان زلزله پشــت سرگذاشته اند، باید 

افتتاح این مجتمع را در اولویت قرار دهیم.
این مســئول، پیشــرفت فیزیکی مجتمــع فرهنگی 
سرپلذهاب را ۷۰ درصد و پیشرفت سه مجتمع فرهنگی 
دانش، بیستون و گواور را نیز حدود ۱۰۰ درصد اعام کرد.
رودکی یادآورشد: برای اتمام این چهار پروژه بیش از ۱۰ 

میلیارد تومان اعتبار می خواهیم.  

وی افزود: البته در بخش تجهیــزات فنی منابع زیادی 
برای این پروژه ها و بویژه پروژه سرپلذهاب می خواهیم 
که تاش می کنیم باتوجه بــه اینکه تعداد پروژه های 
عمرانی در ســطح کشور زیاد است و قیمت ها خصوصا 
در قسمت تجهیزات فنی رشد زیادی داشته و منابع دولت 

هم محدود است، بتوانیم برای آنها تامین اعتبار کنیم.
مدیــرکل دفتر برنامه و بودجه وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اســامی در خاتمه با بیان اینکه در حــال حاضر تعداد 
زیادی پروژه فرهنگی در سطح کشور در حال اجراست، 
اظهار کرد: بنا نداریم در مدت زمان کوتاهی این پروژه ها 
را صرفا به پایان برسانیم، بلکه اجرای با کیفیت پروژه ها 

در اولویت کاری ما قرار دارد

افتتاح ۴ پروژه فرهنگی کرمانشاه تا پایان سال 1۴۰۰

چگنــی- عالیخانــی  احســان   - اصفهــان 
ناصر موسوی  خبرنگارمملکت:حجت الاســام ســید 
لارگانی نماینــده مردم فاورجان در مجلس شــورای 
اسامی و محمد رضوانی فر مدیر عامل شرکت سرمایه 
گذاری تامین اجتماعی )شســتا( ۱۴ تیرماه با حضور در 
ذوب آهن اصفهان با منصور یزدی زاده و معاونین شرکت 

دیدار و گفتگو کردند .
حجت الاسام لارگانی در این دیدار بر لزوم هر چه بیشتر 
تعامات ذوب آهن و شهرســتان فاورجان تاکید کرد و 
گفت : ذوب آهــن از بزرگترین تولید کنندگان فولاد در 
ایران است که در بدو تاسیس به آن ذوب آهن ملی می 
گفتند و به صنعت فولاد خدمات شایسته ای کرده است 
. وی با اشاره به خدمات ذوب آهن اصفهان به منطقه و 
تاثیرات مثبت آن در ابعاد اقتصادی ، اجتماعی و توســعه 
زیرســاخت ها ، گفت : تعامل و همــکاری این مجتمع 

عظیم صنعتی با منطقه از اهمیت ویژه ای برخوردار است 
و چشم انداز خوبی در این زمینه وجود دارد. 

مدیرعامل شستا نیز در این دیدار شفافیت مالی و به روز 
بودن صورت های مالی را یکی از عوامل اصلی موفقیت 
شرکت ها دانست که متاسفانه به اندازه کافی مورد توجه 
قــرار نمی گیرد و افزود : صورت های مالی ذوب آهن از 
شفافیت لازم برخوردار است و این یک نقطه قوت برای 

این مجتمع عظیم صنعتی است .
وی افــزود : مدیریت عالی ذوب آهن اصفهان با اجرای 
طرح های توسعه ای اقدامات مهمی را در جهت پیشرفت 
برداشته و توانسته این شرکت را به سود آوری برساند که 

این مهم شایسته تقدیر است .
رضوانی فر با اشــاره به اینکه در تمام فعالیت ها شرکت 
اعــم از فعالیت های خود ذوب آهن اصفهان و همچنین 
پیمانکاران و شــرکت هایی که در آن مشــغول به ارائه 
خدمات هستند باید مطابق با قوانین کار به نیروهای خود 

پرداخت داشته باشند و نباید حقی از کارکنان این شرکت 
ها تضییع شــود گفت : مسائل آموزشــی و ایمنی تمام 

کارکنان باید در بالاترین سطح رعایت گردد . 
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان نیزضمن ارائه گزارشی از 
عملکرد این شرکت گفت : موفقیت در صادرات و تداوم 
این مهم یکی از راهکارهای خارج شدن از زیان انباشته 
بود که توانست شــرکت را به سود آوری برساند، توزیع 
ســود و کاهش بندهای مغایرت در صورت های مالی از 
دیگر دســتاوردهای این مجتمع عظیم صنعتی در چند 

سال اخیر است .
یزدی زاده ، با اشــاره به تولید محصول استراتژیک ریل 
و توسعه خطوط ریلی کشور در سال گذشته با استفاده از 
تولیدات ذوب آهن اصفهــان ، گفت : در صورت تامین 
پایدار مــواد اولیه این مجتمع عظیم صنعتی می تواند با 
تمرکز بر تولید ، نقش خود را در اقتصاد و صنعت کشور 

به خوبی ایفا نماید . 

همچنین احمد اکبری معاون ســرمایه های انســانی و 
توســعه مدیریت ذوب آهن طی ســخنانی ، دوره جدید 
اســتخدام در این شرکت را یکی از منظم ترین و شفاف 
ترین دورهای جذب نیروی انســانی دانست و گفت : بر 
اساس دستور العمل این شــرکت، شهرهای پیرامون و 
سپس اســتان در اولویت جذب نیروی انسانی در ذوب 
آهن اصفهان هســتند و این موازین به طور کلی رعایت 

گردید . 
وی خاطر نشان ساخت : در دوره جدید استخدام تمامی 
مراحل توســط دانشــگاه و تحت نظــارت ذوب آهن و 
واحدهای نظارتی برگزار شد تا کسانی که واقعاً استحقاق 

دارند در این شرکت جذب و مشغول به کار گردند .

در بازدید نمانیده فلاورجان در مجلس و مدیرعامل شستاعنوان شد؛
عملکرد مطلوب ذوب آهن اصفهان در شفافیت مالی ، توسعه و ارتباط با منطقه

خبر

 آب شرب هزار و ۳۰۰ روستای لرستان
 از چشمه تامین می شود

خرم آبــاد - خبرنگارمملکت- مدیر 
عامــل شــرکت آب و فاضــاب 
لرستان گفت: آب شــرب یکهزار و 
3۰۰ روستای استان از چشمه تامین 
می شود و این مناطق تحت پوشش 

شرکت آبفا نیستند.
 حمیدرضا کرمونــد  اعام کرد:  با 
برنامه ریــزی هایی که  آبفا ســال 
گذشته در خصوص مدیریت بحران 
و پدافند غیرعامل انجام داده اکنون 
نسبت به مقابله با شرایط تنش آبی از 

آمادگی نسبی برخوردار است.
وی افزود: این شــرکت سال گذشته 

اقدام به خرید تجهیزات مدیریت بحران به ویژه تانکرهای آبرسان به تعداد لازم جهت مواقع اضطراری 
کرد و طبق پیش بینی های چندماه گذشــته، برای شرایط سخت تامین آب شرب باتوجه به افزایش 

گرما و پایداری ویروس کرونا آماده شد.
وی گفت: در این راستا تاش شد از تمامی ظرفیت های شرکت آبفا به ویژه امکانات تاسیسات شهری 

برای مقابله با چالش های آبی در روستاها اقدام شود.
مدیرعامل آبفای لرســتان اظهار کرد: حدود یکهزار و 3۰۰ روســتای لرستان تحت پوشش خدمات 
شــرکت آب و فاضاب نیستند و آب شرب مورد نیاز را به صورت خودگردان از چشمه هایی که خود 

مدیریت آن را بر عهده دارند تامین می کنند.
کرموند گفت: در حال حاضر با توجه به شــرایط ســخت تنش آبی و افزایش بی سابقه گرما اکثر این 
چشمه ها دچار مشکل شده اند و یا در ادامه فصل تابستان با کاهش آبدهی و یا خشک شدن مواجه 

خواهند شد. 
وی ادامه داد: این روستاها در حال حاضر دارای مشکات زیادی در بحث تامین آب هستند به همین 
دلیل با توجه به رسالت شرکت آبفا مبنی بر تامین آب شرب همه شهروندان و روستائیان، در صورت 
درخواســت از سوی بخشداران و دهیاران ، همکاران ما نسبت به تامین آب شرب این روستاها اقدام 

می نمایند. 

 ساخت سازه حفاظتی ذوب آهن اصفهان
  برای امنیت منطقه

اصفهان - احســان عالیخانی چگنی-خبرنگارمملکت :ساخت 
ســازه حفاظتی ذوب آهن اصفهان کــه برای امنیت منطقه و 
با هماهنگی ســازمان های ذیربط در حال انجام است به دلیل 
عبور از منطقه ای که دارای پوشش گیاهی بادام کوهی است 
منجر به نشــر اخبار و اطاعات نادرستی شد که جهت تنویر 

افکار عمومی توضیحات زیر ارائه می شود :
 این سازه حفاظتی در جنگل دست کاشت ذوب آهن اصفهان 
که توسط این شرکت ایجاد شده است در حال ساخت است و 
مسیری که برای ساخت این دیوار انتخاب شده از تراکم گیاهی 
بســیار کمی برخوردار است . به دلیل تراکم بسیار کم پوشش 
گیاهــی در این بخش ، حداکثر ۶۰۰ تا ۷۰۰ بادام کوهی قطع 
خواهد شــد که به ازاء هر درختچه یک درختچه و یک نهال 
شــامل بادام کوهی و نهال جونی پروس که متناسب با اقلیم 
منطقه اســت در حال کاشت می باشد . این بازکاشت تا کنون 
مشتمل بر ۷۰۰ بذر بادام کوهی و ۴۵۰ درختچه است ، ضمن 
این که بادام کوهی های موجود نیز از ریشه کنده نمی شوند و 
به دلیل عمق بســیار زیاد ریشه ، در فصل آینده با بارش باران 
رویش مجدد خواهند داشــت . این سازه حفاظتی به طول ۱3 
کیلومتر است که ۲ کیلومتر آن در منطقه بدون پوشش گیاهی 
می باشــد و به منظور حفظ ایمنی منطقه و ساماندهی دپوی 

ضایعات و سرباره های ذوب آهن اصفهان ساخته می شود .
ذوب آهن اصفهان از بدو تاسیس به دلیل اقلیم منطقه ، گونه 
های گیاهی متناسب با این اقلیم را برای کاشت انتخاب کرده 
است که عمده آن ها درختچه هستند و در زمان اجرای پروژه 
های توسعه با پذیرش هزینه و زمان بر بودن ، نسبت به انتقال 
این درخت و درختچه ها حتی در داخل فنس کارخانه اقدام می 
کند . در واقع این شرکت که خود بانی این فضای سبز گسترده 
است و بســیار فراتر از وظایف و استانداردها نسبت به توسعه 

پوشش گیاهی عمل کرده است ، جهت حفظ آن نیز حساسیت 
بسیار بالایی دارد و در موضوع اخیر هیاهو و حواشی ایجاد شده 

، تناسبی با اصل موضوع ندارد . 
از طرفی این مجتمع عظیم صنعتی ســالانه ، پوشش گیاهی 
منطقه را توســعه می دهد و سال گذشته به میزان ۱۰۰ هکتار 
بذر بادام کوهی کاشــته شده اســت و این توسعه فضای سبز 

تداوم خواهد داشت . 
شرکت ذوب آهن اصفهان بر اساس خط مشی زیست محیطی 
و در راستای مسئولیت های اجتماعی ، حفظ و صیانت از محیط 
زیســت را همواره به عنوان یکی از اولویت های اساسی خود 
در تدوین استراتژی کان سازمان لحا ظ نموده و این مهم را 
طریق اجرای برنامه های بهبود زیست محیطی در حوزه های 
هوا، آب، پســاب ، پســماند و مدیریت منابع و انرژی با هزینه 
های بســیار هنگفت جاری سازی نموده است. از جمله برنامه 
های بهبود زیست محیطی انجام گرفته توسط این شرکت که 
در نوع خود بی نظیر می باشــد، ایجــاد و نگهداری بزرگترین 
جنگل دست کاشت خاورمیانه با وسعت ۱۶۵۰۰ هکتار و هزینه 

نگهداری سالانه ۱۵۰ میلیارد ریال می باشد.

کرمانشا-فریده محمدی-خبرنگارمملکت- استاندار کرمانشاه 
با اشــاره به مشــکات قطعی برق گفت: از مردم اســتان 
عذرخواهی می کنم و امیدوارم بر اساس برنامه ریزی صورت 
گرفته بزودی شاهد پایان خاموشی برای مشترکان خانگی 

باشیم.
هوشنگ بازوند در جلسه کمیته اضطراری تدوین استراتژی 
مدیریت بحران که به منظور پیگیری مشــکات ناشی از 
قطعی برق تشکیل شد، اظهار داشت: کاهش تولید برق به 
دلیل افت شــدید بارش ها و خشکسالی اخیر سبب ایجاد 
مشــکاتی برای مردم و صنایع شده و در این شرایط دشوار 
رعایت الگوهای مصرف و صرفه جویی بسیار می تواند موثر 

باشد.
وی افزود: عاوه بر کاهش تولید برق، موضوع اســتخراج 
رمزارزها و برخورد شدید با استفاده کنندگان غیرمجاز از برق 
در دســتور کار نهادهای نظارتی، امنیتی و انتظامی قرار دارد 
و انتظار داریم در این بخش با جدیت عمل شــود تا امکان 
اســتفاده غیرمجاز از برق وجود نداشــته باشد و مشکات 

مشترکان خانگی به حداقل برسد.
استاندار کرمانشاه خاطرنشان ساخت: رفع مشکات مردم در 
اولویت کاری قرار دارد و به شــرکت برق منطقه ای و توزیع 
برق اختیار داده ایم پس از بررسی، در صورت لزوم برق کلیه 
ادارات و صنایع را قطع کنند تا برق مشــترکان خانگی قطع 

نشود.
بازونــد گفت: با قطع برق در برخی محله ها در شــهرها و 
روستاها شــاهد قطع آب هم هستیم و باید شرایط مردم را 
درک کنیم و بر این اساس در کمیته ای پیشنهادات شرکت 
برق منطقه ای برای جلوگیری از قطع برق مشترکان خانگی 

تا پایان هفته بررسی و تصمیم لازم اتخاذ می شود.
وی تصریح کرد: بی شک صنایع و واحدهای تولیدی نیز با 
قطع برق دچار مشکل خواهند شد، اما اولویت رفاه و آسایش 
مردم است و انتظار داریم همکاری لازم در این بخش صورت 

گیرد تا از قطع برق جلوگیری شود.
بازوند افزود: حتی اگر نیاز باشد ساعات کاری ادارت هم کم و 

یا تعطیل می شوند.  
استاندار کرمانشاه با اشاره به مشکات استان به دلیل بحران 
های سنوات گذشته تأکید کرد: به وزارت نیرو پیشنهادی داده 
ایم که قطعی برق شامل مناطق زلزله زده نشود و با توجه به 
مشکات قبلی در این مناطق برق قطع نشود و امیدواریم این 

مهم مدنظر قرار گیرد.
استاندار کرمانشاه گفت: از همه مردم استان کرمانشاه بابت 
مشکات قطعی برق عذرخواهی می کنیم و در این بحران ها 
مثل همیشه کنار مردم هستیم و امیدواریم با رفع مشکات، 
برخورد با استفاده کنندگان غیرمجاز و برنامه قطعی برق ادارات 
و صنایع، قطعی های برق در هفته های آینده به حداقل  برسد.

استاندار کرمانشاه :

امیدواریم به زودی شاهد پایان قطع برق مشترکان خانگی باشیم
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راه اندازی شبکه اختصاصی 
موسیقی در دستور کار 

صداوسیما نیست
رئیس مرکز موســیقی رسانه ملی با رد یک شایعه 
بیان کرد که راه اندازی شبکه اختصاصی موسیقی 
چه در بستر شبکه های سراسری و چه پلتفرم های 

مجازی در دستور کار نیست.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی 
رســانه ملی، محمدمهدی نراقیــان رئیس مرکز 
موســیقی رســانه ملی خبر راه انــدازی تلویزیون 
خصوصی موســیقی را دقیق ندانســت و تصریح 
کرد: سازمان صداوســیما در حال حاضر سیاست 
و برنامــه ای بــرای راه اندازی شــبکه اختصاصی 
موسیقی، چه در بســتر شبکه های سراسری و چه 
پلتفرم های مجــازی ندارد و در آینــده نیز چنین 

موضوعی در دستورکار نخواهد بود.
وی با رد برخی گفته ها و فضاسازی ها دراین باره در 
فضای مجازی تأکید کرد: هر اتفاقی در این حوزه 
قرار باشــد روی دهد، در چارچوب سیاســت های 
کلان نظام، سازمان و رهنمودهای ریاست سازمان 
خواهد بود که بر همین سیاست گذاری کلان تأکید 

دارد.
نراقیان با بیــان اینکه اخبار، اطلاعات، برنامه ها و 
سیاست های رسانه ملی به صورت رسمی از سوی 
حوزه های مســئول و روابط عمومی سازمان و از 
طریق مجاری رســمی اعلام می شــود، بر توجه 
 به ایــن امــر در گمانه زنی ها و اطلاع رســانی ها 

تأکید کرد.

فیلم جدید فرهادی 
 پیش خرید شد

کمپیانــی »Cineart« حــق اکــران فیلــم 
»قهرمــان« جدیدترین ســاخته ســینمایی اصغر 
فرهادی را در دو کشــور هلند و بلژیک به دســت 

آورد.
به گزارش ایســنا بــه نقل از اســکرین، هفتاد و 
چهارمین دوره جشنواره کن از چند روز پیش آغاز 
به کار کرده و فیلم »قهرمان« نخســتین نمایش 
جهانی خود را در بخش مســابقه اصلی این رویداد 

سینمایی تجربه خواهد کرد.
این فیلم اولین نمایش خود را ســاعت 1۵:۳0 روز 
1۳ جولای )22 تیر( در ســالن اصلی گرند لومیر 
کاخ جشنواره تجربه خواهد کرد و پس از آن چهار 

نمایش دیگر نیز در کن خواهد داشت. 
کمپانی »Cineart« که در کشــورهای بلژیک 
و هلنــد فعالیت دارد، اعلام کرده حق نمایش فیلم 
فارسی زبان و جدید »قهرمان« به کارگردانی اصغر 
فرهادی را در کنار آثار چند کارگردان دیگر حاضر 
در بخش رقابتی شــامل »ژاک اودیــار«، »نانی 
مورتــی«، »یواخیم لافوس» و »نبیل عیوش« به 

دست آورده است. 
»Cineart« پیش تــر حق نمایــش فیلم های 
»جدایــی«، »گذشــته«، »همــه می داننــد« و 
»فروشــنده« را نیز در هلند و بلژیــک در اختیار 

داشته است. 
اســتودیو آمازون حق پخش فیلم »قهرمان« را در 
آمریکا در اختیار دارد و کمپانی فرانســوی ممنتو 
بین المللی فیلم  پیکچرز، تهیه کنندگی و فــروش 
جدیــد فرهادی را بر عهــده دارد و این فیلم را در 

فرانسه نیز اکران خواهد کرد.
در این فیلم امیر جدیدی، محســن تنابنده، فرشته 
صدرعرفایی، ســارینا فرهــادی و جمعی دیگر از 
بازیگران که اغلب آنان چهره های جدید هســتند 
مقابل دوربین فرهادی رفته اند و هایده صفی یاری 

نیز تدوین فیلم را بر عهده دارد.

»زنگ تفریح« در جشنواره 
»فروزن« سان فرانسیسکو

فیلم کوتاه »زنــگ تفریح« بــه کارگردانی نوید 
نیکخواه آزاد به بخش مســابقه آثار کوتاه داستانی 
پانزدهمیــن دوره جشــنواره بین المللی »فروزن« 

سانفرانسیسکو در آمریکا راه یافت.

به گزارش ایسنا، جشــنواره بین المللی »فروزن« 
 San Francisco« سان فرانسیســکو 
فهرســت   »Frozen Film Festival
فیلم هــای حاضر در بخش مســابقه آثــار کوتاه 
داســتانی خود را به طور رسمی اعلام کرد و فیلم 
کوتاه »زنــگ تفریح« به کارگردانی نوید نیکخواه 
آزاد از ایــران در ایــن بخش بــرای جوایز اصلی 

جشنواره به رقابت می پردازد.
جشــنواره بین المللی »فروزن« سان فرانسیســکو 
)SFFFF( نهادی غیرانتفاعی است که در سال 
1۳۸۵ اغــاز به کرد و هدف آن ایجاد فضایی برای  
آثار  فیلمسازان مستقل، فیلمسازانی که در آثار خود 
به مسائل اخلاقی می پردازند، جوانان و هنرمندان 
مناطق محروم اعلام شده اســت تا گرد هم آیند 
و آثار خود را برای انبوهی از مخاطبان ســینما به 
نمایش بگذارند.»زنگ تفریح« برگرفته از ماجرای 
»دختر آبی« اســت و قصه  یک دختر دبیرســتانیِ 
یاغی را روایــت می کند کــه می خواهد در طول 
زنگ تفریح و با کمکِ سه دوست خود مخفیانه از 
مدرسه خارج شود و برای تماشای مسابقه  فوتبال 

تیم مورد علاقه اش به ورزشگاه آزادی برود.
موژان کردی، ریحانه نبی یان، نیلوفر شکوهی نیا و 

غزل خلیلی بازیگران این فیلم کوتاه هستند.
این فیلم کوتــاه به نویســندگی، تهیه کنندگی و 
کارگردانی نوید نیکخواه آزاد تولید شده و محصول 
»شمید فیلم« است.پخش جهانی »زنگ تفریح« 
 »FeelSales« برعهده شــرکت اســپانیایی

است.

گزارش

جنگجویان طالبان به مرز ایران رسیدند
مذاکره کنندگان در تهران وعده صلح دادند

 در حالی که آمریکایی ها  عزم خود را 
برای خروج از افغانستان جزم کرده اند 
و به زودی دیگر سربازی در آن کشور 
نخواهند داشت، بســیاری از شهرها و 
ولســوالی ها به تصرف گــروه طالبان 
در آمده اســت. خود این گروه ادعا می 
کنــد که بیش از هشــتاد درصد خاک 
افغانستان را در دســت دارد. سربازان 
ارتش و نیروهــای نظامی کماکان در 
حال مقابله هســتند و بسیاری از مردم 
به ویژه در مناطق شــمالی این کشور 
سلاح به دســت گرفته اند تا طالبان را 
از زمین هایشــان به بیرون برانند. در 
همین حال برخی رسانه های امریکایی 
همچون وال استریت ژورنال و سی ان 
ان از امکان تصرف پایتخت در شــش 

ماه تا یک سال اینده می نویسند. 
پیشروی سریع طالبان در 

مناطق شمالی
در حالــی کــه خبــر آمــده برخی از 
سربازان افغانســتان از شمال به سمت 
تاجیکستان گریخته اند، پیشروی های 
طالبان هم ســرعت بیشــتری گرفته 
اســت و آنها تمرکز خــود را بر روی 
مناطق شــمالی این کشور گذاشته اند. 
در تازه ترین اتفاقــات طالبان گذرگاه 
مــرزی »اســلام قلعه« بیــن ایران و 
افغانستان را به دست گرفت. ذبیح الله 
مجاهد، ســخنگوی طالبــان در توئیتر 
خود یک ویدئو کلیپ منتشــر کرد که 
جشن شــبه نظامیان طالبان در کنترل 
بر گذرگاه مرزی اســلام قلعه را نشان 
می دهد و کلیپ های دیگری در شبکه 
های اجتماعی دست به دست می شود 
که نشــان می دهد این گروه در مرز با 
ایــران و گذرگاه مرزی جا خوش کرده 
اســت.گذرگاه مرزی »اسلام قلعه« در 
120 کیلومتری استان هرات واقع شده 
است.مقامات محلی هرات در این باره 
اظهار نظری نکرده اند و مانند روزهای 

قبل به سکوت خود ادامه میدهند.
گمرک ایــران می گویــد گذرگاه های 
مرزی دوغــارون و ماهیرود با توجه به 
اخیر شبه نظامیان طالبان  پیشروی های 
بســته شــده اند. محمد کوهگــرد، از 
مقام های گمرک ایران، به تسنیم گفته 
اســت: »رایزنی ها برای بازگشت امن 
کامیونهــای ایرانی حاضــر در گمرک 
اســلام قلعه افغانستان در جریان است 
و به زودی ایــن فرایند تکمیل خواهد 

شد.«
در همین حــال ارتش امریکا می گوید 
نــود درصد خروجــش از افغانســتان 
تکمیل شــده اســت و عملا نیروهای 
افغــان در دفاع از خــود مقابل طالبان 

تنها مانده اند.
تعریفی  اوضاع  بادغیس هم  در ولایت 
ندارد. والی بادغیس در غرب افغانستان 
دو روز پیش گفته که درگیری ها میان 
نیروهــای دولتی و طالبان بعد از اینکه 
طالبان از چند جهت به شــهر قلعه نو، 
مرکز این ولایت حمله کردند از ســر 
گرفته شــده اســت.  طالبان از ناحیه 
جنوب شرق به داخل شهر رخنه کرده 
بودند اما مقامات شــهر می گویند که 
تلفات آنها بالا بوده است و طالبان کم 
کم در حال خروج است. تصاویری که 
از بادغیس در شــبکه هــای اجتماعی 
دســت به دست می شــود اما واقعیت 
تلخی را نشــان می دهد که بســیاری 
از مغــازه های شــهر در اتش در حال 
سوختنند. کاربران در مورد این تصاویر 
می گویند که کار نیروهای طالبان بوده 
که با هدف نابودی کســب و کار مردم 
منطقه و بــه جا گذاشــتن یک زمین 
ســوخته برای افغان ها اقدام به اتش 
زدن مغازه هــا و خانه هــا می کنند. 
ارتش تاکنون نتوانســته بادغیس را به 
طور کامــل پس بگیرد امــا گفته می 
شــود از زمان اغاز درگیری ها تا امروز 
1۵ ولسوالی را پس گرفته و طالبان را 

عقب رانده است.
این عدد در مقابل 120 ولســوالی که 
طالبــان آن را در زمانی بســیار کوتاه 
تصرف کــرده اند ناچیز بــه نظر می 
رسد و انگشــت اتهام را به سمت کم 
کاری دولت غنی برده است. در اواسط 
هفته طالبان تنها در ۴۸ ساعت گذشته 
توانســتند نزدیک به 1۹ ولسوالی را در 
شش ولایت بدخشان، کندهار، پکتیکا، 

تخار، هلمند، و پروان تحت کنترل خود 
در بیاورند. مقام های ولایت بدخشــان 
هشــدار دادند که نبردها میان طالبان 
و ارتش افغانســتان به حومه های شهر 

فیض آباد، مرکز این ولایت، رسیده .
 ولی محمــد احمدزی، رییس ســتاد 
ارتش در گفت وگو بــا طلوع نیوز گفته 
امنیتی و دفاعی  نیروهــای  که کمبود 
علت اصلی از دســت رفتن ولسوالی ها 
شــده  اســت. او با اشــاره به کشــته 
شــدن روزانه 120 نیــروی طالبان در 
جریان جنگ افغانســتان وعده داد که 
ارتش این کشــور بــرای بازپس گیری 

بخش های ازدست رفته اقدام کند.
اصرار امریکا بر تصمیم خروج 

از افغانستان
در حالــی که هشــدار ها نســبت به 
است،  گرفته  شدت  افغانستان  وضعیت 
بایدن ترجیح می دهــد هر چه زودتر 
این خاک  نیروهای کشــورش  تمــام 
را ترک کنند. شــتاب و عجله ایالات 
متحــده برای پایان دادن به حضور 20 
ســاله اش در این کشــور یاداور رفتار 

شوروی در قبال با افغانستان است.
رئیــس جمهوری آمریکا در نشســتی 
خبری افزود پس از 20 ســال و هزینه 
حدود یک هــزار میلیــارد دلار برای 
نیروی  آموزش و تجهیز صدهــا هزار 
افغان و نیز کشــته شدن حدود 2۴۵0 
نیروی آمریکایی، او حاضر نیست نسل 
دیگــری از آمریکایی هــا را به جنگ 

افغانستان اعزام کند.
در  ایــالات متحده  رئیس جمهــوری 
خصوص تداوم حضور نظامی امریکا در 
افغانســتان تاکید کرد که حفظ »وضع 

موجود« در افغانســتان گزینه ای برای 
انتخاب نیست.جو بایدن در ادامه تاکید 
کــرد٬ آمریکا برای تاســیس حکومت 
وارد افغانســتان نشــد. او با این حال 
در ادامــه اذعان کرد که وضعیت آینده 

افغانستان نامشخص است.
به نظر می رســد دولــت جدید امریکا 
برخــلاف دولت ترامــپ قصدی برای 
ادامه نقش افرینی در بحران افغانستان 
این کشــور هرچنــد می گوید  ندارد. 
افغانســتان را به حال خود رها نخواهد 
کرد و از دور وضعیت را تحت نظر دارد 
اما نه تنها به گفتگوهایی که با طالبان 
اغاز کرده بود پایان داده بلکه کم ترین 

علاقه ای به مشارکت نشان نمیدهد.
طالبان در تهران بــه دنبال چه چیزی 

هستند؟
روز چهارشنبه مشخص شد که هیاتی 
از طالبان برای گفتگوهای میان افغانی 
به تهران سفر کرده اند و بدین ترتیب 
ایران،  خارجه  وزیر  ظریف،  محمدجواد 
روز چهارشــنبه میزبــان نشســتی با 
حضور نماینــدگان طالبان و چند مقام 
بــود.وزارت خارجه  افغانســتان  دولت 
آمریکا با لحنــی محتاطانه از میزبانی 
نمایندگان طالبان و دولت افغانســتان 
در تهــران اســتقبال کــرده و گفتــه 
چنین اقدام هایــی می تواند برای آینده 
افغانســتان سازنده باشــد. ند پرایس، 
گفته  آمریکا،  خارجه  وزارت  سخنگوی 
باید  افغانســتان  »همســایگان  است: 
نقشی ســازنده بازی کنند. آنچه ایران 
می خواهــد با میزبانی چنین نشســتی 
انجام دهد می تواند واقعا سازنده باشد. 

باید نتیجه را در آینده دید.«

از آنجایی که ایــران مرزی طولانی با 
افغانســتان دارد این گفتگوها با هدف 
یافتن راهی بــرای حل بحران در این 
کشور دانسته می شود. تهران با دعوت 
طالبــان و برخی چهره های سیاســی 
افغانســتان تــلاش دارد تــا راه حلی 
سیاسی رای افغانســتان پیدا کند. چرا 
که جنگ در همســایگی خود را به نفع 
هیچکس نمی داند. ایران پیش از این 
هم با حضور در نشســت های دیگری 
برای بحــران عزم خــود را برای این 

موضوع نشان داده بود.
نمایندگان طالبان و دولت افغانســتان 
که طی روزهای شــانزدهم و هفدهم 
تیر در تهران نشســت داشتند، با انتشار 
اعلامیه ای مشــترک، از تصمیم برای 
بحث درباره »مکانیزم گذار از جنگ به 
صلح دائمی، نظام اسلامی مورد توافق 
و نحوه دســتیابی به آن طی نشســت 

بعدی« خبر دادند.
ظریف هم با انتشــار توییتی که حاوی 
عکس هایی از این دیدار بود، نوشــت: 
میزبان نشستی مهم در زمانی حساس 
عالی رتبه  بــا حضــور هیئت هــای  و 
افغانستانی بودم. امروز مردم افغانستان 
می تواننــد بــدون مداخلــه و تحمیل 
خارجی برای آینده خود تصمیم بگیرند. 
ایــران همراه بــا کشــورهای منطقه 
در  افغانستان  رهبران  پشتیبان کوشش 
مســیر صلح، آرامش و پیشرفت برای 

همه مردم افغانستان است.
در حالی که طالبان و دولت افغانستان 
در تهران به دنبال چانه زنی با یکدیگر 
برای اینده افغانســتان هستند، ناظران 
نظرات متفاوتی در این خصوص دارند. 
برخی بنا بر ســوابق طالبــان معتقدند 
کــه این گروه به زودی زیر میز خواهد 
زد و حاضــر بــه این نیســت که تنها 
بخشــی از قدرت را به دســت بگیرد. 
آنها می گوینــد طالبان تمامیت قدرت 
در افغانســتان را می خواهد و اگر هم 
پای میز مذاکره حضور پیدا می کند به 
دنبال این است تا بداند می تواند راهی 
برای تصرف کامل قدرت بدون جنگ 

پیدا کند یا نه؟
امــا برخی دیگر معتقدند پــا در میانی 
ایران و دیگر کشــورهای همسایه می 
تواند رونــد تغییرات را در افغانســتان 
سرعت بخشــیده و جلوی ادامه جنگ 
را بگیرد. کشــورهایی که نقش واسطه 
را بــازی مکنند معتقدند که طالبان می 
تواند بخشی از سیاست افغانستان باشد 
و بــرای یافتن راهی برای این موضوع 
تنهــا راه حل گفتگــو و مذاکره طرف 

های افغان است.

آخرین وضعیت مردم سیستان و بلوچستان!
 خشکســالی و کمبود شــدید آب در سیستان و بلوچستان و همزمانی آن با بحران کرونا و قطعی برق، سوژه کارتونی 

از علیرضا پاکدل شد.

کاریکاتور خبر

اخبار

مجید واشقانی مطرح کرد:

 دستمزد بازیگران هنوز 
مسأله است

مجید واشقانی در برنامه »سریالیست« به مشکلات 
سریال ها و دستمزدهای بازیگران پرداخت.

به گزارش خبرنــگار مهر، مجید واشــقانی بازیگر 
تلویزیــون در بخــش »پرونــده هفتــه« برنامه 
»سریالیســت« که شب گذشــته 1۷ تیر روی آنتن 
رفت درباره اســتانداردهای سریال سازی در گفتگو 
با پدرام کریمی مجری ایــن برنامه، گفت: یکی از 
سریال های پرطرفدار دنیا سریال »فرندز« است که 
اصلا این سریال را دوست ندارم. چندسال پیش این 
ســریال را دیدم و وقتی اولین افکت خنده هایی که 
روی کار بود به دومی رسید من نتوانستم این سریال 

را دنبال کنم.
پدرام کریمی مجــری برنامه نیز در ادامه بیان کرد: 
این ســریال در ژانر و گونه سیتکام معروف است که 
به معنای کمدی موقعیت است. ویژگی این کمدی 
موقعیت این اســت که از رادیو به تلویزیون منتقل 
شــده است و شاخصه اش این است که خنده هایی 
که شما دوست نداری روی این تصاویر گذاشته می 
شود. یعنی خنده هایی که روی رادیو می گذاشته اند 
به کار تصویری منتقل شــده است. به همین دلیل 
شما دوست نداشتی. در امریکا این اتفاق افتاده است 
که سریال هایی کار شده است که خود مردم هم در 

استودیو حضور داشته اند و نمایش را آنجا دیده اند.
وی افــزود: ویژگی دیگری که این مدل ســریال 
های کمدی موقعیت دارد این اســت که موضوعی 
مطرح می شود و حول محور آن موضوع بازخوردها 
و موقعیت های مختلف را از شــخصیت های داخل 
داستان می بینیم. محل های فیلمبرداری ثابت است 
که اکثرا به صورت دکور است. این کمدی ها ضبط 
می شود و صداهایی روی آن گذاشته می شود و به 

این سبک کار کمدی سیتکام گفته می شود.
واشــقانی نیز در ادامه اظهار کرد: اســتانداردی که 
احساس می کنم در سریال های خارجی رعایت می 
شود و باعث توفیق کار می شود، فصل های متعدد 
از کار است. »بچه مهندس« مثلا می آید در فصل 
هــای متعدد ادامه پیدا می کند. همچنان که در دنیا 
بسته به اســتانداردهای روز، سریال سازی به سمت 

ساخت در فصل های زیاد و متعدد رفته است.
وی یادآور شــد: »فرندز« در هر فصل 2۴ قســمت 
است به جز فصل آخر که در 1۸ قسمت پخش شد. 
یعنی چیزی نزدیک به 2۳0 الی 2۴0 قســمت می 
شود. به نظرم سریال سازی ما هم باید به این سمت 
برود. مضاف براینکه آنها مسائلی را رعایت می کنند، 
وقتی راجع به »فرندز« صحبت شد تحقیق کوچکی 
کردم و متوجه شــدم دســتمزد بازیگران سریال در 
هر اپیــروز نزدیک به 22 هــزار دلار آن هم برای 
دو شــخصیت اصلی شروع می شود و به 100 هزار 
دلار می رسد. مضاف بر اینکه اینقدر اینها با یکدیگر 
همدل می شــوند که بعد از فصل اول و دوم تفاوت 
دســتمزدی هم از بازیگرها گرفته می شود و همه 
یکسان دستمزد می گیرند. اما ما هنوز مساله دستمزد 
را در ســریال هایمان داریم. آنجا این قضیه حل می 
شود چون این استانداردهای پایه ای آنجا حل شده 

است.
کریمــی در این خصوص افزود: مــن خودم به این 
اعتقاد دارم که آنجا وجه صنعتی ســریال ســازی 
رعایت می شود و با این نگاه به ساخت سریال ورود 
پیدا می کنند. اتفاقی که در ترکیه و کره جنوبی رخ 
داده و در کشــور ما هم تا حدودی اتفاق افتاده است 
اما هنوز توجهی به اشتراکات فرهنگی و زبانی نمی 
شــود. این ظرفیت در کشــور وجود دارد که سریال 
ســازی اتفاق بیفتد که وجه صنعتی پررنگ بشود و 
دســتمزدها بالا برود. اگر به بخش صنعتی سریال و 
نفوذی که می توانیم در سریال سازی داشته باشیم 
توجه کنیم به این پی می بریم که موضوعات مذهبی 
و دینی ما در منطقه خیلی مورد اســتقبال قرار می 
گیرد به ویژه در کشــورهایی که با آنها اشــتراکات 
دینی داریم. کشــورهایی مثل عراق و افغانستان که 
بازخوردهــای خیلی خوبی هم گرفتیم. اما این دایره 
باید وسیع تر شــود و بعد از آن است که دستمزدها 
پررنگ تر می شود حتی کشورهای دیگر مشارکت 
می کنند. سریال های دیگری هستند که دو کشور 
مشترکا آن را می سازند. وجه صنعتی این سریال ها 
پررنگ است و موفقیت این شکلی هم پیدا می کنند.

واشــقانی پاسخ داد: ما نســبت به آنها بیننده کمی 
نداریم. نمونه های وطنی اش همین ســریال های 
»بچه مهنــدس«، »پایتخت« و »از سرنوشــت« 
هســتند. ســریال هایی که در چندین فصل ساخته 
می شــود با بیننده گــره می خورد. آنهــا در اولین 
پخششــان ۴0 یا ۵0 میلیون بیننده دارند و فکر می 
کنم »پایتخت« این میزان از مخاطب را دارد. ما در 

سطح کشور و آنها در سطح دنیا مخاطب دارند.
ســری جدید »سریالیست« به تهیه کنندگی محمد 
باریکانــی و مجتبی فرجی و با اجرای پدرام کریمی 
کاری است از گروه تاریخ، فرهنگ و هنر شبکه یک 
که پنجشنبه هر هفته ساعت 2۳:1۵ روی آنتن شبکه 

یک سیما می رود.

گردشگری دریایی در دریاچه ارومیه فعال می شود
مدیرعامــل ســازمان بنادر و دریانوردی با اشــاره به 
پــس روی آب دریاچه ارومیه طی یک دهه گذشــته 
و پاییــن آمدن تــراز آب گفت: اولویت مــا در بنادر 
گلمانخانــه و شــرفخانه ایجاد راه دسترســی به آب 

دریاچه است.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ســازمان بنادر و 
دریانوردی، محمد راســتاد در نشست شورای معاونان 
این سازمان در یکی از بنادر دریاچه ارومیه، خاطرنشان 
کرد: به نظر می رســد به جای کشاندن آب به ساحل، 
با توجه به مشــخص نبودن رفتار تراز آب در دریاچه 
ارومیه، ایجاد پل دسترسی، راهکار مناسب تری است 

چرا که تبعات زیست محیطی کمتری دارد.
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به پیشینه حضور سازمان بنادر در بنادر شرفخانه و گلمانخانه از قبل 
از ســال 1۳۴1 شمسی، اظهار کرد: ضرورت دارد سازمان بنادر به سهم خود به سمت احیای فعالیت های 

دریایی بنادر یاد شده اقدام کند و امید را به خانواده ها برگرداند.
راستاد افزود: علی رغم اینکه یک مقطع زمانی در این دریاچه، فعالیت جابه جایی بار و مسافر انجام می شد، 
اما در شرایط کنونی با توجه به مختصات فعلی آب دریای ارومیه ایجاد پل دسترسی و احیای گردشگری 

دریایی کار بزرگی است.
وی با اشــاره طرح مطالعات بندر ارومیه و ضرورت برنامه ریزی در این خصوص، گفت: ســاخت شــناور 

مناسب تفریحی در این دریاچه، توسط معاونت دریایی در دست بررسی است.
مدیرعامل ســازمان بنــادر و دریانوردی اظهار داشــت: در صورت ایجاد پل دسترســی و اجرای طرح 
 مطالعاتی بندر ارومیه، این ســازمان تسهیلات ویژه برای ساخت شــناور در اختیار سرمایه گذاران داخلی

 قرار می دهد.


